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Ptuj, torek, 29. januarja 2019

Foto: Gozdis.si
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V središču �
Občine za naložbe 25, 
za socialo pa blizu 17 
milijonov evrov

� Strani 6 in 7

AKCIJA ZA NOVE NAROČNIKE 
ŠTAJERSKEGA TEDNIKA!
Ob sklenitvi naročniškega razmerja vas tokrat čakajo lepe nagrade, 
ki vam bodo polepšale zimske dni.
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Več v notranjosti časopisa.

Politika
Dornava � Iz omar 
padajo okostnjaki: 
1,5 milijona evrov 
dolga

� Stran 4
Podjetništvo
Podravje � Poročni 
prstani z gravuro 
iz fi lma Gospodar 
prstanov 

� Stran 11
Politika
Destrnik � Pukšič 
poklicni župan, 
zaposlil se je v 
začetku leta

� Stran 5
Politika
Markovci � Ostali 
brez nadzornega 
odbora in delovnih 
teles

� Stran 5
Šport
Nogomet � Dve 
tekmi, nič zadetkov

� Strani 13

Aktualno �
Mestna občina ima 
na sodišču okrog 
800 postopkov

� Stran 3

Črna kronika
Ptuj � V noči na četrtek 
več zaporednih vlomov v 
lokale 

� Stran 24

Aktualno
Cirkulane � Uničevalcem 
Borla grozi do osem let 
zapora

� Stran 2

Foto: Gozdis.si

Spodnje Podravje � Za psa usodno srečanje s šakalom v okolici Juršincev

Vse več šakalov v našem okolju
Na eni od domačij v Bodkovcih je šakal napadel psa in ga pokončal. Obgrizenega psa so peljali k veterinarju, kjer 
so potrdili sum lovcev, da ga je napadel šakal. Pred tem so krajani že večkrat slišali šakala, zato dvomov o njegovi 
navzočnosti na tem območju ni več. Od pristojnega ministrstva zaradi povečanega števila te vrste zato lovci 
pričakujejo sprejetje ustreznih ukrepov, ki bi omogočali odstrel šakalov. Več na strani 3.
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Med drugim so se seznanili s 
poročilom, ki ga je pripravila Jav-
na agencija za varnost prometa. 
Agencija je v okolici osnovne šole 
Breg presojala ustreznost prome-
tne infrastrukture in označb. V 
poročilu so navedene številne po-
manjkljivosti in nepravilnosti. Med 
drugim je zaradi vegetacije, parki-
ranih vozil in ograj zelo omejena 
preglednost. Vozila so parkirana 
ob ali celo na pločnikih, vegetaci-
ja prerašča in zakriva prometne 
znake, prehodi za pešce so neu-
strezno urejeni, robniki pločnikov 
pa na določenih mestih previsoki 
glede na standarde oziroma nor-
mative. Z vidika zagotavljanja var-
nosti je skrb vzbujajoče tudi to, da 
otroci iz avtomobilov, ko jih starši 
zjutraj pripeljejo v šolo, izstopajo 
kar na cesti. „Agencija je ocenjeva-
la kratek odsek ceste in ugotovila 
toliko nepravilnosti. Kaj bi šele bilo, 
če bi presojali stanje urejenosti 
prometne infrastrukture na drugih 
območjih v MO Ptuj. Na pristojne 
apeliram, da pristopijo k izvajanju 
ukrepov,“ je poudaril predsednik 
SPVCP MO Ptuj Franc Kozel. Aleš 
Gregorec, v upravi MO Ptuj zadol-
žen za področje prometne infra-
strukture, je dejal, da bodo skupaj 

z upravljavcem, to so Javne služ-
be Ptuj, navedene nepravilnosti 
odpravili.

Tretji pas samo od 
mosta do krožišča

Navzoči na seji so se ponovno 
dotaknili urejanja prometnega re-
žima v krožišču pri minoritskem sa-
mostanu. Gregorec je pojasnil, da 
ne drži, da se na mostu ponovno 
vzpostavlja tretji vozni pas in da bi 
se kolesarska steza ukinila: „Tretji 
pas se bo vzpostavil samo na rela-
ciji od mostu do krožišča. Vozniki, 
ki bodo zavijali na Osojnikovo ces-
to, bodo lahko peljali po skrajno 
desnem pasu, mimo krožišča. Tudi 
po Osojnikovi bodo pot nadaljeva-
li na ločenem voznem pasu. Oba 
pasova (tisti iz krožišča in novi) se 
bosta združila nekje pri podhodu 
Borovo.“ Po navedbah Gregoreca 
se bo ukinil tudi prehod za pešce 
pri krožišču – med mestom (Mino-
ritskim trgom) in mestnim parkom, 
saj sta na razdalji 300 metrov dva 
podhoda – Borovo in Miheličeva 
galerija. Novosti pri krožišču na 
Minoritskem trgu naj bi zaživele v 
dveh ali treh mesecih.

Ptuj � Ponovno o prometni infrastrukturi

Otroci iz vozil 
izstopajo kar na 
cesti
Člani Sveta za preventivo in vzgojo v cestnem prome-
tu (SPVCP) mestne občine (MO) Ptuj so na januarski 
seji ponovno predebatirali aktualne teme s področja 
prometne varnosti na območju ptujske občine.

Foto: MZ

Prometni znaki v bližini OŠ Breg so nameščeni na nepreglednih mestih, 
prerašča jih tudi vegetacija.

Septembra je izvajalec del, ptujsko ce-
stno podjetje, začel obsežno celostno ure-
ditev Gabrnika v vrednosti nekaj več kot 
1,6 milijona evrov. Delavcem je v tem času 
uspelo postoriti že glavnino del. Poleg 
prestavitve kapelice so rekonstruirali tam-
kajšnje križišče ter ga preuredili v krožišče. 
Krožišče počasi dobiva končno obliko, 
položena je tudi groba plast asfalta. Izva-
jajo se dela na mostu čez tamkajšnji potok 
Krka – del starega mostu so že porušili ter 
ga zamenjali z novim, promet pa speljali na 
način, da ta deloma poteka po novem, de-
loma pa po starem mostu. Delavce poleg 
dokončanja mostu čaka še ureditev ceste 

skozi omenjeno naselje v dolžini nekaj čez 
600 metrov, pločniki, cestna razsvetljava 
ter komunalna infrastruktura in drugo. 

Kljub temu da so dela zaradi zimskih 
razmer za kratek čas prekinili, pa, kot 
pove vodja gradbišča Janez Prelog iz Ce-
stnega podjetja Ptuj, ta potekajo v skladu 
z zastavljenim terminskim planom oz. ga 
celo nekoliko prehitevajo, tako da rok za 
končanje projekta ni ogrožen. Dela bodo 
nadaljevali takoj, ko bodo vremenske raz-
mere to dopuščale.

Gabrnik naj bi povsem novo podobo do-
bil predvidoma do julija letos.

Juršinci � Za nekaj časa ustavili dela

Krožišče te dni sameva
Delavci Cestnega podjetja Ptuj so zaradi zimskih razmer za nekaj dni ustavili dela v Gabrniku v občini Juršinci. 

Foto: MH

Na Ministrstvu za kulturo so po-
vedali, da jih je mariborska območna 
enota Zavoda za varstvo kulturne 
dediščine Slovenije v začetku leta 
2011 obvestila o številnih za obisko-
valce potencialno nevarnih mestih 
v gradu in njegovi okolici: »Z nepo-
oblaščeno uporabo bi bilo lahko 
ogroženo zdravje in življenje ljudi, 
nevarnostim pa se, žal, ni mogoče 
izogniti drugače kot z zaprtjem. Mi-
nistrstvo je v okviru razpoložljivih fi -
nančnih sredstev saniralo nekatere 
poškodbe na objektu, ne pa vseh, 
saj je za njihovo odpravo potrebna 
temeljita sanacija objekta.«

Pozanimali smo se, kako uprav-
ljavec gradu, torej kulturno ministr-
stvo, skrbi, da se prepoved vstopa 
v borlski grad tudi upošteva. Tak je 
bil odgovor: »Ministrstvo je z na-
menom preprečitve nedovoljenih 
vstopov v grad, ker stanje gradu ni 
primerno za varno rabo, pred dve-
ma letoma obnovilo in dodalo žele-
zno mrežo nad vhodna vrata. Vsak 
lastnik, tudi država, lahko v primeru 
nedovoljenih posegov v lastnino 
svojo lastnino zavaruje z ukrepi, ki 
jih v ta namen predvideva veljavna 
zakonodaja.« Kdo bi torej pri nedo-
voljenih obiskih gradu moral ukre-

pati? »Lastnik lahko svoje pravice 
zaščiti na podlagi postopkov, ki jih 
v ta namen predvideva veljavna za-
konodaja,« so bili redkobesedni na 
kulturnem ministrstvu.

Kaznivo dejanje bi lahko 
naznanil vsakdo …

Kakšne kazni grozijo le za (nedo-
voljen) vstop v grad, na Ministrstvu 
za pravosodje niso odgovorili. So pa 
povedali, da kazenski zakonik do-
loča kaznivo dejanje poškodovanja 
tuje stvari: »Predpisana je denarna 
kazen ali zapor do dveh let. Če je 
povzročena škoda velika (presega 
50.000 evrov), se storilec kaznuje z 
zaporom do petih let.« Pregon sto-
rilca se začne na predlog oškodo-
vanca, nato pa naprej teče po uradni 
dolžnosti. Le da oškodovanec, torej 
država, s škodo na borlskem gradu 
pač ni seznanjen …

Na pravosodnem ministrstvu so 
dodali, da se poškodovanje ali uniče-
nje stvari, ki so posebnega kulturne-
ga pomena, kaznuje strožje: »Pred-
pisana je kazen zapora do petih let. 
Če je poškodovana ali uničena stvar 
kulturni spomenik (Borl je kulturni 
spomenik državnega pomena, op. 

a.) ali naravna vrednota velikega ali 
izjemnega pomena za Republiko Slo-
venijo ali če je povzročena škoda ve-
lika, je predpisana kazen zapora do 
osmih let. Storilec takega kaznivega 

dejanja se preganja po uradni dolž-
nosti.« Poudarili so, da lahko kaznivo 
dejanje naznani prav vsakdo, ki je z 
njim seznanjen.

Cirkulane � Grad zaprt, a poln obiskovalcev

Uničevalcem Borla 
grozi do osem let zapora
Čeprav je grad Borl zaradi nevarnosti za javnost že dolga leta povsem zaprt, mu (vsaj po odpadkih, uničenem 
inventarju in dobro uhojenih poteh sodeč) obiskovalcev ne manjka.

Foto: EM

Opozorilne table pri gradu Borl številnih radovednežev ne ustavijo.

Foto: ČG

Sonja Golc

Trava je 
shojena, poti 
utečene

Predsednica Društva za oživi-
tev gradu Borl (DgB) Sonja Golc 
je poudarila, da je borlski grad 
na skali nad reko Dravo vidna 
vstopna točka v Haloze daleč naokrog: »Letno se mimo njega pe-
lje 1,2 milijona potnikov v obe smeri. Po naši oceni je grad precej 
obiskan. Turisti in potniki, ki potujejo mimo, se pred njim ustav-
ljajo in si ga želijo ogledati, predvsem, če je lepo vreme. Tisti čas, 
ko smo mi tam, jim seveda povemo, zakaj je grad zaprt, pa nekaj 
o zgodovini itd., da ljudje z Borla ne odidejo povsem razočarani. 
Drugače pa seveda odidejo slabe volje, kar velikokrat zabeležijo 
tudi na družabnih omrežjih …« Domačini se po njenem mnenju 
okrog gradu (razen ob prireditvah) praviloma ne zadržujejo, se 
pa pri gradu začnejo ali končajo številni pohodi, tu in tam si kdo 
v parku omisli piknik …

Golčeva je opozorila, da zaradi zaprtja grad propada bistveno 
hitreje: »Problem so okna, ki jih razni obiskovalci odpirajo, ali 
pa tudi vremenski pojavi (veter). Dejstvo je, da je trava shoje-
na, da so nekatere poti utečene. Nujno je, da smo na to pozorni 
vsi, ki smo v okolici gradu Borl, in o opažanjih redno obveščamo 
Ministrstvo za kulturo, Zavod za varstvo kulturne dediščine Slo-
venije, policijo.« 

Občane je pozvala, da nova opažanja takoj sporočijo, morda 
tudi fotografi rajo z mobilnim telefonom, in se obrnejo na pri-
stojne, lahko tudi na tehnično pisarno konzorcija za grad Borl.

Kmalu spletne kamere?
Predsednica DgB je povzela: »Že v preteklosti smo ponudili 

pomoč kot prostovoljci, da bi vsaj enkrat na teden izvedli kon-
trolni pregled notranjosti gradu in zaprli okna ter evidentirali 
morebitna opažanja. V preteklosti smo že imeli tudi zagotovlje-
na sredstva za postavitev spletne kamere, vendar se je takrat 
lastnik (Ministrstvo za kulturo) odločil, da se postavijo opozo-
rilne table.« 

Napovedala je, da bodo člani društva pri naslednjem pred-
videnem obisku na kulturnem ministrstvu ponovno predlagali 
postavitev spletnih kamer in možnost, da prostovoljci DgB te-
densko nadzirajo grad.
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Od pristojnega ministrstva zara-
di povečanega števila te vrste zato 
lovci pričakujejo sprejetje ustreznih 
ukrepov, ki bi omogočali odstrel 
šakalov. Za zdaj je namreč prepove-
dan. Zlati ali navadni šakal, ki spada 
v družino psov in je po velikosti med 
volkom in lisico, se je v zadnjih letih 
razmnožil po vsej Sloveniji, zato ga 
vse pogosteje videvajo tudi po Slo-
venskih goricah, v okolici Ptuja, Or-
moža, Lenarta in Gornje Radgone. 
Je izjemno iznajdljiva in prilagodljiva 
žival, ki se zadovolji z manjšimi glo-
davci in sesalci, loti pa se tudi srnja-
di, zlasti mladičev. Šakal je vrsta, ki 
dobro izkorišča človeške napake, saj 
se hrani tudi z mrhovino, ki jo v obliki 
smeti ljudje vse prevečkrat odlagajo 
v naravo.

Lovska zveza Slovenije opozarja, 
da je šakalov v slovenskem prostoru 
vse več in da to postaja problematič-
no, zato je tudi predlagala uvrstitev 

šakala med lovne vrste divjadi. S tem 
namenom že izvajajo monitoring 
šakala, saj bodo le na ta način ugo-
tovili, kako velika je populacija. »Re-
zultati monitoringa bodo podlaga za 
ustrezne cilje in ukrepe upravljanja s 
to vrsto. V lovski informacijski sis-

tem LISJAK sporočajo vse podatke o 
zapaženem šakalu. Tudi lovske dru-
žine s področja ptujsko-ormoškega 
območnega združenja upravljavcev 
lovišč s tem posredno sodelujejo v 
raziskovalnem projektu,« so pove-
dali na lovski zvezi.

Podravje � Vse več šakalov v okolici Ptuja, Ormoža, Lenarta in Slovenskih goric

Za psa usodno srečanje s šakalom 
v okolici Juršincev
Na eni od domačij v Bodkovcih je šakal napadel psa in ga pokončal. Obgrizenega psa so peljali k veterinarju, 
kjer so potrdili sum lovcev, da ga je napadel šakal. Pred tem so krajani že večkrat slišali šakala, zato dvo-
mov o njegovi navzočnosti na tem območju ni več. Tudi v Sodincih pri Ormožu so pretekli vikend domnevno 
pomorili čredo drobnice. 

Foto: Media24

Lovci šakale vse pogosteje srečujejo tudi v Spodnjem Podravju.

V dosedanjem 23-mesečnem mo-
nitoringu so v bazo podatkov vpisali 
1.307 prisotnosti šakala. Prisotnost 
šakala je bila zabeležena v 911 za-
pisih v 130 loviščih. »Ker se razisko-
valni projekt izvaja na območju cele 
Slovenije, glede šakala na območju 
Ptuja in Ormoža težko govorimo 
o številkah. Lovci pa opažamo, da 
se tudi na tem območju povečuje,« 
pravi predsednik ZLD Ptuj-Ormož 
Feliks Srečko Krope. Po njegovih 
predvidevanjih jih je verjetno največ 
v porečju Drave in Dravinje, kjer so 
najprimernejši življenjski pogoji za 
to vrsto. »Večkrat je bil šakal opažen 
v številnih lovskih družinah na ptu-
jskem in ormoškem območju. Vedno 
boljše pogoje ima šakal tudi na ob-
močju zahodnih gozdnatih Haloz za-
radi intenzivnega zaraščanja površin 
kot posledica opuščanja obdelave 
vinogradov,« še pravi Krope.

Ptuj � Mestna občina ima na sodišču okrog 800 postopkov

Zaradi čistilne naprave občina in Čelan še vedno na sodišču
Mestna občina (MO) Ptuj ima na sodišču odprtih blizu 800 postopkov. Poudariti je treba, da številka ne predstavlja števila tako imenovanih tožb. Toliko je vseh postopkov, 
ki so pravdne ali nepravdne narave. Pravdni postopki so tožbe za odškodnine, plačilo po pogodbah … Nepravni postopki predstavljajo izvršilne, zapuščinske in stečajne 
postopke.

Eden izmed najbolj kompleksnih 
in dolgotrajnih primerov, zaradi ka-
terega se ptujska občina in njen nek-
danji župan Štefan Čelan pogosto 
srečujeta s sodiščem, izhaja iz dobro 
desetletje starega projekta gradnje 
centralne čistilne naprave (CČN). 
Izvajalec del Tibora International 
toži MO Ptuj zaradi plačila v višini 
880.000 evrov. Po navedbah MO 
Ptuj je Tibora pravdo izgubila. „Po-
stopki so pravnomočno končani, od-

ločeno je bilo tudi o reviziji,“ pravijo 
v Mestni hiši. A Tibora pri tej pravdi 
še ni rekla zadnje besede. Posegla 
je po izrednem pravnem sredstvu 
obnove postopka. Iz istega projekta 
(CČN) izhaja tudi tožba podjetja Au-
tocommerce proti MO Ptuj. Tožba je 
težka 250.000 evrov. Autocommer-
ce je bil pri gradnji CČN Ptuj podizva-
jalec Tibore; bil je dobavitelj „kanal 
jeta“. Tega so na CČN Ptuj dostavili, a 
po nekaj mesecih tudi odpeljali. „MO 

Ptuj je tožbo dobila, prav tako smo 
prejeli nakazana iztožena sredstva. 
Vendar pa zadeva še ni končana, saj 
je Autocommerce zoper sodbo Višje-
ga sodišča v Ljubljani vložil revizijo,“ 
so navedli na občini.

Občina toži državo za 23 
mio evrov

Zaradi nepridobitve evropskih 
sredstev za gradnjo regijskega od-

lagališča odpadkov CERO Gajke je 
MO Ptuj proti državi vložila tožbo, 
težko 23 milijonov evrov. Za toliko 
naj bi bila lokalna skupnost oškodo-
vana, ker ji je bila zaradi neizdaje do-
voljenj onemogočena prijava za pri-
dobitev evropskih sredstev. Okraj-
no sodišče v Ljubljani je odločilo v 
korist države. MO Ptuj se je zoper 
odločitev pritožila na višje sodišče.

Občina Hoče-Slivnica je od MO 
Ptuj na sodišču terjala vračilo 

okoljske dajatve iz naslova rav-
nanja s komunalnimi odpadki v 
znesku 135.000 evrov. „Tožba se 
je končala v našo korist,“ pravijo v 
Mestni hiši. Naslednji večji primer je 
odškodninska tožba Davorina Dob-
nika proti MO Ptuj za odškodnino 
(57.000 evrov), ki jo zahteva zaradi 
padca po stopnicah pri gledališču. 
Sodišče na prvi stopnji je ugodilo 
tožniku, MO Ptuj se je na odločitev 
pritožila.

Na tehtnici tudi 
prostorski načrt 
gradnje za Panoramo

Med aktualnimi zadevami je tožba 
Metke Gutschi proti MO Ptuj zaradi 
razveljavitve odloka o OPPN za ob-
močje Panorame. Postopek pred so-
diščem je v začetni fazi, MO Ptuj je do 
sedaj pripravila odgovor na tožbo.

Foto: Črtomir Goznik

V teku je tožba MO Ptuj proti izvajalcem, ki so na OŠ Ljudski vrt nameščali novo streho in kasneje nanjo sončno 
elektrarno. Po nekaj letih je bila streha tako deformirana, da je ni bilo moč popraviti, zato jo je bilo treba zamenjati. 
MO Ptuj od izvajalcev terja povračilo 275.000 evrov. „Postopek je v začetni fazi. Pričakujemo imenovanje sodnega 
izvedenca, izveden in končan je postopek zavarovanja dokazov,“ so pojasnili na MO Ptuj.

Foto: Bobo

Narašča tudi število lisic in 
sivih vran

Največ težav na območju Ptuja in Ormoža pa zagotovo lovcem 
povzročajo lisice. Kot pravijo na lovski zvezi, jih je iz leta v leto več. 
»Trenutno je številčnost lisic visoka, lahko zaidejo tudi v bližino 
naselij, kjer pogosto zadovoljujejo svoje prehranske potrebe, saj se 
hranijo z živalskimi odpadki. Povečan stalež lisic pa ima negativen 
vpliv na stalež fazana in poljskega zajca,« pojasnjuje predsednik 
območnega združenja upravljavcev lovišč Branko Novak.

Na območju Ptuja in Ormoža je bil v letu 2016 plan odvzema 
lisic 1.210 živali, realizacija pa 1.526, kar znaša 126,12 %. V letu 
2017 je bil plan odvzema 1.370 živali, realizacija pa 1.548v, kar 
znaša 115,62 %. »Lovci se trudimo, da bi z intenzivnim poseganjem 
v populacijo lisic dosegli takšno številčnost, ki je sprejemljiva za 
okolje,« še dodaja Novak in nadaljuje, da je vse več težav tudi s 
sivimi vranami, ki povzročajo večje škode na zasejanih kmetijskih 
površinah. 

Foto: arhiv

Pravdanje zaradi 
komunalnega prispevka 

Kar tri pravde so povezane z zahtevki 
za vračilo komunalnega prispevka. Gre za 
primere, ko so zasebniki vlagali v javno 
cestno in komunalno infrastrukturo ter se 
z lokalno skupnostjo dogovorili, da se jim 
vložek pri odmeri komunalnega prispevka 
poračuna. Cestno podjetje Ptuj (CPP) je ob-
čino tožilo za 170.000 evrov, saj so v celoti 
komunalno opremili območje pri cerkvi sv. 
Roka na Ptuju, kjer so zgradili novo stano-
vanjsko sosesko. CPP in občina sta v sporu uspela doseči poravnavo. Za MO Ptuj se je uspešno končala 
tožba, ki jo je zoper njo zaradi vračila komunalnega prispevka v znesku blizu 300 tisočakov vložilo 
podjetje MM Kapa. V korist občine so odločili, prvo- in drugostopenjsko ter vrhovno sodišče. Tožnik 
je občini poravnal tudi sodne stroške. S komunalnim prispevkom je povezana tožba podjetja Centrice, 
ki je lastnik nakupovalnih centrov Qlandia in Q-center. Centrice je od občine terjal 133.000 evrov za-
mudnih obresti za plačilo komunalnega prispevka, pred tem pa še 440.000 evrov (upravni spor). „Ta 
upravni spor je sedaj v celoti končan v korist MO Ptuj. Posledično je v zaključni fazi tudi postopek za 
vračilo s tem povezanih obresti.“
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Predsednica odbora za druž-
bene dejavnosti Ksenija Frangež 
Gajšek je povedala, da podražitve 
vedno težko sprejmejo, vendar so 
jih v tem primeru morali. Svetniki 
so zato soglasno potrdili tudi ta 
predlog in odslej bo vrtec dražji za 
približno 4 %.

Sprejeli so tudi odlok o določitvi 
stroškov lokacijske preveritve ter 
odlok, ki zahteva soglasje občine 
ob spreminjanju mej znotraj obsto-
ječih parcel. »Želimo preprečiti na-
stajanje mrtvih pasov zemljišč, ki ne 
služijo ničemur. Občina lahko zato 
po novem poda mnenje za stavbno 
zemljišče,« je razložila županja.

Obravnavali so še tri idejne pro-
jekte za obnovo dveh cest in ener-
getsko sanacijo Doma krajanov 
Ptujska Gora. Vrednost vseh treh 
investicij skupaj ocenjujejo na okoli 
248.000 evrov. Sprejeli so še reba-
lans proračuna, kjer so sredstva 
vzeli iz naslova širokopasovnega 
omrežja in jih namenili za program 
gasilske zveze in evidence javne 
rabe zemljišč.

Med drugim so na seji sprejeli 
tudi odlok o ustanovitvi interesne 
zveze haloških občin in smernice 
za razvoj turizma na območju Ha-
loz. 

Majšperk � Svetniki potrdili vse predloge

Vrtec dražji za 
štiri odstotke
Zaradi povišanja plač javnih uslužbencev in večjega 
števila upokojitev so se stroški v majšperškem vrt-
cu povečali. Vodstvo vrtca je zato občinskemu svetu 
predlagalo v potrditev povišanje cen oskrbe v vrtcu. 

Foto: Vida Božičko

Predstavniki 41 zdravstvenih do-
mov so kar nekaj časa namenili raz-
govorom z Vlado RS, neuspešno so 
stvari poskušali urediti tudi z medi-
acijo, a je končni rezultat nedosega-
nja konsenza vložena tožba. Država 
je namreč v letu 2017 zvišala plače 
zdravnikom in javnim uslužbencem 
iz 26. plačnega razreda ali nižje, cene 
zdravstvenih storitev pa so se povi-
šale šele leta 2018.

Ker naj bi jim v letu 2017 primanj-
kovalo denarja za pokritje stroškov 
dela, so se zdaj predstavniki zdra-
vstvenih domov odločili pravico po-
iskati na sodišču. 

Na Ministrstvu za zdravje so tož-
bo ocenili kot neutemeljeno in nepo-
trebno. „Na Ministrstvu za zdravje 
smo se s predstavniki zdravstvenih 
domov večkrat sestali in jim pojas-
nili fi nančne zmožnosti Zavoda za 
zdravstveno zavarovanje Slovenije. 
V letu 2018 se je cena zdravstvenih 

storitev povečala za 5 odstotkov; 
dvig je trajen. V Splošnem dogovoru 

2019 bo izvedeno dodatno povišanje 
cen zdravstvenih storitev v skupni 

vrednosti 88 milijonov evrov,“ so 
pojasnili svoje stališče. 

Kot pravi Metka Petek Uhan, di-
rektorica ZD Ptuj, so tudi oni pristo-
pili k tožbi, tako kot večina drugih 
domov. Z Vlado RS naj bi se večkrat 
skušali dogovoriti, a neuspešno: 
„Država je soglašala z dvigom plač, 
sredstev za to pa v letu 2017 ni za-
gotovila. Kako jih naj zagotovimo 
zdravstveni domovi? Načinov ni prav 
veliko. Vreča denarja je omejena: če 
se zavedamo, da želimo krajšati ča-
kalne dobe in da so naši zdravniki 
tako že zdaj obremenjeni, manj za-
poslenih ne pride v poštev. Stroški 
dela enostavno morajo biti zajeti v 
ceno zdravstvenih storitev, to do-
loča tudi zakon,“ pojasnjuje Petek 
Uhanova. Ob tem še dodaja, da je 
odprto vprašanje tudi, kako bodo 
stroške dela obvladovali letos, saj 
cen zdravstvenih storitev še nimajo.

Slovenija � Tožba zdravstvenih domov proti državi

Državo toži tudi ptujski zdravstveni dom
Z zvišanjem zdravniških plač leta 2017 so se v zdravstvenih domovih po Sloveniji povišali stroški dela. Ker drža-
va za to ni zagotovila pokritja, se je 41 domov odločilo za tožbo v višini 3,4 milijona evrov. Med njimi tudi ptujski.

Foto: ČG

Tožba je težka 3,4 milijona evrov. Če bi jim uspelo, bi si 41 domov ta znesek 
razdelilo. 

Po 12 letih, ko je Janžekoviča 
na županski funkciji nasledil Janko 
Merc, se je zgodba ponovila. Tudi 
Janžekovič je 14. decembra 2018 za 
seboj na področju fi nanc pustil pre-
cej pepela. „Celotni dolg znaša mili-
jon evrov in pol. Najet je dolgoročni 
kredit za kanalizacijo v višini 700.000 
evrov in za vrtec v znesku 342.000 
evrov. Odprto je tudi posojilo pri 
MGRT po 23. členu Zakona o fi nanci-
ranju občin (136.000 evrov). Povrat-
na sredstva MGRT smo dolžni vrniti 
v obdobju desetih let, na vračilo smo 
imeli enoletni moratorij. Za kanaliza-
cijo in vrtec sta posojili najeti pri ban-
ki BKS, ta dolg bomo odplačevali še 
osem let in pol. Imamo tudi kratko-
ročni kredit v znesku 30.000 evrov,“ 
je na četrtkovi seji občinskega sveta 
povedal novi dornavski župan Janko 
Merc in poudaril, da občino fi nančno 

bremeni še ena velika obveznost iz 
preteklosti.

Četrt milijona za 
naložbo iz leta 2006

Gre za dolg iz leta 2006, povezan 
z gradnjo občinskega poslopja še iz 
časa, ko je občino vodil župan Šegula. 
Občina Dornava je bila takrat porok 
podjetju Gradis, ki ga je lastniško ob-
vladoval Šegula. Ker je Gradis končal 
v stečaju, je banka od poroka (obči-
ne) začela terjati denar za posojilo, ki 
ga je najel Gradis. Med sanacijo bank 
se je dolg prenesel na DUTB. Po bese-
dah župana Merca bi se moral začeti 
odplačevati že v letu 2011. Pa se ni. 
Nekdanji župan Janžekovič in direk-
tor občinske uprave Viljem Mar sta 
se z vodstvom DUTB dogovorila, da 
se dolg začne odplačevati v letu 2018. 

„Prvih 15.000 evrov smo plačali de-
cembra, ko sem že jaz vodil občino. V 
proračunu 2019 smo predvideli, da bi 
mesečno odplačevali po 7.000 evrov. 
V enem letu bi tako odplačali 84.000 
evrov. Odplačujemo samo glavnico, 
ki znaša 250.000 evrov. Odplačali bi 
jo v treh letih. Kako bo z obrestmi, 
pa vam ne znam povedati. Obresti so 
odprte od leta 2011 naprej.“

Za novogradnjo v 
Mezgovcih potrebujejo 
še pol milijona evrov

Poleg vseh naštetih kreditnih ob-
veznosti ima občina za prihodnja leta 
fi nančne obveznosti še po sklenje-
nih pogodbah: za sanacijo kurilnice, 
gasilski dom Mezgovci in kolesarske 
poti. „Pogodbo za sanacijo kurilnice 

(162.000 evrov) je nekdanji župan 
podpisal po drugem krogu volitev, za 
gradnjo gasilskega doma Mezgovci 
pa nas tudi čakajo visoke obvezno-
sti. Letos 191.000 in prihodnje leto 
350.000 evrov. Pri proračunu v viši-
ni 2,3 milijona evrov nam na letnem 
nivoju za investicije ostaja okrog 
200.000 evrov. Zdaj mi pa razložite, 
kako se lotiti dela. Za investicije, ki 
se izvajajo, je prav, da jih končamo. 
O čem drugem pa za zdaj nimamo 
kaj dosti razmišljati. Menim, da je ob-
činski svet treba obvestiti o fi nančni 
situaciji, ki jo je za seboj pustila dose-
danja vodstvena ekipa. Da bo naše 
delo transparentno, da boste sezna-
njeni s fi nančnim stanjem občine in 
da boste vedeli, iz kakšne točke za-
čenjamo naše delo,“ je razložil novi 
dornavski župan.

Dornava � Župan na mizo položil karte o zadolženosti občine

Iz omar padajo okostnjaki: 1,5 
milijona evrov dolga
Nekdanji župan občine Dornava Rajko Janžekovič je v letu 2006, hitro po prevzemu županske funkcije, javno 
razgalil celotno fi nančno situacijo in dolgove, ki so ostali za dotedanjim županom Francem Šegulo.

Foto: Črtomir Goznik

Župan Janko Merc je na seji razložil, kakšno fi nančno stanje ga je v občin-
ski blagajni pričakalo ob primopredaji funkcije 14. decembra 2018.

Poleg žetalske naj bi se zvezi 
pridružile še občine Cirkulane, Maj-
šperk, Makole, Podlehnik, Rogatec, 
Videm in Zavrč, sedež zveze bo v 
Majšperku. Zveza naj bi se fi nancira-
la iz proračunov občin ustanoviteljic 
(predvidoma evro po prebivalcu), iz 
naslova javnih natečajev za držav-
na in evropska sredstva, pa tudi iz 
sredstev, ki jih bo pridobila s svo-
jim poslovanjem. Doslej so odlok o 
ustanovitvi potrdili le v Cirkulanah. 
Župan Anton Butolen je opozoril, 
da je bilo v času samostojne obči-
ne tovrstnih poskusov turističnega 
preboja že kar nekaj, a doslej žal ne-

uspešnih. Občinski svetniki so novo 
interesno zvezo podprli, je pa Silvo 
Potočnik opozoril, da ime morda 
ni najustreznejše: »Ni mogoče najti 
kakšnega boljšega imena? Preveč 
splošno zveni, že skoraj kot na-
dobčina.« Pripomnil je še, da bi bilo 
treba odlok lektorirati … Na pred-
log občinskega svetnika Matjaža 
Kopšeta so o odloku o ustanovitvi 
interesne zveze le razpravljali, odlo-
čitev pa bodo predvidoma sprejeli 
na naslednji seji; tako bodo lahko o 
zvezi najprej razpravljali tudi v no-
voimenovanih občinskih odborih.

Žetale � O Zvezi haloških občin

Odločitev 
preložili na 
naslednjo sejo
Slavko Podbrežnik Dobnik je žetalskemu občinskemu 
svetu predstavil nastajajočo interesno zvezo občin za 
spodbujanje razvoja turizma. Imenovala se bo Zveza 
haloških občin.

Foto: Arhiv

Foto: Črtomir Goznik

Nekdanji župan Rajko Janžekovič je po besedah sedanjega župana Merca 
pogodbo za sanacijo kurilnice v znesku 162.000 evrov podpisal v času po 
volitvah, ko je že bilo znano, da občine več ne bo vodil.
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Proračun za letos je načrtovan v 
višini 2,5, za prihodnje leto pa v viši-
ni tri milijone evrov. Med večjimi in-
vesticijami prihodnjega obdobja bo 
nadaljevanje urejanja infrastrukture 
na Drstelji. Gre za večletni projekt, 
za katerega namerava občina letos 
zagotoviti 93.000, prihodnje leto 
pa 320.000 evrov. Skoraj 800.000 
evrov občina v letu 2020 načrtuje 
za urejanje obrtno-poslovne cone 
Janežovski Vrh, medtem ko fi nanci-
ranje obrtne cone na Drstelji v pro-
računih 2019 in 2020 ni predvideno. 
Kot je razbrati iz proračuna, bodo 
400.000 evrov evropskih sredstev, 
ki so jih načrtovali za cono na Drste-
lji, najverjetneje namenili za cono 
v Janežovskem Vrhu. Dobrih 200 
tisočakov ima občina v letošnjem 
proračunu rezerviranih tudi za ureja-
nje infrastrukture na Ločkem Vrhu. 
Svetnik Branko Horvat (Lista za Ur-
ban) je na proračun izrekel nekaj po-
mislekov. Med drugim ga je zmotila 
postavka za plačo župana in podžu-
pana. Ta je do sedaj znašala 30.000 
evrov, po novem bo 53.000 evrov. 

Nekdanji župan Vladimir Vindiš je bil 
upokojen in je funkcijo župana op-
ravljal nepoklicno. Novi župan Franc 
Pukšič bo funkcijo opravljal poklic-
no, zaposlil se je s prvim januarjem 
letošnjega leta, zato je v proračunu 
za županovo plačo treba zagotoviti 
tudi več denarja. Svetnica Elizabeta 
Fras (SDS) je predlagala, da bi obči-
na več sredstev v proračunu lahko 
namenjala za sofi nanciranje vgra-
dnje malih čistilnih naprav. Župan 
Franc Pukšič je pojasnil, da so za na-
selja in zaselke, kjer ne bodo gradili 
javnega kanalizacijskega omrežja, 
predvidene skupne čistilne naprave, 
na katere bi povezali več gospodinj-
stev.

Glasilo občan vsak 
mesec

Destrniški občinski svet je za no-
vega odgovornega urednika občin-
skega glasila Občan imenoval Tadeja 
Urbanijo. Spremenili so tudi odlok o 
izdajateljstvu glasila, ki bo ponov-
no izhajalo 11-krat na leto. Tako je 

Destrnik � Občinski svetniki o proračunu, televiziji in časopisu

Pukšič poklicni župan, zaposlil se je v začetku leta
Člani sveta občine Destrnik so na 2. redni seji dali zeleno luč za javno obravnavo proračunov občine za leti 2019 in 2020. V tem obdobju bo občina 
predvidoma gospodarila s 5,5 milijona evrov.

Foto: MZ

Člani sveta občine Destrnik so na drugi redni seji v prvem branju potrdili proračuna za prihodnji dve leti.

Šiškovi kazensko 
ovadili Šarca

Foto: Bobo

Na kratko

Gibanje Zedinjena Slovenija je 
na mariborsko okrožno tožilstvo 
v zvezi s postopki okoli njiho-
vega trenutno priprtega pred-
sednika Andreja Šiška vložilo 
kazensko ovadbo proti predse-
dniku vlade Marjanu Šarcu. 

Očitajo mu zlorabo uradnega 
položaja ali uradnih pravic. Kot 
je sporočila podpredsednica gi-
banja Anica Bidar, naj bi Šarec po 
njihovem mnenju 4. septembra 
lani protiustavno posegel v so-
dno oblast. To je po njihovem 
storil, ker naj bi kot prvi človek 
na čelu izvršilne veje oblasti v 
Šiškovem primeru od druge veje 
oblasti zahteval sankcije, kar naj 
bi bilo v neposrednem nasprotju 
s tretjim členom ustave. (pr)

Okrepiti 
nameravajo vlogo 
Sove

Očitno je med člani Kviaza prišlo 
do nestrinjanja. Predsednik Zvonko 
Črešnik je dogajanje na seji komisi-
je povzel tako: »Tisto jutro, ko smo 
se sestali na seji komisije, sem dobil 
na mizo že izdelan predlog, ki ga 
je predal član Uroš Mohorko Meg-
lič, rekoč, da bo njihova svetniška 
skupina ta predlog izglasovala brez 
sprememb. Bil sem presenečen, kaj-
ti načeloma naj bi se na seji podali le 
predlogi za kandidate, ne pa kar izo-
blikovan seznam. Zato sem umaknil 
to točko in po tehtnem premisleku 
obema članoma komisije dal nezau-
pnico. Mislim, da si nezaupnico za-
služijo tudi vsi tisti, ki so sodelovali 
pri sestavi tega spiska, saj je nezasli-
šano, da se nekaj dokonča, preden 
komisija sploh pregleda nabor ljudi, 
ki naj bi prišli v odbore in komisije.« 
Ob tem je Črešnik še navrgel, da je bil 
na njej prisoten tudi eden izmed sve-
tnikov, ki si je sicer za to pridobil do-
voljenje, sumi pa, da je sejo snemal. 

Še tisti večer po končani seji Kvia-
za pa naj bi Črešnik prejel nov pred-

log glede sestave delovnih teles: 
»Takšno hitro dogovarjanje izven 
seje se mi zdi precej zahrbtno delo. 
To se nam ne bi smelo dogajati in 
bi prosil, da se to v prihodnje res ne 

bi več. Kviaz v takem primeru nima 
smisla,« je še zabrusil.

Uroš Mohorko Meglič je žogico 
vrnil: »Res je, da ste dobili tisti večer 
nov usklajen predlog od nas, vendar 
pa ste tudi vi nam poslali še pred tem 
vaš novi predlog članstva. Prehiteli 
ste nas za 10 ur … Poslali smo nov 
kompromisni predlog, v katerem 
smo se po moji oceni zelo dobro 
približali skupnim ciljem.«

Župan poskušal s svojim 
predlogom

Županu Milanu Gabrovcu je deba-
ta očitno prekipela in je zabil: »Vi ste 
to, mi smo to ... Vemo, kdo je kaj na-
redil nepravilno in ne po poslovniku. 
Predsednik Kviaza ima pristojnost in 
vso pravico, da na osnovi tistega, kar 
ste se pogovarjali, pa se niste mog-
li zediniti, predlaga nekaj novega!« 
Kot je poudaril že pred tem, je nalo-
ga Kviaza, da izoblikuje predloge ter 
jih posreduje na občinski svet, a ne 
na način, »da nekdo pride z izobliko-

vanim zapisanim predlogom, ga vrže 
na mizo in reče: to je naš predlog in 
od tega ne odstopamo.« 

Nato pa je Gabrovec na mizo 
podal svoj predlog, a je bilo takoj 

jasno, da ga svetniki ne bodo kar 
gladko sprejeli. Oglasil se je Daniel 
Korošec: »Zadnjič je bilo neko žre-
banje, ki ga v statutu oz. poslovni-
ku občine nismo našli nikjer, danes 
spet neka nova pravila. Mislim, da 
je bila izvoljena komisija, ki se mora 
o tem dogovoriti.« Gabrovec je 
odvrnil, da ima kot župan pravico 
predlagati, kaj gre na dnevni red, in 
podajati predloge. Povedal je še, da 
je predlog podal, ker tega ni storila 
komisija ter dodal: »Lahko pa umak-
nemo to točko in se komisija ponov-
no sestane.« 

Nato je želel dati na glasovanje 
predloge glede imenovanja dolo-
čenih odborov, v katerih naj bi bili 
enotni, a je svetnik Franc Kostanje-
vec predlagal odmor. Vendar tudi ta 
ni prinesel rešitve. Še več. Naposled 
je župan imenovanje vseh teh teles 
umaknil z dnevnega reda, komisijo 
pa še pozval, da se čim prej sesta-
ne in oblikuje predlog. In markovski 
svetniki so se razšli po domovih ...

Foto: MH

Uroš Mohorko Meglič: »Res je, 
da ste dobili tisti večer nov uskla-
jen predlog, vendar pa ste tudi vi 
nam poslali še pred tem vaš pred-
log članstva. Prehiteli ste nas za 10 
ur …«

Markovci � Izredna seja brez vsakega izkupička

Ostali brez nadzornega odbora in delovnih teles
Svetniki na izredni seji niso našli konsenza pri imenovanju nadzornega odbora in delovnih teles, zato je župan to točko umaknil z dnevnega reda. 
Dejstvo je, da člani komisije za mandatna vprašanja, volitve in imenovanja (Kviaz) pred izredno sejo niso pripravili predloga, čeprav bi ga morali. 

že bilo, ko je Pukšič občino vodil v 
prejšnjih mandatih. V času župano-
vanja Vindiša so število izdaj časo-
pisa spremenili, izhajal je vsak drugi 
mesec oziroma šestkrat na leto. Več 
izdaj časopisa pomeni tudi višje stro-
ške. 

V letu 2017 je občina za izdajanje 
glasila namenila 12.700 evrov, lanska 
realizacija bo predvidoma 14.900 
evrov. V letošnjem proračunu je 
za izdajanje Občana rezerviranih 
24.700 evrov. V primerjavi z lanskim 
letom so postavko za plačilo avtor-
skih honorarjev za sodelovanje pri 
izdajanju časopisa potrojili. Lani so 
za honorarje skupno namenili dva ti-
sočaka, letos imajo planiranih 6.000 
evrov.

Foto: MH

Zvonko Črešnik: »Na mizo sem do-
bil že izdelan predlog, ki ga je predal 
član komisije Uroš Mohorko Meg-
lič, rekoč, da bo njihova svetniška 
skupina ta predlog izglasovala brez 
sprememb.« 

Foto: ČG

Nič več SIP TV, po novem BK TV
Stari-novi destrniški župan Pukšič ne uvaja sprememb samo pri občinskem glasilu, ampak tudi pri 

„občinski“ televiziji. Z dosedanjim izvajalcem, ki je skrbel za predvajanje video produkcije iz občine 
Destrnik (to je bila televizija SIP TV, Branko Veselič) je prekinil sodelovanje. Na seji je župan povedal, 
da je za novega izvajalca izbral BK TV. 

V letih 2017 in 2018 je občina Destrnik za predvajanje TV vsebin namenila po 16.000 evrov. Za 
letos predvideni znesek je 13.400 evrov. Na zamenjavo izvajalca video produkcije svetniki niso imeli 
pripomb, razen prošnje, da naj se občane obvesti, na katerih kanalih in ob katerih terminih se pri 
različnih operaterjih predvaja program BK TV oz. vsebine iz občine Destrnik.

Ministrstvo za obrambo je 
pripravilo predlog resolucije o 
strategiji nacionalne varnosti, v 
kateri našteva prioritete države 
v luči modernih varnostnih gro-
ženj. Med njimi našteva hibridne 
in kibernetske grožnje, boj proti 
terorizmu in ekstremizmu ter 
migracije. 

Resolucija predvideva tudi 
okrepljeno vlogo Sove. Doku-
ment je s sodelavci pripravljal 
državni sekretar na ministrstvu 
za obrambo Klemen Grošelj. 
Kot je pojasnil, je ključen raz-
log za pripravo nove strategije 
nacionalne varnosti, da so se 
želeli »na strateški nacionalni 
ravni odzvati na spremembe v 
sodobnem varnostnem okolju, 
ki smo jim bili priča v zadnjih de-
setih letih od zadnje resolucije«. 
»Poudarek dajemo tistemu, kar 
se v politični javnosti izpostavlja: 
hibridne grožnje, informacijsko-
-kibernetske grožnje, področje 
nezakonitih migracij in vse osta-
la tveganja, ki so že v prejšnjem 
dokumentu. Temu primerno 
smo predlagali nova odzivanja 
na te grožnje,« je dejal. (sta)

Majšperk - 
Zbornik za vsa 
gospodinjstva

Eden večjih projektov občine, 
ki je že pri koncu, je priprava 
in izdaja zbornika Občine Maj-
šperk. »Gre za prvi resni zgo-
dovinski pregled naših krajev. 
Pripravljali so ga zgodovinarji 
in vsa društva v naših krajih. Na-
tisnili smo 2.000 izvodov, vsa-
ko gospodinjstvo pa bo dobilo 
svojega,« je povedala županja 
Darinka Fakin. Zbornik bodo 
predstavili na prireditvi ob kul-
turnem prazniku. (VB)

Foto: Svet24
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Najtežji proračun je z 22,2 milijona 
evrov prihodkov imela mestna obči-
na (MO) Ptuj. S polovico nižjim pro-
računom ji je sledila občina Ormož. 
Tretji najvišji proračun v regiji ima 
občina Kidričevo (5,6 mio evrov), 

četrtega Videm (4,5 mio evrov) in 
petega Markovci (4 mio evrov). Po-
datki so za leto 2017, saj za leto 2018 
v celoti še niso na voljo. Iz podatkov 
zaključnih računov smo preračunali, 
koliko so občine namenile za investi-

cije in koliko za transferje posame-
znikom in gospodinjstvom. Slednje 
bi sicer zaradi lažjega razumevanja 
lahko imenovali tudi socialni trans-
ferji. Gre za sredstva, ki jih občina 
namenja za plačevanje oskrbnin v 

domovih za upokojence in drugih 
socialno-varstvenih ustanovah, 
doplačilo varstva otrok v vrtcih, 
subvencije stanarin, šolske prevo-
ze, štipendije, nagrade ob rojstvu 
otrok, denarne pomoči, štipendije, 
zdravstveno zavarovanje brezposel-
nih, pogrebnine, doplačilo za šolo v 
naravi, letovanje otrok, družinskega 
pomočnika ... V 19 občinah v regiji so 
stroški za naštete socialne transferje 
znašali 16,8 milijona evrov. Odhodki 
vseh občin za investicije pa so znaša-
li 25,3 milijona evrov.

So v Gorišnici bolj 
bogati ljudje ali občina 
bolj zateguje pas

Analiza podatkov je pokazala, da 
je največ denarja po prebivalcu v 
proračun prejela občina Žetale (1.109 
evrov). Hkrati je to tudi občina, ki po 
prebivalcu največ namenja za soci-
alne transferje (247 evrov). Preos-
tale občine v regiji, ki za transferje 
posameznikom in gospodinjstvom 
po prebivalcu namenjajo največ de-
narja, so Sv. Tomaž (236), Središče 
ob Dravi (230), Videm (223), Ormož 
(220), Podlehnik, Trnovska vas in 
Majšperk (217) ter Cirkulane (210 
evrov). Daleč najmanj po prebivalcu 
za ta namen potroši občina Gorišni-
ca – 130 evrov. Sledi ji občina Zavrč s 
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Spodnje Podravje � Koliko je katera občina investirala in koliko katera namenila za socialo

Občine za investicije 25, za socialne transferje 
19 občin v Spodnjem Podravju je leta 2017 razpolagalo s 76,5 milijona evrov. Toliko sredstev se je skupno zbralo v občinskih 

Primerjava podatkov je pokazala, da so nekatere občine v 2017 za socialne transferje 
Žetale, Trnovska vas in Zavrč. Občina Juršinci je bila investicijsko zelo aktivna, saj 

Poslovalnica Ptuj - Qlandia
Ormoška cesta 15, 02 450 38 90

addiko.si

Addiko gotovinski krediti

Brez odvečne dokumentacije 
in brez stroškov vodenja!

reklama 6 x 20 (Adiko)

Odhodki občin za investicije in socialne transferje s 
preračunom po prebivalcu (2017, v evrih)
Občina Investicije Po prebivalcu Socialni transferji Po prebivalcu
Ormož 5,9 mio 484 2,7 mio 220
Ptuj 5 mio 218 4,5 mio 196
Kidričevo 2,3 mio 355 1,2 mio 195
Gorišnica 1,8 mio 446 517.000 130
Markovci 1,7 mio 416 778.000 193
Videm 1,4 mio 257 1,2 mio 223
Juršinci 1 mio 437 424.000 178
Majšperk 1 mio 254 870.000 217
Dornava 927.000 320 496.000 171
Cirkulane 842.000 361 490.000 210
Destrnik 632.000 249 448.000 176
Sv. Tomaž 540.000 268 476.000 236
Hajdina 449.000 120 680.000 182
Podlehnik 446.000 238 408.000 217
Središče 361.000 181 460.000 230
Sv. Andraž 284.000 248 189.000 165
Žetale 257.000 198 320.000 247
Trnovska vas 226.000 164 299.000 217
Zavrč 168.000 93 295.000 164

Vir: Zaključni računi občin 2017

Prikazane so vrednosti, ki jih občine v proračunih vodijo po postavkah: investicijski odhodki, investicijski trans-
ferji ter transferji posameznikom in gospodinjstvom (t. i. socialni transferji).
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Foto: Arnes.si

Občina Žetale plačuje 80 odstotkov cene programa vrtca
„Kar ste ugotovili glede stroškov občine za transferje gospodinjstvom in posameznikom, je 

problem, na katerega kot župan vseskozi opozarjam. Glede na to, da imajo starši vrtčevskih otrok 
nizke dohodke, ki so se v času krize še zmanjševali, so razporejeni v nizke plačne razrede. Občina 
posledično plača višjo razliko v ceni programa vrtca. V praksi to pomeni, da v povprečju pokriva 
80 odstotkov cene programa vrtca. Razdalje šoloobveznih otrok do šole so velike. Strošek občine je 
približno 1.000 evrov na vsakega otroka, ki se vozi v šolo. Občina skorajda v celoti plačuje oskrbnine 
za občane, ki so nameščeni v domovih za ostarele oz. so v drugem domskem varstvu. To so podatki, 
ki izrazito demografsko ogrožene občine, kot je naša, postavljajo v vedno slabši položaj. Pri določanju 
povprečnine pa se na žalost ne upoštevajo,“ poudarja žetalski župan Anton Butolen. Za programe 
vrtcev so v Žetalah v letu 2017 potrošili 174.000, za šolske prevoze 77.000 in oskrbo v domovih 61.000 
evrov. Za nagrade ob rojstvu otrok, subvencije stanarin, denarne nagrade diplomantom in plačilo 
pomoči družini na domu so skupno namenili 7.400 evrov.

pa blizu 17 milijonov evrov
blagajnah. Občine so za investicije namenile tretjino vseh prihodkov.

164 evri. Zakaj in kako jim uspeva za 
socialne programe namenjati tako 
nizek znesek? „Občina Gorišnica se 
trudi na vseh postavkah porabljati 
sredstva racionalno in gospodarno, 
kar je razvidno tudi iz teh transfer-
jev,“ so bili kratki z odgovorom.

Ormož za investicije 5,9 
mio evrov ali 484 evrov 
po prebivalcu

Poglejmo še investicijsko dejav-
nost občin v letu 2017, preračunano 
na posameznega občana. Najvišji 
znesek po prebivalcu je glede na pri-
hodke proračuna investirala občina 
Ormož (484 evrov). Sledijo ji Gorišni-
ca (446), Juršinci (437), Markovci 
(416), Cirkulane (361) in Kidričevo 
(355 evrov). Najnižji vložek v investi-
cije po prebivalcu je v letu 2017 bele-
žila občina Zavrč (93 evrov).

Iz občine Ormož so sporočili, da 
so v letu 2017 izvajali številne investi-
cije, kar je pripeljalo do rezultata, ki 
smo ga izračunali. „V letu 2017 smo 
realizirali 13,5 milijona evrov odhod-
kov, od tega je bilo 5,6 milijona evrov 
namenjenih za investicije in 330.000 
evrov za investicijske transferje. 
Med večjimi projekti velja izpostavi-
ti: vlaganja v gasilsko opremo, vozila 
in gasilske domove (219.000 evrov), 
gradnjo prizidka k športni dvora-
ni Ormož (triletni projekt, v 2017 
270.000 evrov), energetsko sanacijo 
javnih stavb (dvoletni projekt, v letu 
2017 1,3 mio evrov), modernizacijo 
cest (1,7 mio evrov), investicijsko 
vzdrževanje vodovodnega omrežja 
(191.000 evrov), investicijsko vzdrže-
vanje kanalizacijskega omrežja in či-
stilnih naprav (131.000 evrov), grad-
njo kanalizacije in čistilne naprave za 
naselji Jastrebci in Lačaves (dvoletni 
projekt, v letu 2017 504.000 evrov), 
gradnjo kanalizacije Podgorci–Velika 
Nedelja, faza 2 (dvoletni projekt, v 

letu 2017 147.000 evrov). Investicije 
so bile fi nancirane iz lastnih sredstev 
občine, pridobljenih sredstev po 23. 
členu ZFO -1 za sofi nanciranje inve-
sticij (povratna sredstva 377.000 in 
nepovratna 251.000 evrov). V letu 
2017 je občina prejela 322.000 evrov 
za sofi nanciranje energetske sanaci-

Kdo so novi predstavniki
Za predstavnike svetniških skupin v Programski svet podjetja Javne 

službe Ptuj, d. o. o., so bili imenovani: Marko Krasnič, Metka Petek 
Uhan, Matevž Toplak, Zlatka Planinc, Aleks Kolar, mag. Sonja Purgaj, 
Franc Kozel, Miran Ritonja in Črtomir Potočnik. 

Za predstavnike različnih interesnih skupin iz območja občine pa 
Peter Pribožič, Nataša Petrovič (dosedanja predsednica programskega 
sveta) in Boštjan Lukman.

Foto: Dreamstime

namenile več denarja kot za investicijske odhodke. To so Hajdina, Središče ob Dravi, 
je pri proračunu 1,8 milijona evrov za milijon evrov investirala.

„Na sejah programskega sveta se 
predstavi delovanje PeTV, novosti, 
uresničevanje programske zasno-
ve … Programski svet lahko poda pre-
dloge in pripombe na program, le-te 
pa se uresničujejo v okviru kadrovskih 
in fi nančnih zmožnosti televizije, upo-
števajoč programsko zasnovo, prija-
vljeno na Agencijo za komunikacijska 
omrežja in storitve RS (AKOS RS), ki 
je na podlagi le-te izdala dovoljenje z a 
izvajanje televizijske dejavnosti. Tre-
ba je tudi upoštevati, da Ptujska tele-
vizija PeTV s predvajanjem programa 
ostaja zvesta vodilu ob ustanovitvi te-
levizije s strani Mestne občine Ptuj, in 
sicer prebivalcem mesta Ptuj, njego-
ve okolice in širši javnosti zagotavljati 
aktualne in uravnotežene informacije 
o družbenem, političnem, gospodar-
skem, turističnem, kulturnem, špor-
tnem in družabnem življenju v mestu 
ter zagotavljati predvajanje vsebin, 
ki so javnega pomena za občane. Po-
sledično je televizija že z uresničeva-
njem ustanovitvenega akta zavezana 
k vsebini programa, ki ga pripravlja,“ 
je o pomenu delovanja programske-
ga sveta povedal Miha Masten, odgo-
vorni urednik Ptujske televizije PeTV, 
ki deluje pod okriljem podjetja Javne 
službe Ptuj.

Primarna naloga: 
kronika mesta

Kot pravi, morajo pri svojem delu 
iskati pravo ravnovesje med javnim 
interesom, zaradi katerega je bila te-
levizija ustanovljena, in zabavnim, da 
so uspešni tudi na trgu. Zato so včasih 
podane smernice programskega sve-
ta uresničljive, včasih pa enostavno 
ne. „Mi smo zapisovalci dogodkov v 
mestu, v osnovi je to naša primarna 
naloga. Da delamo za zgodovino in 
arhiv zgodovine mesta, da smo kro-
nisti,“ še doda.

Da bi izbrali člane, ki soodločajo o 
programu televizije – potrdi jih me-
stni svet –, so objavili javni poziv za 
predlaganje predstavnikov svetniških 
skupin in različnih interesnih skupin v 
Programski svet. Predloge je pregle-
dala Komisija za mandatna vprašanja, 
volitve in imenovanja Mestne občine 
Ptuj.

Pravočasno jih je oddalo vseh de-
vet svetniških skupin, ob njihovih 
predstavnikih pa bodo o programski 
shemi ptujske televizije odločali še 
trije predstavniki različnih interesnih 
skupin. Predlagane kandidate je KVI-
AZ potrdil soglasno.

Ptuj � Novi programski svet PeTV

Kdo bo odločal o 
tem, kakšna bo Ptu-
jska televizija PeTV
Okrog 60.000 evrov letno je znesek, ki ga Ptujska te-
levizija PeTV dobi iz naslova nadomestila KKS in ob-
činskega proračuna. Ves preostali denar, potreben za 
delovanje, si zagotovijo na trgu. Televizija je že z usta-
novitvenim aktom zavezana k vsebini, pomembno pa 
na programsko zasnovo vpliva tudi programski svet. V 
ponedeljek so bili potrjeni novi člani. 

Foto: ČG

Programski svet je izjemno pomemben organ Ptujske televizije PeTV.

Financiranje PeTV: 
- nadomestilo KKS po pogodbi – približno 45.000 EUR/leto
- postavka v proračunu – 15.000 EUR/leto
- ostala sredstva so pridobljena na področju oglaševanja, 

naročenih snemanj …

Prihodki občin s preračunom po 
prebivalcu (2017)
Občina Prihodki (mio €) Po prebivalcu (€)
Ptuj 22,2 963
Ormož 11,4 934
Kidričevo 5,6 877
Videm 4,5 817
Markovci 4 985
Majšperk 3,4 855
Gorišnica 3,3 822
Hajdina 3,1 824
Cirkulane 2,2 966
Destrnik 2,2 875
Dornava 2 704
Središče 1,9 963
Sv. Tomaž 1,9 956
Juršinci 1,8 759
Podlehnik 1,8 953
Zavrč 1,4 813
Žetale 1,4 1109
Trnovska vas 1,1 789
Sv. Andraž 1 917

Vir: Zaključni računi občin 2017

je javnih objektov iz evropskega in 
državnega proračuna. Iz leta 2017 
smo v 2018 prenesli blizu 3,7 milijo-
na evrov. Slabo polovico tega de-
narja smo porabili v letu 2018, pre-
ostanek prenašamo v leto 2019,“ 
so povedali v upravi občine Ormož.

Zavrč po investicijskih 
odhodkih na repu

Na občini Zavrč, za katero smo 
izračunali, da je v letu 2017 za in-
vesticije glede na število prebi-
valcev porabila najmanj denarja, 
so razložili, da vseh izvedenih del 
(sanacije plazov) niso knjižili na 
postavki investicijski odhodki. Zato 

se realni znesek za investicije ne-
koliko razlikuje od knjigovodskega, 
prikazanega v zaključnem računu. 
„V letu 2017 smo za investicije po-
rabili 361.000 evrov, od tega za 
investicijske odhodke in transferje 
168.000 in za sanacijo dveh plazov 
(Turški Vrh–Hrastovec in Hrasto-
vec–Cilek) ter izdelavo projektne 
dokumentacije za obnovo ceste 
Zavrč–Drenovec 193.000 evrov. V 
proračunu za leto 2017 smo imeli 
načrtovana tudi sredstva za inve-
sticijska projekta Na pomoč-upo-
moč in Halo, si za bike, ki pa nista 
bila izbrana za sofi nanciranje, zato 
ju tudi nismo izvedli.“
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Slovenija � Zelenjadarji želijo natančen register pridelovalcev 

Register je prvi korak za ureditev razmer na trgu
Predstavniki pridelovalcev zelenjave so pripravili predlog o vzpostavitvi registra pridelovalcev. Šlo naj bi za natančen popis vseh, ki zele-
njavo pridelujejo, na ta način pa bi se izboljšalo stanje na področju te panoge. Zmanjšali bi se črni trg, goljufi je, proizvajalci pa bi na trgu 
nastopali enotneje.

Že letos naj bi se dosedanjim graj-
skim vinskim dogodkom pridružili 
novi, da bi najboljša vina Slovenskih 
goric in tudi Haloz dobila še večjo 
veljavo, vinski dogodki pa še več 
obiskovalcev, ki bodo uživali, s tem 
pa vinogradnikom in vinarjem s tega 
območja pomagali, da bodo vino 
tudi prodali. Pri tem pa jim že vrsto 
let pomagajo tudi slovenske vinske 
kraljice. Na 5. festivalu mladih vin so 
sodelovale štiri, iz Ptuja, Cerkvenja-
ka, Male Nedelje in Starš. V imenu 
vseh je obiskovalce vinskega festiva-
la pozdravila ptujska vinska kraljica 
Eva Gašperšič, jim zaželela obilo užit-
kov pri uživanju mladega štajerskega 
vinskega letnika, predvsem pa iskri-
vega druženja, saj je dan brez vina 
kot dan brez sonca, je prepričana. Z 
venčkom ljudske in pristne haloške 
muzike pa je dogajanje obogatil Da-
nijel Polajžer iz vinorodnih Haloz.

Na 5. festivalu mladih vin so po-
nudili odlična mlada vina z območja 
Srednjih Slovenskih goric in Haloz, je 
povedal Simon Toplak, predsednik 
društva VTC 13. Obiskovalcem je ok-
rog 20 vinarjev ponudilo več kot 60 
vzorcev mladih vin 2018, ki bodo že 
konec januarja pokazala svoj dode-
lan značaj. 

Na mizi knežje vino in 
čisto poseben ptujski 
hot-dog

»Malokje je mogoče pokusiti 
takšna vina, rumeni muškat, sovi-
njon, tudi laški rizling, prekrasna vina 
v tej sortni značilnosti,« je poudaril 
Andrej Rebernišek, direktor KGZ 
Ptuj, tudi eden od najprizadevnejših 
organizatorjev festivala mladih vin. 
Obiskovalce je povabil, da se pobliž-
je spoznajo z vinskim letnikom 2018, 
ki je poleg vsega, kar ga odlikuje, 
tudi lahkoten. V okviru 5. festivala 

Ptuj � 5. festival Veni vidi vino mlado – mlado živo iskrivo

Štajerska vina – edinstvena v 
aromatiki in prepoznavnosti
V času, ko je vinski letnik 2018 še mlad, je minulo soboto v njegovo čast v roman-
skem palaciju ptujskega gradu potekal 5. festival mladih vin. Nanj sta glavna or-
ganizatorja,Vinsko turistična cesta 13 in KGZS Zavod Ptuj, povabila s pomenljivi-
mi sloganom: Mlado živo iskrivo. 

Foto: Črtomir Goznik

Simon Toplak, predsednik Društva Srednje Slovenske gorice, se je zahvalil 
vsem, ki se trudijo pri promociji odličnih vin Srednjih Slovenskih goric in 
Haloz.  

Predstavniki pridelovalcev zele-
njave so se z ministrico za kmetijstvo 
Aleksandro Pivec že sestali. Predali 
so ji tudi gradivo s predlogi o ureditvi 
registra. Od ministrstva zdaj pričaku-
jejo pisni odgovor, ali vzpostavitev 
novega sistema podpira in kako ga 
bodo zagotovili.

»Za zdaj gre samo za predlog, da 
se na področju zelenjave vzpostavi 
evidenca oziroma register pridelo-
valcev po vzoru nekaterih preostalih 
panog,« pojasnjuje članica odbora 
Dušica Majer.

Po za zdaj jasnih pravilih bi bil vpis 
v novi register obvezen za vse pri-
delovalce. Le na ta način bi pridobili 

realne podatke o tem, kdo zelenjavo 
pravzaprav prideluje in koliko katere 
vrste zelenjave se v Sloveniji sploh 
pridela. Za zdaj točnih številk namreč 
ni. Po podatkih Statističnega urada je 
tržnih pridelovalcev zelenjave okrog 
1.200, po podatkih Agencije za kme-
tijske trge in razvoj podeželja pa je v 
letu 2017 podporo za ukrep proizvod-
no vezana plačila prejelo 899 kmetij-
skih gospodarstev.

Register bo tudi osnova za plačilo 
prispevka za promocijo zelenjave in 
vzpostavitev sheme Izbrana kako-
vost. »Dobili smo zeleno luč pri pri-
delovalcih. Načelno se večina z idejo 
strinja,« pravi Majerjeva, ki dodaja, 

da bodo o obliki registra in načinu 
zbiranja podatkov še govorili, ko bo 
ministrstvo pripravilo svoj predlog. 
Register posredno zagotavlja tudi 
večji nadzor nad pridelavo in boljšo 
sledljivost, saj tisti, ki ne bodo v regi-
stru, zelenjave na trgu ne bodo mogli 
prodajati. S tem se bo omejilo prepro-
dajalce in goljufe, posledično se bodo 
zvišale tudi odkupne cene. »Vsega pa 
register tudi ne bo rešil. Problem sla-
be povezanosti in enotnega nastopa 
na trgu bo še vedno ostal,« še razlaga 
Majerjeva, ki meni, da je register le 
odskočna deska za reševanje širših 
problemov v tej panogi. 

Foto: Črtomir Goznik

Točnega števila pridelovalcev zelenjave nimamo. Po podatkih statističnega 
urada je tržnih pridelovalcev zelenjave okrog 1.200.

Na gradu vedno bolj živahno
Ptujski grad se je  januarja letos prvič vpisal kot kraj dogajanja 

festivala mladih vin Veni vidi vino mlado. Še pred obnovo grajske 
vinske kleti, ki je bila dolga leta ropotarnica, so se v kavarni ptujskega 
gradu začele ptujske vinske zgodbe v organizaciji Term Ptuj, ki so se 
po odprtju hotela Primus preimenovale v Primusove vinske zgodbe. 

V grajski vinski kleti je postavljen tudi manjši vinogradniški 
muzej, v letu 2012 pa so vanjo postavili še sod velikan. Dolgoletno 
tradicijo ima grajsko vinsko ocenjevanje, skupaj z grajskim vinskim 
praznikom, na katerem se za najvišja priznanja – amfore – že 15 let 
borijo najboljša vina VTC 13 in tudi Haloz. 

Na grajskem dvorišču raste potomka najstarejše trte na svetu, prav 
tako pa avtohtona sorta zlati rivček. Območje ptujskega grajskega 
hriba je zanimivo tudi zaradi mestnega in minoritskega vinograda. 
Zdaj je grajsko območje dobilo nov prestižni vinski dogodek, festival 
Veni vidi vino mlado. 

Sadjarji po novem 
plačujejo prispevek 
za promocijo

Foto: Arhiv 

NA KRATKO

Z novim letom so sadjarji začeli 
plačevati prispevek za promocijo. 
Obvezen je za vse sadne vrste, ki 
se pridelujejo v Sloveniji. Prispevek 
se plača od hektarja kmetijskih po-
vršin intenzivnega sadovnjaka in od 
količine odkupljenega, v Sloveniji 
pridelanega sadja, namenjenega 
predelavi. Višina prispevka za no-
silca kmetijskega gospodarstva je 
20 evrov na hektar intenzivnega sa-
dovnjaka, ki ga ima v uporabi in se 
obračuna letno. Višina prispevka za 
predelovalca sadja pa je 1,50 evra na 
tono v Sloveniji pridelanega sadja, 
ki se ga predela.

Izdanih bo 1.400 odločb, s kate-
rimi bodo odmerjeni prispevki za 
plačilo v skupni vrednosti 77.000 
evrov.

Najvišja ocena 
za kakovost 156 
pekovskim izdelkom

Foto: Bobo

Foto: Arhiv MKGP

Zbornica kmetijskih in živilskih 
podjetij pri Gospodarski zbornici 
Slovenije je podelila zlata priznanja 
za odlično kakovost pekovskih iz-
delkov za leto 2019. Tokrat so peki 
na ocenjevanje prijavili 178 izdelkov, 
med katerimi jih je odlično oceno 
prejelo kar 156. Podjetja prijavljajo 
na ocenjevanje izdelke, za katere 
so prepričana, da so vredni zlatega 
odličja. Letos jih je žirija podelila 92 
vrstam kruha, 25 vrstam pekovske-
ga peciva, 21 vrstam fi nega peko-
vskega peciva, 10 vrstam testenin, 
šestim vrstam slaščic in dvema vr-
stama piškotov. Ocenjevala je zuna-
nji videz izdelkov, lastnosti skorje in 
sredice ter vonj in okus. Največ na-
grad so prejeli izdelki ljubljanskega 
Žita, kar 39.

Kmetijsko ministrstvo 
dobilo dodatni denar 

Vlada je sprejela rebalans držav-
nega proračuna za letošnje leto. Za 
izvajanje politike kmetijskega mini-
strstva je z rebalansom namenje-
nih 467,9 milijona evrov, kar je 35,2 
milijona evrov več, kot je bilo sprva 
predvideno. S tem bodo na mini-
strstvu lahko uresničili zastavljene 
cilje, dodatnih 35 milijonov evrov 
bo namenjenih predvsem pove-
čanemu obsegu izplačil Programa 
razvoja podeželja ter zagotavljanju 
sredstev za plačilo zakonskih obve-
znosti.

Foto: Črtomir Goznik

V romanskem palaciju ptujskega gradu so uživali številni ljubitelji odličnih mladih štajerskih vin.

so povabili tudi na pokušino knežje-
ga vina v Grajski vinski kleti, kjer so 
obiskovalce seznanili še z zgodovino 
gradu in vinarstva.

Za kulinarične dobrote na 5. festi-
valu mladih vin so poskrbeli v Štajer-
ski hiši kulinarike. Postregli so s kurjo 
obaro, s sirovim krožnikom z izbra-
nimi siri ter prav posebnim ptujskim 
hot-dogom, sestavljenim iz gorčice, 
kislega zelja z bučnim oljem, čebul-
ne marmelade iz karamela, rdečega 
vina in čebule, domačega čebulnega 
kruha in pečenice domačega mesar-
ja. 

Druženje vinarjev in ljubiteljev ka-
kovostnih štajerskih vin ter domače 
kulinarike na ptujskem gradu je imelo 
že praznični prizvok. Z letošnjim pra-
znikom mladih vin letnika 2018 so se 
med prvimi poklonili mestu, ki letos 
praznuje 1950. obletnico svoje prve 
pisne omembe. Partnerji projekta so 
bili še Pokrajinski muzej Ptuj-Ormož, 
Štajerska hiša kulinarike, Društvo po-
deželske mladine Spodnje Podravje, 
družba Radio-Tednik Ptuj in Salon 
Sauvignon Ptuj. Pridružili pa so se jim 
tudi člani društva Cesarsko kraljevi 
Ptuj in Kastali.
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»Vse pač ni šlo po načrtih, vendar se 
zadeve premikajo,« pravi Marija Marin-
ček, predsednica Zveze društev ekoloških 
kmetov Slovenije, ki vodi tudi združenje 
za ekološko kmetovanje Dolenjske, Po-
savja in Bele krajine ter je sama ekološka 
kmetovalka. »Za nas je taki zagon nove 
znamke zelo težak, sploh zato, ker od 
Ministrstva za kmetijstvo nismo prejeli 
nobene fi nančne podpore. Ostale zveze 
dobivajo sredstva, mi pa ne. Treba bo ne-
kaj urediti, saj iz naslova članarin dobimo 
premalo denarja,« je kritična Marinčkova, 
ki od nove ministrice pričakuje več. Kot je 
povedala, se v prejšnjem mandatu glede 
ekološkega kmetijstva ni zgodilo nič.

Na ministrstvu so potrdili, da zveza ni 
prejela denarja iz njihovih razpisov, a je 
razlog v napačni prijavi. »Zveza društev 
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Več ekološke hrane prodamo kot pridelamo
Evropska unija je za ZDA drugi največji trg ekološke hrane, vendar pa je pridelava v Evropi še 

vedno le butična. Pridelava raste bistveno počasneje kot prodaja. Leta 2004 so v EU prodali za 10,9 
milijarde evrov ekohrane, leta 2016 pa že za 33,5 milijarde evrov. Leta 2016 smo imeli v EU skoraj 
300.000 ekoloških kmetov, ekološko pridelavo pa na 12,1 milijona hektarjev zemlje. Skoraj pol teh 
površin je bilo v Nemčiji, Franciji, Italiji in Španiji.

V Sloveniji se ekološko kmetovanje širi prepočasi. Po načrtih naj bi do leta 2021 ekološko 
kmetovali na vsaj 55.000 hektarjih zemlje, imeli pa naj bi 5.000 ekoloških kmetij. Takšnih kmetij 
je bilo predlani 3.635, kar je približno 5 % vseh kmetij. Med površinami v ekološki kontroli 
prevladuje travinje, tega je kar 84 %. Njiv je le desetina, 3,7 % je sadovnjakov, 1,7 % vseh površin za 
ekopridelavo pa je ekoloških vinogradov.

Kupci najbolj pogrešajo ekološke vrtnine in nemesna živila.

Da so določeni členi zakona o 
kmetijstvu neustavni, menijo pod-
jetja Mercator, Tuš, Petrol OMV 
Slovenija, Magistrat International, 
Proloco Medico in gostinec Lojze 
Čop. Ne strinjajo se namreč s členi, 
ki opredeljujejo nedovoljena ravna-
nja in z zahtevo pisne pogodbe med 
dobavitelji in trgovci. Vlada njihovi 
pobudi za oceno ustavnosti tega za-
kona oporeka in se ne strinja z njiho-
vimi očitki. Ministrica za kmetijstvo 
Aleksandra Pivec se celo sprašuje, 
kaj konkretno je tisto, kar jih moti, 
saj je njihova pritožba nejasna. 

Mercator (še) ne želi 
komentirati 

Zato smo vprašali omenjene tr-
govce, pojasnila pa smo dobili le od 

Mercatorja in Petrola. »Spremembe 
bodo po našem mnenju povzročile 
težave vsem v verigi. Tudi domačim 
pridelovalcem in proizvajalcem. Ker 
pa gre za postopek pred ustavnim 
sodiščem, ga zato v tej fazi ne mo-
remo komentirati,« so bili z odgovo-
rom skopi v podjetju Mercator. 

Petrol: spremembe so 
nejasne in nedorečene

Nekoliko daljše pojasnilo pa smo 
prejeli iz podjetja Petrol. »Spremem-
be so nejasne in nedorečene. Tako 
iz zapisa 23 v tretjem odstavku 61. 
f-člena primeroma naštetih nedo-
voljenih ravnanj ni jasno in določno 
opredeljeno, kako mora naslovnik v 
določenem položaju ravnati, da ga 
ne bodo doletele sankcije. Pri tem 

zakon za kršitve določa nesoraz-
merno visoke kazni, ki so vezane 
na skupni letni promet in brez upo-
števanja, ali je promet ustvarjen z 
živili ali z drugim blagom,« razlaga 
Aleksander Salkič iz podjetja Petrol. 
Po njenem mnenju zakon posega v 
svobodno gospodarsko pobudo, kar 
je neskladno z Ustavo že zato, ker ne 
zadosti zahtevam testa legitimnosti 
ter testa sorazmernosti. Po mnenju 
Salkiča pa zakon niti ne predvideva 
večje zaščite za lokalne prideloval-
ce: »Zakon velja za vse deležnike v 
verigi (pridelava, predelava, distri-
bucija, veleprodaja, maloprodaja). 
Prav tako nova ureditev velja tako za 
lokalne kot za tuje pridelovalce hra-
ne, ki poslujejo na slovenskem trgu, 
kar pomeni, da z ustavno presojo iz-
podbijana ureditev ne more prinesti 
ugodnejših učinkov prav za lokalne 
pridelovalce hrane. Posledično tudi 
ne za kmetijsko samooskrbo in pre-

Slovenija, Podravje � Ustavno presojo kmetijskega zakona zahtevajo le nekateri trgovci

Trgovci prepričani: spremembe so slabe za vse, tudi za kmete
Kot smo že poročali, smo z novim letom dobili seznam 23 nepoštenih praks v prehranski verigi. Če je katera od teh praks med kmeti in trgovci prisotna, njihova pogodba 
postane nična. Trgovci so se zaradi teh sprememb razburili. Kaj se jim zdi sporno, smo povprašali tiste, ki so se podpisali pod zahtevo za ustavno presojo.

Foto: Črtomir Goznik

Slovenija � Novo blagovno znamko naj bi dobili septembra lani, vendar je do danes še ni

Prijava na napačen razpis 
onemogočila uvedbo kolektivne znamke
Ekološki kmetje so pod okriljem Zveze društev ekoloških kmetov napovedali uvedbo nove kolektivne znamke za vse ekološke pridelo-
valce. Ideja, ki bi po predvidenih planih že morala biti realizirana, se je zavlekla, saj zveza ni dobila sredstev iz ministrstva. Na zvezi so 
zgroženi, ministrstvo pa odgovarja, da bi sredstva dobili, če bi se prijavili na pravi razpis.

Foto: Dreamstime

Po dveh letih prizadevanj nove kolektivne blagovne znamke za ekolo-
ške pridelke še ni.

Nekateri proizvajalci za svoje izdelke plačujejo celo 
najem trgovinske police

Novi varuh v verigi preskrbe s hrano Igor Hrovatič 
se je, kljub temu da je na tej funkciji šele dober mesec, 
s težavami o kmetijskem zakonu že srečal. »Name so 
se že obrnili kmetje oz. dobavitelji ene od trgovskih 
verig in predstavili težave, s katerimi se srečujejo. 
Te so predvsem povezane z zahtevo po vračilu 
dobavljenega, vendar v trgovini neprodanega blaga, 
vračilo blaga po pretečenem roku, tudi zahtevah 
plačila police, nerazumno kratkem odpovednem roku, 
prekinitvah nadaljnje dobave ipd. Glede na to, da so 
dobavitelji odvisni od trgovine, so pogosto prisiljeni 
sprejemati neugodne pogoje,« razlaga varuh, ki v spremenjeni zakonodaji zato vidi prednosti, saj bi se na 
ta način take anomalije lahko zmanjšale. 

»Problem pa je, da si različni deležniki v verigi te spremembe razlagajo vsak po svoje, zato je naloga 
zakonodajalca, da pojasni te novosti. Interes vseh namreč je, da poslujejo v urejenem poslovnem okolju,« še 
razlaga Hrovatič.

Spremembe, ki dvigujejo prah
Pogodbe med deležniki v verigi s hrano morajo biti po novem 

pisne in morajo vsebovati:
- ceno, 
- okvirno količino blaga, 
- trajanje pogodbe, 
- podrobnosti o plačilnih rokih, 
- način dobave blaga in pravila, ki se uporabljajo v primeru 

višje sile.
Nedovoljena ravnanja so:
- povračila za uvrstitev, ohranitev ali širjenje izdelkov, 
- povračilo za postavitev izdelkov na police na prodajnih 

mestih,
- zaračunavanje promocije blaga, 
- povračilo stroškov za sklenitev pogodbe, 
- vračilo dostavljenih, a neprodanih izdelkov in tudi izdelkov, 

ki jim je potekel rok uporabnosti, 
- plačilo blaga, ki ni bilo prodano v času trajanja akcije, po 

nabavnih akcijskih cenah. 
Spremenila se je tudi višina glob za prekrške, globe so določene 

v višini od 0 do 0,25 odstotka letnega prometa v Sloveniji za 
gospodarske subjekte in za odgovorne osebe v višini od 5.000 do 
10.000 evrov.

Foto: Osebni arhiv

hransko varnost Slovenije.« V Petrolu tudi menijo, da so 
nekatere določbe v nasprotju z ustavnim načelom ena-
kosti, saj iz obveznosti glede nedovoljenih ravnanj v ce-
loti izvzemajo razmerja med zadrugami in člani zadrug. 

Kljub nestrinjanju pa obe omenjeni podjetji od začetka 
tega leta spoštujeta spremembe zakona, a si kljub temu 
želita, da ustavno sodišče čimprej pregleda ta primer.

Zakaj se ne pritožujejo vsi trgovci
Ker pa ustavne presoje niso zahtevali vsi trgovci, ki so 

prisotni na slovenskem trgu, smo nekaj večjih povpraša-
li, zakaj se niso pridružili tej pobudi.

Iz podjetja Lidl smo tako prejeli skop odgovor, da upo-
števajo določila zakonodaje in se bodo tudi v tem prime-
ru zahtevam prilagodili. »Sprememba posega v poslo-
vanje med udeleženci prehranske verige na način, ki je 
noviteta na zakonodajnem področju tudi v evropskem 
merilu in s tem nepreverjena v praksi ter odprta,« pa po-
jasnjujejo v podjetju Spar Slovenija. Med drugim pravijo, 
da nikoli niso izkoriščali svojih pogodbenih partnerjev, 
zato sprememba zakonodaje nanje ne bo bistveno vpli-
vala in to je tudi razlog, da niso pristopili k pobudi za pre-
verjanje ustavnosti zakona. 

ekoloških kmetov se je sicer na razpis pri-
javila, vendar na napačnega. Prijaviti bi se 
morala za namen C Javnega razpisa za 3. 
ukrep Uredbe: Pomoč delovanju neprido-
bitnih združenj na področju kmetijstva, 
gozdarstva in podeželja za leto 2018. Ker 
pa se je zveza prijavila za namen A, kjer pa 
zaradi neizpolnjevanja vsaj enega od naš-
tetih štirih pogojev namena ni bila upravi-
čena do razpisanih sredstev,« so pojasnili.

Za navedene javne razpise sicer vsako 
leto uspešno kandidira več kot trideset 
organizacij, ki izpolnjujejo pogoje. Skupna 
višina razpisanih nepovratnih sredstev pa 
je v letu 2018 znašala do 311.000 evrov.
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V tripartitno partnerstvo je bila 
Ljudska univerza Ptuj izbrana zara-
di izkušenj, ki jih imajo z javno ve-
ljavnimi programi in neformalnimi 
programi izobraževanja odraslih. 
Namen projekta je poiskati dobre 
prakse v Nemčiji in Sloveniji ter jih 
prenesti v Makedonijo.

Ukvarjajo se s problematiko 
srednjega poklicnega in strokov-
nega izobraževanja. „Poudarek je 
na programih s področja socialne 
varnosti in zdravstva,“ je poveda-
la Mojca Volk, direktorica Ljudske 
univerze (LU) Ptuj. 

O vsem tem kot tudi o pogojih 
priznavanja znanja, spremembah 
kurikula, prehodih med različnimi 
prehodi in pomanjkanju kadra s 
področja socialne varnosti so go-
vorili ta teden na Ptuju. Gostili so 
okrog 20 udeležencev vseh treh 
držav konzorcija, ki sodeluje v pro-
jektu ECVET.

Ptujska LU je pravzaprav 
predstavila sistem šolstva pri nas, a 
po prepričanju Volkove so pri tem 
tudi sami veliko pridobili. „Ved-
no smo veseli, če lahko s svojimi 
izkušnjami prispevamo k izboljša-
vam drugih. Povezali smo se tudi 
s preostalimi ljudskimi univerzami 
in poiskali skupaj primere dobre 
prakse. Gotovo bomo tudi sami ve-
liko pridobili, predvsem s področja 
našega nemškega partnerja, ki 

ima še več izkušenj kot mi. Čeprav 
Makedonci še niso v EU, so njihovi 
programi zelo dobri, tako da ver-
jamem, da se bomo tudi od njih 
marsikaj naučili,“ še doda Volkova. 
Podobno prepričanje, da bodo to-
rej koristi od tega skupnega pro-
jekta imeli vsi udeleženci, je izrazil 
tudi Boris Sharkovsky, predstavnik 
nevladne organizacije iz Makedo-
nije, ki sodeluje v tem projektu. 
Prav Makedonci so nosilni partner 
130.000 evrov vrednih projektov. 

Težave zdravstvenih 
delavcev 

„Mnogo zdravstvenih delav-
cev ima težave pri priznavanju in 
prenosu kvalifi kacij, pridobljenih v 
drugih državah. Do težav prihaja 
zaradi neusklajenih izobraževalnih 
programov in sistemov priznava-
nja kvalifi kacij v različnih evropskih 
državah. Za izboljšanje uporabe 
migracijskega potenciala v EU je 
treba ovire za mobilnost zmanjša-
ti,“ je o projektu povedala Volkova. 

Razpisno obdobje za novo per-
spektivo bo potekalo v spomla-
danskih mesecih. Na LU Ptuj si 
obetajo, da bodo letos sodelovali 
še v najmanj desetih mednarodnih 
izmenjavah in projektih. 

Ptuj � Ljudska univerza Ptuj uspešna s 
projektom ECVET

Ptujčani Make-
doncem kot zgled 
dobre prakse
V sklopu programa Erasmus+ si je ptujska Ljudska 
univerza za projekt ECVET, ki ga trenutno izvaja-
jo s partnerji iz Makedonije in Nemčije, zagotovila 
25.000 evrov. 

Foto: ČG

Okrog 20 udeležencev iz treh držav je ta teden izmenjevalo izkušnje s 
področja šolstva. 

Proizvodnja piščančje klobase in 
hrenovk blagovne znamke Poli je v 
Chicagu stekla ob celoviti podpori 
strokovnjakov iz Perutnine Ptuj. Do 
konca tega meseca bo Poli na voljo 
že na 1.750 prodajnih mestih. 

Prodor na ameriški trg je lani jese-
ni ob podpisu pogodbe z Dončičem 
napovedal predsednik uprave PP Ti-
bor Šimonka z besedami: »Z blagov-
no znamko Poli načrtujemo prodor 

na ameriški trg, kar je v skladu z zas-
tavljeno strategijo krepitve interna-
cionalizacije poslovanja.« Luka Don-
čič pa je takrat izpostavil, da je ljubi-
telj Poli že od zgodnjega otroštva 
in da je piščančje meso iz Perutnine 
Ptuj redno na njegovem jedilniku. S 
sodelovanjem želi Dončič pomagati 
domačemu gospodarstvu.

Foto: Arhiv

Rez vinske trte je strokovno 
predstavil predsednik Kmetijsko-
-gozdarskega zavoda Ptuj Andrej 
Rebernišek, zbrane so nagovorili še 
župan občine Podlehnik Sebastian 
Toplak, župan občine Videm Branko 

Marinič in gospodar vinogradniške 
kmetije Franc Pajnkiher. Zapeli in za-
igrali so pevci in godci, s skečem se 
je predstavila skupina šeg in navad 
podlehniškega turističnega društva, 
prireditev je vodila Zdenka Golub. V 

vinogradu sta gospodar in podpred-
sednik TD Podlehnik Zvonko Mlakar 
po stari navadi na trto obesila klo-
base in jo zalila z vinom, da bo tudi 
letos dobro obrodila. Pater Benja-
min Mlakar iz župnije svete Trojice v 
Halozah je vinograd blagoslovil. Rez 
so sklenili z vinogradniško malico, 
žlahtno kapljico, pesmijo in plesom.

Čeprav lahko vinogradniki trto 
začnejo rezati že po martinovem, 
po stari tradiciji s tem opravilom 
navadno počakajo do godu svetega 
Vincencija, 22. januarja. Eden najbolj 
čaščenih svetnikov je med kmečkim 
prebivalstvom veljal za vremenar-
ja; na Slovenskem se je ohranilo na 
desetine pregovorov in rekov, po-
vezanih z njegovim imenom. Če na 
Vincenca sonce sije, se dobro vino v 
čaše vlije … Na vincekovo odrezane 
tri šibe bodo na toplem kmalu oze-
lenele in vinogradnikom namignile, 
kakšno letino lahko pričakujejo, 
na cvetno nedeljo bodo krasile še 
presmec.

Podlehnik, Videm � Druga Vincekova rez

V škarjah je »polovjak« vina
Turistično društvo (TD) Podlehnik je v sodelovanju z družino Pajnikher in društve-
nim kletarjem Francem Pajnkiherjem na vinogradniški kmetiji Pajnkiher v Doleni 
pripravilo drugo Vincekovo rez.

Foto: EM

Trta prenese vsako človeško neumnost
Direktor Kmetijsko-gozdarskega zavoda Ptuj Andrej Re-

bernišek je v Doleni prikazal pravilno rez vinske trte. Opozoril 
je, da je pri tem opravilu treba upoštevati, kakšen je bil pred-
hodni letnik: »Lanski letnik je bil količinsko nadpovprečno 
bogat. Ob takšnem letniku se trta načeloma malo bolj izčrpa, 
smiselno je opraviti tudi analizo tal.«

Povedal je, da vinska trta sicer prenese in preživi marsika-
tero človeško neumnost: »Res pa lahko z rezjo povzročimo do-
ločene težave. Izogibati se moramo agresivnih, močnih ran. 
Če je rana prevelika, je namreč trta ne more zaceliti in se tam 
najbolj izsušuje, dolgoročno pa to lahko omogoči tudi vdor 
glivic.« V naših vinogradih je vedno več sonca, je še dodal 
Rebernišek: »Na ta račun lahko trto mogoče malo bolj obre-
menimo oz. imamo tudi malo večje pridelke.«

Foto: EM

Vincekova rez pri Pajnkiherjevih v Doleni bo, kaže, postala tradici-
onalna.

V enoti za transfuzijsko dejavnost 
Ptuj UKC Maribor je pred nekaj dnevi 
potekala tradicionalna krvodajalska 
akcija polnoletnih dijakov Strojne 
šole ŠC Ptuj, oddelkov 4. a1, 4. a2 in 
5. e. Skupaj z učitelji Ferdinandom 
Humskim, Brankom Polancem, Jo-
žefom Tranturo in ravnateljem šole 
Bojanom Lampretom je to huma-
no gesto izkazalo 21 dijakov. Za to 
potezo so se, kot pravijo, odločili z 
željo, da pomagajo tistim, ki bodo 
potrebovali kri. Kot so dejali, se za-
vedajo pomena spodbujanja huma-
nitarnosti med dijaki, zato se bodo 
tudi v prihodnje odzivali klicu na 
pomoč: „Nikoli namreč ne veš, kdaj 

boš sam potreboval pomoč nekoga 
drugega.“ 

Prvič pa je kri daroval tudi rav-
natelj šole, ki priznava, da je vesel, 
da je premagal strah: „Občutek, ko 
daruješ kri, je izjemen. Tudi sam sem 
bil v situaciji, ko sem potreboval kri 
nekoga drugega, zato se toliko bolj 
zavedam, kako pomembno je krvo-
dajalstvo.“ Kot je dejal, ga najbolj ve-
seli dejstvo, da so tudi dijaki izrazili 
veliko zadovoljstvo zaradi posebnih 
občutkov, ki so jih prevevali, ko so 
darovali nekaj svojega časa in seve-
da krvi, s katero bodo morda neko-
mu rešili življenje.

Ptuj � Krvodajalska akcija dijakov Strojne šole ŠC Ptuj

Vsakemu med nami se že jutri lahko 
zgodi, da bo potreboval kri drugega ...
21 dijakov Strojne šole Šolskega centra Ptuj se je pred nekaj dnevi udeležilo vsakoletne krvodajalske akcije, s 
katero dijaki in zaposleni na šoli dokazujejo, da se zavedajo pomena humanitarnosti.

Foto: ČG 

Dijaki so dokazali, da se zavedajo pomena krvodajalstva.

Najboljši slovenski košarkar lige NBA in ambasador 
Perutnine Ptuj onstran Atlantika Luka Dončič je pre-
jel prvo Poli salamo, izdelano na ameriških tleh. 

Poli salama za Dončiča
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Barbara je zlatarska mojstrica, ki 
je oplemenitila to, kar sta njena star-
ša zgradila. Je namreč druga genera-
cija v družinskem podjetju, katerega 
začetki segajo v leto 1995. Takrat sta 
starša po spletu okoliščin začela pro-
dajo nakita v manjšem prostoru na 
domačem dvorišču v Bukovcih. Že 
kot punčka je pomagala v zlatarnici 
ter podedovala njuno ljubezen do 
nakita. Izšolala se je za zlatarko. Po 
končani srednji šoli je v Zlatarni Celje, 
kjer so ji ponudili tudi zaposlitev, op-
ravila pripravništvo, nakar je nadalje-
vala šolanje – a ne v smeri zlatarstva. 
Nadobudna najstnica se je vpisala na 
maturitetni tečaj, opravila splošno 
maturo ter končala študij na Visoki 
šoli za računovodstvo. Nekaj časa 
je še opravljala poklic računovodje, 
pred dvema letoma, ko se je mama 
upokojila, pa je prevzela vodenje in 
delo v domači zlatarni. 

Povpraševanje po 
dražjem unikatnem 
nakitu

V zlatarnici nadaljuje prodajo zla-
tega, srebrnega in jeklenega nakita. 
Nakit tudi popravlja, gravira, od-
kupuje lom oziroma star nakit, po-
sebno pozornost pa posveča izde-
lavi unikatnih kosov nakita na željo 
naročnikov. Nakit po večini izdeluje 
ročno. Cene za ročno izdelan nakit 
so nekoliko višje, a tisti, ki se za uni-
kat odločijo, so pripravljeni odšteti 
več, opaža Sokova.

Za vsako stranko, ki prestopi prag 
njene zlatarne, je pripravljena nare-

diti čim več, da nobena želja ne bi 
ostala neuresničena. V spominu ji je 
ostala stranka, ki je želela poročne 
prstane z gravuro iz takrat priljub-
ljenega fi lma Gospodar prstanov. 
»Spomnim se tudi primera – takrat 
sem bila še osnovnošolka – da je 
mama imela stranki, ki sta iskali po-
ročne prstane. Na koncu sta izbrala 
dva otroška prstančka z motivi pika-
polonice in delfi nčka. Povedala sta, 
da jima prstan kot simbol ne pome-
ni prav nič in da iščeta nakit zgolj za 
obred oziroma zaradi formalnosti. 
To so taki primeri, ki izstopajo in 

ostanejo v spominu. Vendar vsak 
se odloči tako, da je zadovoljen in 
srečen. Zato spoštujemo stranke, 
njihove želje ter se skušamo s svojo 
izbiro in možnostjo izdelave čim bolj 
približati njihovim željam, če že ne v 
celoti, kajti če je stranka zadovoljna, 
smo zadovoljni tudi mi. In tako na 
dolgi rok lahko dobro poslujemo in 
se veselimo vsakega novega izziva 
zadovoljitve stranke,« se zaveda 
podjetnica.

Po nakit ob rojstvu, 
krstu, poroki, tudi za 
valentinovo in božič

V njeni zlatarni kupujejo tako do-
mačini kot tudi kupci od drugod, 
celo iz tujine. Zlatarna Remember 
stoji namreč tik ob glavni cesti Ptuj–
Zavrč. Na vrata njene zlatarne tako 
potrkajo tudi Hrvati, Avstrijci, celo 
Švicarji …

Kupci posegajo po najrazličnejših 
kosih nakita ob različnih priložno-
stih. Čeprav so se v primerjavi z zla-
timi zlatarskimi časi zmanjšali nakupi 
ob življenjsko pomembnih prelomni-
cah, so prav te priložnosti še vedno 
najpogostejši razlog za nakup naki-
ta. »Veliko se prodaja nakit za krst. 
To je nepisano pravilo ter tradicija, 
da se otroku ob krstu podari verižica 
z obeskom ali pa zapestnica. Ljudje 
želijo, da ima otrok trajni spomin, ki 
pa ima tudi vrednost. Tako se v veliki 
večini odločijo za zlato – rumeno ali 
belo, pogosto tudi v kombinaciji. Ne-
kateri tudi ob rojstvu otroka kupijo 
nakit – najpogosteje so to verižice z 
obeski, kjer se lahko vgravirata da-
tum in ime rojstva, ali pa prstan.« 

Kar se tiče zaročnih in poročnih 
prstanov, se stranke po večini od-

Markovci � V zadnjih dveh desetletjih za 40 odstotkov manj zlatarjev

Poročni prstani z gravuro iz fi lma Gospodar prstanov 
Po podatkih Obrtno-podjetniške zbornice Slovenije je bilo pred tremi desetletji registriranih 276 zlatarjev, danes jih deluje le še okoli 170. Ena izmed njih je tudi Bar-
bara Sok, lastnica zlatarne Remember v Bukovcih, ki se je pred dvema letoma odločila prevzeti domačo zlatarno.

Foto: MH

 Lastnica in vodja zlatarne Remember Barbara Sok meni, da zlato spet dobiva vrednost pri ljudeh.

Nakit je bil tesen spremljevalec človeka od pradavnine
Ljudje smo se od vedno radi kitili in okraševali. Z nošenjem osebnega okrasja je človek izrazil svoj 

družbeni status, poudaril svoj slog življenja, spol, vero ali rodbino, iz katere je izhajal. Nakit je človeku 
sprva torej predstavljal sredstvo, s katerim je izražal svojo pripadnost nekomu ali nečemu. Izdelovanje 
nakita je ena najstarejših vrst umetnosti in ima na področju kulturne dediščine poseben pomen. Nakit 
najdemo že v časih jamskega človeka. Človek ga je nosil na sebi, preden se je začel oblačiti v oblačila. Zanj ni 
imel zgolj estetske funkcije – v sebi je nosil pomemben simbol verovanja ali magičnosti. Nošenje amuletov 
in talismanov je bilo običajno sredstvo za preganjanje nesreče, bolezni, slabega vremena in podobnega. 
Nakit so imeli za nekaj, kar jih bo varovalo pred zlim duhom, mračno silo, čarovnico ipd. 

Danes poznamo nakit v vseh možnih oblikah – nosimo ga lahko na glavi, na ušesih, na obrazu, okrog 
prstov nog in rok, okrog vratu, zapestja, gležnjev, trupa, rok, las … Z nakitom lahko danes na kreativen 
način izrazimo sebe in svoj stil, saj je njegova funkcija izrazito estetska …

Foto: Dreamstime

Ko pride prav celo pomoč 
zobozdravnika

Pred kratkim je Barbari pri izdelavi unikatnega nakita pomagal 
celo zobozdravnik. Vas zanima, kako? »Sprejela sem naročilo stranke, 
ki je želela imeti uhane z motivom potapljača. Prejela sem točno sliko, 
kako naj bi ta potapljač izgledal. Povezala sem se s kolegi zlatarji 
in so mi to odsvetovali z mnenjem, da ta končni izdelek ne bo tak, 
kot je na sliki. No, iskala sem rešitev dalje in po nekem naključju 
mi je odgovoril zobozdravnik, da bi se pa to vendarle dalo narediti. 
Tako smo se povezali zlatar, zobozdravnik in zobotehnik ter uhani z 
motivom potapljača so nastali,« pove Barbara.

ločajo za zlato, 14- ali 18-karatno, 
posegajo tudi po platini ali titanu. Z 
nakitom se obdarujejo še ob rojstnih 
dnevih, dnevu zaljubljenih in božiču. 
Stranke se odločajo tudi za drage 
kamne v nakitu, predvsem uhane, 
prstane in obeske z diamanti. Sicer 
pa se ne da posploševati, kateri kos 
nakita in iz kakšne kovine se največ 
kupuje, saj se prodaja zelo različno. 
»Je pa res, da če se kupuje nakit za 

otroke, prej posegajo po izdelkih iz 
srebra in jekla, saj je cenovno ugo-
dneje, poleg tega pa ni take škode, 
če otrok ta nakit izgubi,« pove So-
kova.

Vrača se klasika
A stranke so v primerjavi z nekoč 

z nakupi nakita previdnejše. Večji 
upad je bil sicer opazen v času go-
spodarske krize, ko so ljudje pose-

gali po cenejšem srebrnem in jekle-
nem nakitu. Ponovno pa se vrača 
klasika – ljudje namreč zopet kupu-
jejo nakit višjega cenovnega razre-
da, še opaža zlatarka: »Trendovsko 
belo barvo je zamenjala rumena in 
rdeča. Sedaj se prodaja tudi nakit 
iz srebra ter jekla rumene in rdeče 
barve. Zlato pa spet dobiva vred-
nost pri ljudeh.«
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Kristina živi v skoraj 500 let stari 
hiši, ki je zgodovinsko zaščitena. 
Rodila se je v delavski družini na 
Studencih, od koder so se preselili 
v Rošpoh, kjer je očim kupil hišo in 
nekaj zemlje. Skrbela je za starše in 
svojo družino. Mož je bil v službi. 
Je mama dveh hčera in sina, danes 
pa ponosna babica trem vnukom. 
V hajdinsko delavnico pletarstva 
jo vozi taksi. Dokler ni zbolela na 
srcu, je veliko kolesarila, ker kot 
pravi, mora biti človek nenehno 
aktiven, se znati zaposliti in delati 
tisto, kar ga veseli, kar mu polni 
baterije tudi v jeseni življenja. Naj-
slabše bi se bilo predati malodušju, 
se pomilovati, ničesar pa ne nare-
diti za kakovostno preživljanje pro-
stega časa, saj je možnosti veliko. 
Osnove pletarstva je poznala že 
od prej, že njen mož je znal odlič-
no plesti, predvsem košare. Ko je 
ob neki priložnosti obiskala jurijev 
sejem na Ptuju, se ji je porodila za-
misel o tem, da bi ponovno pričela 
plesti. Sprva ji niso verjeli, da s tem 
misli zelo resno. Tudi pletar Franc 
Tekmec ne. Potem pa je v časopi-
su prebrala, da na Hajdini TD Mitra 
pripravlja pletarski tečaj. Nekoč so 
namreč na Hajdini pletli pri vsaki 
tretji hiši. Tako se je začelo njeno 
dopolnjevanje znanja iz pletarstva 

in druženje s Hajdinčani na stro-
kovnih ekskurzijah po lepi domo-
vini Sloveniji in izven njenih meja. 

„Doma imam koze, potrebujem 
košare za travo, za krompir, za sad-
je. V teh letih, odkar obiskujem haj-
dinsko pletarsko delavnico, sem se 
veliko naučila. V delavnici je vedno 
zelo lepo, vsi smo prijatelji, men-
torji pridno razdajajo svoje znanje 
in nam pomagajo, če je potrebno. 
Vsem sem zelo hvaležna za prijet-
no druženje, še posebej pa predse-
dnici TD Mitra, Sonji, ki nas vsako 
leto povabi tudi na strokovne izle-
te, kjer se imamo vedno lepo, ob 
tem pa spoznavamo tudi nove kra-
je, ljudi,“ je hvaležna Kristina

Obiskuje tudi šiviljski tečaj v Ma-
riboru in delavnico ročnega dela v 
Limbušu, kjer je aktivna že 30 let. 
Njena ljubezen do ročnega dela 
se je začela že v osnovni šoli, saj 
je bilo v njenih časih ročno delo še 
učni predmet. Prepričana je, da bi 
se ročnega dela morali učiti tudi v 
današnji šoli, saj bi vsak mlad člo-
vek moral poznati osnove šivanja. 
Kolikokrat so v zagati, ko si niti 
odpadlega gumba ne znajo prišiti, 
obvladajo pa vso tehnologijo da-
našnjega časa.

Hajdina � Zgodba Kristine iz Rošpoha

Tudi jesen 
življenja je lahko 
nadvse zanimiva
Kristina Lenc iz Rošpoha je prijetna in nadvse dru-
žabna 73-letnica, ki redno obiskuje pletarsko delav-
nico TD Mitra Hajdina in se udeležuje njihovih stro-
kovnih ekskurzij. S člani turističnega društva se je 
zelo povezala, skupaj z njimi je delila tudi nadvse 
čustvene trenutke, ko je pri 70 letih prvič ugledala 
morje. Zajokala je kot večina tistih, ki so bili priče 
temu dogodku. Tega ne pozabiš nikoli, poudari. 

Foto: Črtomir Goznik

Kristina Lenc: „Nikoli mi ni dolgčas, vedno se znam zaposliti, ob pletar-
skem tečaju na Hajdini obiskujem tudi šiviljski tečaj v Mariboru, delavni-
co ročnih del v Limbušu, kjer bomo v kratkem praznovali že 30-letnico.“ 

Na območje, ki je po rušenju pos-
talo odprt prostor oz. novi ptujski 
trg, pa ni treba posegati. Pridobili 
smo krasen prostor za razstave, for-
me vive, za dogajanja na prostem, 
male koncerte. Nad skladiščem, ki se 
je sedaj sesedlo, pa se lahko postavi 
premična streha. 

Četudi je od festivala Dnevi poe-
zije in vina minilo že nekaj mesecev, 
je še zelo živa nočna uprizoritev po-
ezije Iva Svetine, ki si jo je ogledalo 
več kot 200 ljudi. Pokazalo se je, da 
se tudi mladi lahko uspešno vključu-
jejo v ptujsko festivalsko dogajanje, 
kot se je Teater III z Branko Bezeljak 
v omenjeni festival. Brez težav je 
mogoče na ta prostor spraviti 400 
ljudi. Tudi čez zimo je lahko priredit-
veno aktiven. Nikakor pa ne gre tega 
prostora prepustiti parkiranju neka-
terih posameznikov, ki si še vedno 
jemljejo to pravico.

„Ko smo se naselili v Staro ste-
klarsko delavnico, se je kar naenkrat 
pokazalo, da je to lahko središče 
mladinske, mlade ustvarjalnosti 
in tudi seveda tistih novih tokov v 
umetnosti tako v Sloveniji kot izven 
nje. Že takrat je zelo veliko mladih 
ustvarjalcev in umetnikov prihajalo 
na Ptuj na ta festival, ker smo imeli 
resnično vrhunske mentorje: Toma-
ža Šalamuna, Edvarda Milerja, Ziaha 
Sokolovića, Alda Kumra, Lada Jakše-
ta, da ne govorim o Kirbišu, Fišerju, 
Majdi Fridl, Miri Mijačević itd. Z nami 
je bila tudi direktorica dubrovniš-
kega festivala. Odkar delam, si pri-
zadevam za višji nivo kulturnega in 
umetniškega ustvarjanja na Ptuju, da 
bi ta dobil neko priznanje, da bi vsi 
skupaj celovito delovali, pod skupno 
nekega zavoda za kulturo, odprtega 
za posamezne projekte, ne pa to-
gega zavoda, projektnega zavoda. 
Tudi zato, ker nam v tem ni uspelo, 

je vsak začel po svoje. Zdaj je kar na-
enkrat toliko organizatorjev, kolikor 
je tistih, ki nosijo idejo, kaj bi lahko 
bilo,« pravi Branka Bezeljak.

»Stara steklarska je 
meni pisana na dušo«

Bezeljakova odkrito priznava: 
»Stara steklarska je meni pisana na 
dušo, ves čas sem se ukvarjala z ljubi-
teljsko kulturo na drugačen način, z 
raziskovanjem novih tokov v gledali-

šču, v literaturi, v plesu, ki je tudi po-
tem v mojem profesionalnem delu 
imela čisto posebno mesto. Imamo 
veliko publike za kulturno ponudbo, 
ampak na začetku, ko jih treba izo-
braževati na tem področju, da lahko 
sledijo vsem tokovom, pa enostavno 
ni posluha. Tudi zaradi varčevalnih 
ukrepov, ker jih ustanove ne morejo 
zaposliti. Mlade, ki so študirali druž-
boslovje ali umetniške smeri, bi lah-
ko vzgajali za mentorje mladim, ki se 
želijo kulturno udejstvovati na raz-
ličnih področjih in so praktično tudi 
brez prostorov, kjer bi lahko razvijali 
te svoje talente. Imamo zelo nadar-
jene mlade ustvarjalce, ki lahko ta 
hip za nami prevzamejo mentorsko 
delo, morajo pa preživeti, moramo 
jih plačati. Premalo posluha je za 

delo z mladino od 15. do 25., 30. leta 
starosti. To, kar dela CID, je odlično 
za mlade do 15. leta starosti.“ 

Četudi je od festivala Dnevi poe-
zije in vina minilo že nekaj mesecev, 
je še zelo živa nočna uprizoritev poe-
zije Iva Svetine, enega od vrhunskih 
slovenskih pesnikov, ki si jo je ogle-
dalo več kot 200 ljudi. Pokazalo se 
je, da se tudi mladi lahko uspešno 
vključujejo v ptujsko festivalsko do-
gajanje, kot se je Teater III z Branko 
Bezeljak v omenjeni festival. Brez 
težav je mogoče na ta prostor spra-
viti 400 ljudi. Tudi čez zimo je lahko 
prireditveno aktiven. Nikakor pa ne 
gre tega prostora prepustiti parkira-
nju nekaterih posameznikov, ki si še 
vedno jemljejo to pravico.

Ptuj � Z Branko Bezeljak o dejavnosti in prostorih Stare steklarske delavnice 

Za načrtno delo z mladimi je potreben 
tudi denar, ne zgolj zanesenjaštvo
Za ureditev prostorov za nemoteno delovanje v Stari steklarski delavnici niso potrebna velika vlaganja, so 
prepričani vsi tisti, ki v njej poustvarjajo. Nujno pa je treba sanirati streho in steno, ki meji na Aškerčevo ulico. 

Foto: Črtomir Goznik

Novi ptujski trg je prekrasen prostor za predstave, razstave, forme vive, 
male koncerte, drugo dogajanje na prostem in tudi medgeneracijsko sreče-
vanje in ustvarjanje.

Šibe je koristno zasaditi na plazovitem terenu
Kristina pred desetimi leti niti za trenutek ni pomislila, kaj ji 

bodo rumene, rdeče in zelene šibe, ki jih je na več mestih zasadila na 
svojem malem posestvu, še prinesle. Od časa do časa jih je mimogrede 
pogledala, če jim je zemlja dala življenje. „Te šibe (pantovec ali 
pintavec) rastejo spontano, ni jih treba gnojiti, ne okopavati, zalije pa 
jih Bog. Zelo koristno jih je posaditi na plazovitem terenu, ker poženejo 
zelo močne in globoke korenine. Decembra jih porežemo in pletemo 
košare in se sproščeno družimo. To so nepozabni trenutki. Gospa 
Sonja vedno poskrbi tudi za sladke dobrote in da nismo žejni,“ o svoji 
pletarski zgodbi, še bolj pa prijetnem druženju, pove Kristina Lenc.

Že drugo leto so predstavniki ptujskih osnovnih šol razpravljali o 
šolstvu in šolskem sistemu. Tokrat naj bi predlagali tudi konkretne uk-
repe, ki bi pripeljali do realizacije njihovih želja. O predlogih je Teja Sa-
botin iz Osnovne šole Olge Meglič povedala: »Želimo si, da bi se učenci 
lahko učili več zunaj, v naravi, pa tudi, da bi imeli več predmetov, ki 
bi nam dejansko potem koristili v življenju. Izboljšati bi se moral tudi 
odnos med učitelji in učenci ter med samimi sovrstniki. Prav tako si 
želimo, da bi se ukori zamenjali z drugačnimi kaznimi, kot so npr. či-
ščenje in druga podobna dela.«

Osnovnošolci so tudi ugotovili, da v mnogih primerih učitelji nji-
hovih želja ne morejo uresničiti zaradi zakonskih omejitev. Voditelji-
ca otroškega parlamenta Urška Vučak Markež pa jim je med drugim 
predlagala, naj bodo vztrajni in si najdejo zaveznike med učitelji. (mf)

Ptuj � Zasedal je otroški parlament

Namesto ukorov raje 
koristno delo
Sredi minulega tedna je v ptujskem Centru interesnih dejav-
nosti v organizaciji Društva prijateljev mladine Ptuj potekalo 
zasedanje ptujskega občinskega otroškega parlamenta. 

Foto: Črtomir Goznik

Stara steklarska delavnica – prostor za celoletne aktivnosti

„Območje Stare steklarske delavnice je idealen prostor, ki omogoča celoletne aktivnosti z mladimi in 
tudi medgeneracijsko druženje. Ob tem pa odpiramo možnosti in priložnosti tudi za mladinski kulturni 
turizem. V tem kontekstu je tudi nerazumljivo, da se je mladinski hostel, narejen z javnim denarjem, oddal 
nekemu privatniku. Tudi ni bilo naključje, zakaj se je CID naselil v objektu hostla, saj smo že v preteklosti 
videli možne povezave med dejavnostmi na območju Stare steklarske delavnice, mladinskega turizma in 
festivalskega dogajanja,“ pravi Branka Bezeljak, ki skupaj z vsemi mladimi in mentorji, ki ustvarjajo v 
Stari steklarski delavnici, pričakuje, da bo mesto naposled le spoznalo, da je nujno končno dobiti potrebno 
tehnično in programsko podporo. 
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Nogometaši Aluminija so se v 
petek odpravili na mini priprave 
na hrvaško obalo, natančneje v 
Umag. Tam so ostali le tri dni, v 
tem času pa so odigrali dve tekmi. 
Prvotno so imeli v načrtu tekmi z 
dvema hrvaškima prvoligašema, a 
so zaigrali le z enim, z Rudešem. 
Drugega je zamenjal madžarski 
drugoligaš. 

Aluminij – FC Duna 
Tisza Kevske 0:2 (0:0)

ALUMINIJ: Kovačič, Krajnc, 
Kontek, Martinovič, Jakšič, Leko, 
Muminovič, Vrbanec, Horvat, Ma-
tjašič, Maloku. Igrali so še: Banič, 
Dalič, Stojanovič, Bračko, Čermak, 
Ivančič, Dabro, Trdina, Ljubec, 
Jauk. Trener: Oliver Bogatinov

Aluminij – Rudeš 0:0
ALUMINIJ: Janžekovič, Jakšić, 

Dalić, Stojanović, Ivančić, Petro-
vič, Vrbanec, Bračko, Čermak, 
Dabro, Trdina. Igrali so še: Kova-
čić, Krajnc, Kontek, Muminović, 
Leko, Horvat, Matjašič. Trener: 
Oliver Bogatinov

Trener Oliver Bogatinov je v 
dveh tekmah preizkusil vse no-
gometaše, ki jih je imel v kadru, v 
obeh tekmah pa je močno preme-
šal postave. Igralci so tako zaigrali 
v različnih kombinacijah in posta-

vitvah, s čimer so imeli dovolj pri-
ložnosti za dokazovanje.

Izmed nogometašev na pre-
izkušnji je zaigrala četverica: že 
omenjeni Marko Dabro, Vedran 
Dalić (oba Hrvata) in Marcel Čer-
mak (Čeh), četrti je bil Miloš Sto-
janović. Gre za 22-letnega srbske-
ga igralca, ki se najbolje znajde na 
položaju centralnega branilca. Vi-
soki branilec je bil reden član mla-
dih srbskih selekcij od kategorije 
U-16 do U-19, skupaj je v teh zbral 
kar 40 nastopov. Kljub tem dob-
rim priporočilom pa je že zapustil 
priprave Aluminija in ne bo postal 
član slovenskega prvoligaša.

Rudar Velenje – Drava 
Dakinda Ptuj 3:0 (2:0)

STRELCI: 1:0 Radič (20.), 2:0 Tu-
cić (28.), 3:0 Vasiljević (56.)

DRAVA DAKINDA PTUJ: Hra-
stnik, Mate, Ivanov, Šoštarič, 
Rešek, Dedić, Lovenjak, N. Vajda, 
Rogina, Puljiz, Goljat. Igrali so še: 
Ramšak, Martić, Martinčević, Ku-
kovec, J. Vajda, Simon, Milič, Ore-
šek. Trener: Nikola Jaroš.

Nogometaši Drave so po treh 
tednih priprav odigrali prvo prija-
teljsko tekmo, na igrišču z ume-
tno travo v Velenju so se pomerili 
z domačo prvoligaško ekipo, ki jo 
vodi trener Marijan Pušnik. Poka-
zali so se v zelo dobri luči.

»Pred tekmo sem bil precej 
skeptičen glede te tekme in rezul-
tata, saj imamo močno spreme-
njeno ekipo glede na jesenski del 
sezone. Po tekmi je sedaj občutek 
dober, celo presenetljivo dober. 

Domačinom smo nudili zelo dober 
odpor, še posebej zaradi tega, ker 
so Velenjčani zaradi zgodnjejšega 
začetka prvenstva v 1. ligi v napre-
dni fazi priprav. Prav to je bila tudi 
edina razlika med ekipama, saj so 
se Rudarji počutili 'udobnejše' z 
žogo, saj so z njo delali dlje časa. 
Tam, kjer so oni potrebovali za iz-
peljavo akcije dva dotika z žogo, 
smo mi potrebovali tri ali štiri. 
Zelo pa sem zadovoljen s fi zičnim 
pariranjem; v tem elementu smo 
se zelo dobro kosali z domačini,« 
je bil po tekmi vidno zadovoljen 
s prikazanim trener Drave Nikola 
Jaroš.

Poraz 3:0 ni tragičen, še pose-
bej zaradi tega, ker so si tudi go-
stje priigrali nekaj zrelih priložnos-
ti, tako sta se Rešek in Milič celo 
znašla iz oči v oči z domačim vra-
tarjem, ki pa je bil v obeh primerih 
uspešnejši.

Trener je pohvalil vse igralce. 
»Igralci so res dali vse od sebe, 
njihova predstava je bila glede na 
tekmeca na visokem nivoju. Trdo 
delo na treningih in zelo profesio-
nalen odnos dajeta sadove, sedaj 
pa vsi skupaj pričakujemo, da bo 
tudi uprava kluba sledila temu in 
poskrbela za nemoteno delovanje 
kluba,« je dejal Jaroš.

Pred igralci je sedaj naslednji 
del priprav, ko bo poudarek na 
uigravanju in taktičnih različicah. 
»Ekipa je močno spremenjena, v 
njej imamo veliko madih, domačih 
igralcev, veliko bomo še morali 
postoriti na tem, da bodo vse lini-
je delovale. Pomembno je tudi to, 
da je v slačilnici dobro vzdušje, kar 
nam daje določen zagon za nap-
rej,« je zaključil Jaroš.

Dravaše čaka naslednja 
tekma v četrtek, ko se bodo 
v Murski Soboti ob 17. uri 
pomerili z domačo Muro. 

Jože Mohorič

Izmed uveljavljenih igralcev 
smo pogrešali Roka Kidriča, Alja-
ža Ploja, Nika Marinška (poškod-
be) in Damirja Grgića, manjkal 
je predvsem strelski učinek naj-
boljšega napadalca Kidriča. Ta je 
na enem izmed zadnjih treningih 
v Kidričevem staknil manjšo po-
škodbo gležnja, šele podrobnejše 
preiskave pa bodo pokazale, kako 
dolgo bo oddaljen od igrišč. 

Med mladimi je na obeh tek-
mah zaigral Nejc Bračko, po 
enkrat pa so priložnost dobili Ba-
nić, Ljubec in Jauk. 

Med šumarji tudi 
Matjašič?

Posebej zanimiv pa je bil nastop 
Jureta Matjašiča, ki je ljubitelje 
nogometa na ptujskem področju 
zelo dobro znan. Nekdanji član 
Drave, Zavrča in Domžal, nazad-

nje pa je branil barve ameriškega 
kluba FC Sacramento Republic, se 
je pred kratkim priključil trenin-
gom Aluminija, v Istri pa je sedaj 

nastopil tudi na dveh tekmah. Ali 
bo 26-letnik iz Biša tudi ostal v 
Sloveniji, ali pa ga bo nogometna 
pot znova odnesla v tujino, pa v 

tem trenutku še ni znano, bo pa 
odločitev padla še pred začetkom 
prvenstva. 

JM

Reprezentanta sta 
se pridružila ekipi

Prvotno je bilo načrtova-
no, da z ekipo na priprave 
ne odpotujeta Dejan Pet-
rovič in Luka Janžekovič, ki 
sta bila z reprezentanco na 
pripravah v Španiji, a je prišlo 
do spremembe in oba sta na 
nedeljski tekmi že zaigrala. 

V Španiji na tekmi s Ki-
tajsko U-25 (2:2, strelca za 
Slovenijo sta bila Zahović in 
Vombergar) je izmed ome-
njene dvojice zaigral le Pet-
rovič, ki je v zaključku tekme 
zamenjal Amirja Derviševića.

Močno spremenjena 
ekipa

V ekipi Drave je bilo kar 
nekaj igralcev, ki so ptujski 
publiki dokaj neznani, ome-
nimo Bolgara Ivanova, Šo-
štariča iz Ankarana, Puljiza 
iz Brežic, Martinčevića iz 
Varaždina, Goljata iz Pesnice 
(nekdaj Aluminij) ter Ramša-
ka in Oroviča iz Podvincev 
(nekdanja mladinca Drave). 
Za zdaj še ni znano, kdo vse 
bo na Ptuju tudi ostal.

Boks
»V Sloveniji imamo veliko 
talentiranih boksarjev«

Stran 14
Odbojka
Obolela Sakovičeva 
naredila razliko

Stran 15

Futsal
Ptuj in Tomaž pred derbijem 
v dobri formi

Stran 16
Rokomet
Odpor Gorišnice trajal le en 
polčas

Stran 15

E-mail: sport@radio-tednik.si

Urednik športnih strani: 
Jože Mohorič. 
Sodelavci: David Breznik, 
Tadej Podvršek, Uroš Krstič, 
Niko Šoštarič, Simeon Gönc, 
Janko Bezjak, Franc Slodnjak, 
Silva Razlag, Janko Bohak,
Črtomir Goznik

Nogomet � NK Aluminij

Dve tekmi, nič zadetkov

Nogomet � NK Drava Dakinda Ptuj

S prvoligašem celo boljše od pričakovanj

Foto: Črtomir Goznik

Obrambna vrsta Aluminija je bila na dveh tekmah na Hrvaškem boljši del ekipe. Na fotografi ji je Alen 
Krajnc (rdeči dres).

Foto: Črtomir Goznik

Matevž Kukovec (Drava) je v Velenju dobro izkoristil minute, ki mu jih je trener namenil za igro. 

Iz tabora najboljše slovenske 
alpske smučarke Ilke Štuhec 
so sporočili, da bo Mariborčan-
ka nastopila na domači tekmi 
za svetovni pokal za Zlato lisi-
co v Mariboru (1. in 2. 2.). Pred 
svetovnim prvenstvom v Areju (4. 
do 17. 2.) je Maribor zadnje prizo-
rišče svetovnega pokala.

Ker bosta v Mariboru na spore-
du tekmi v tehničnih disciplinah, 
spored svetovnega prvenstva 
oziroma natančneje prvi trening 

smuka pa je na sporedu le dva 
dni po sobotni preizkušnji v Mari-
boru, je nastop Štuhčeve dolgo 
visel v zraku. Zdaj je jasno, da bo 
Mariborčanka na veselje slov-
enske javnosti nastopila tudi na 
“domačem hribu”, in sicer s svojo 
ekipo načrtuje nastop na petk-
ovem veleslalomu. Sobotno sla-
lomsko preizkušnjo bo tudi zaradi 
logističnih zahtev poti na Švedsko 
izpustila.

“To je bila velika Ilkina želja, da 
nastopi na domači tekmi. Kljub 
temu da je spored pred svetovnim 
prvenstvom resnično zahteven 
za tekmovalke in spremljeval-
no ekipo, saj je selitev iz kraja v 
kraj zahteven proces, razdalja 
med Mariborom in Arejem pa je 
precejšnja. A seveda moramo 
spoštovati Ilkino željo, da nasto-
pi pred domačimi navijači. Zato 
smo se odločili, tudi po posvetu 
s trenerjem Grego Koštomajem, 
da bo Ilka nastopila v petek na 
veleslalomu za Zlato lisico,” je 
sporočila Darja Črnko, vodja ekipe 
Ilke Štuhec.

sta

Smučanje

Na Zlati lisici tudi Ilka

Foto: Juruj Kodrun / m24.si

Ilka Štuhec bo na Pohorju nasto-
pila v petkovem veleslalomu.
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Italijanu – Venko je vedno izgubil 
proti kasnejšemu prvaku. To je do-
ber podatek za začetek profesio-
nalne kariere, sedaj pa bo nujno 
izboljšati nekatere nianse. 

Verjamem pa tudi v drugo zelo 
pomembno stvar, ki se bo sedaj 
Aljažu zgodila: na treningih bo 
treniral z najmanj tako dobrimi ali 
celo boljšimi borci, kot je tudi sam. 
S tem bo dobil dodaten vpogled v 
skrivnosti boksa, primerjal se bo z 
boljšimi od sebe in s trdim delom 
jih bo tudi ujel in prehitel. Tukaj 
ima veliko možnosti za napredek, 
saj je bil v Sloveniji najboljši in ni 
imel sebi primernega tekmeca, da 
bi lahko napredoval s hitrejšimi 
koraki. 

Nemčija je zaradi vseh teh ra-
zlogov prišla v pravem trenutku, 
da bo lahko razvil ves svoj poten-
cial in da bo lahko izživel svoje 
sanje.“

»Pri meni lahko 
tekmovalci tekmujejo 
le, če redno trenirajo«

Kako pa poteka delo v tvojem 
klubu Dejan Zavec Boxing, sedaj 
delujete v boksarski dvorani Mla-
dika?

D. Zavec: »Delo poteka nemo-
teno, spremenilo se je le to, da 
sem zožil nekatere stvari in ne-
koliko spremenil delovanje v klu-
bu. Na boks gledam drugače kot 
večina, pri meni lahko tekmovalci 
tekmujejo le, če redno trenirajo. 
Takšna pravila imam zaradi tega, 
ker boks preveč spoštujem, prav 
tako tiste, ki se odločijo za tekmo-
vanje, saj je za to potrebno veliko 
razdajanja. Ne grem se nobene ši-
rine, ne obljubljam ničesar, česar 
potem ne morem izpolniti. Samo 
garači lahko postanejo rezultat-

sko uspešni boksarji, v borbah pa 
lahko pokažejo svoj pravi jaz. Tudi 
sam se še vedno učim trenerstva, 
želim pa si, da moji varovanci pos-
tanejo prepoznavni po sistematič-
nem delu.«

Spremljaš vrhunski boks?
D. Zavec: »Absolutno, to je za 

delovanje in obstoj v vsakem špor-
tu nujno potrebno, tudi na lokalni 
ravni. Le s spremljanjem najnovej-
ših trendov v razvoju dobiš realen 
vpogled v to, kaj je možno in kaj 
ni možno. Potem tudi ne zaspiš na 
lovorikah, ampak sebe vedno siliš 
naprej. Velikokrat imam tudi v mo-
jem klubu težavo, da me moji va-
rovanci ne razumejo: govorim jim 
o stvareh, kot bi radi sami boksali, 
a tega ne morejo početi takoj, čez 
noč. Nujno potrebno pa je ostati 
na poti napredka.«

Izmed tvojih nekdanjih tek-
mecev bo naslednji teden znova 
stopil v ring Keith Thurman, s 
katerim si se leta 2013 pomeril v 
Brooklynu. Še vedno je nepora-
žen, ima 28 zmag.

D. Zavec: »Thurman je star 30 
let, po precej težki poškodbi se 
vrača po skoraj dveletnem pre-
moru. Njegov tekmec ob vrnitvi v 
ring bo zelo zahteven (Američan 
Josesito Lopez, op. a.), a sam ver-
jamem vanj, saj gre za tekmovalca 
z izjemnim potencialom in odlično 
ekipo. Verjamem v njegovo svetlo 
prihodnost, in četudi se mu bo 

Dejan Zavec je zadnji dve leti in 
pol treniral Aljaža Venka. Njegovo 
mnenje vedno šteje, tudi glede 
Aljaža je zanimivo. S čim se sicer 
še ukvarja Dejan Zavec, kaj poč-
nejo njegovi nekdanji tekmeci in 
še na nekatera druga vprašanja 
je odgovoril nekdanji svetovni bo-
ksarski prvak.

»Šele od tretjega 
do sedmega leta 
sistematskih treningov 
lahko postaneš res 
vrhunski boksar«

Aljaž Venko je s svojim presto-
pom med profesionalce aktualna 
tema. Kako sam gledaš na ta pre-
stop?

D. Zavec: „Kot zelo pozitivno! 
Pod drobnogled jemljem vse, kar 
je v Sloveniji povezano z boksom, 
še posebej seveda v tem primeru, 
ko gre za veliko stvar. Aljaž si je 
to zaslužil, bolje rečeno prigaral. 
Prav zato mu to privoščim in mu 
želim, da v Nemčiji najde sredino, 
ki mu bo omogočila dokončen ra-
zvoj. Želim mu, da bi ga obkrožali 
ljudje, ki bodo v njem videli poten-
cial za odmeven rezultat.“

Obstajajo številne podobnosti 
s tvojim takratnim prestopom v 
Nemčijo.

D. Zavec: „Vzporednic je zago-
tovo veliko. Gre sicer za drug čas 
in prostor oz. klub, a vse ostalo je 
podobno – tudi njega čaka veliko 
dokazovanja.“

Po mesecu priprav z nemškim 
klubom je dejal, da so treningi 
podobni, kot jih je imel pri tebi in 
da zato glede tega ni imel velikih 
težav s prilagajanjem.

D. Zavec: „Sistemi treningov v 
Nemčiji so podobni tistim najna-
prednejšim v Evropi. Boksarski 
softwear se kupuje na pol leta, 
Nemci sledijo tem trendom. Pri 
tem imam v mislih nekatere stile 
in sisteme, ki so očem velikokrat 
nevidni, a so izjemno pomembni 
v samih borbah in lahko prinese-
jo odločilno prednost in v končni 
fazi boljše rezultate. Mi smo tre-
nirali po podobnem in je meni do 
potankosti poznan. 

Problem pa je v tem, da večina 
boksarskih spremljevalcev in tudi 
tistih, ki trenirajo, želi rezultate na 
kratek rok, dobesedno čez noč. 
Žal pa to ni mogoče. Statistika v 

boksu je takšna, da lahko šele od 
tretjega do sedmega leta siste-
matskih treningov postaneš res 
vrhunski boksar. To pomeni le to, 
da imaš ob dobri šoli, dodelanem 
sistemu treningov – 7 do 10 tre-
ningov na teden –, ob dobro raz-
delanem sistemu glede motorike, 
tehnike in taktike boksa ter ob re-
dni udeležbi na tekmovanjih več 
možnosti za uspeh. Nemci v tem 
močno držijo skupaj, saj si trenerji 
ob rednem druženju izmenjujejo 
informacije, kar je edino pravil-
no.“

Aljaž je pri tebi treniral dve leti 
in pol. Kje vidiš njegove meje, 
kako visoko lahko poseže?

D. Zavec: „Zelo težko je to jas-
no opredeliti, saj je odvisno od 
številnih dejavnikov. Glede na nje-
govo zagnanost in njegove fi zične 
predispozicije lahko naredi zelo 
veliko, le ta nova sredina ga mora 
ustrezno podpirati. Na tem nivo-
ju, kjer je sedaj Aljaž, so napredki 
majhni, nepoznavalskim očem ve-
likokrat celo nevidni, ampak zelo 
pomembni. Moje mnenje je, da 
morata njegova taktika in tehnika 
v naslednji dveh letih nadvladati 
fi ziko. Aljažev stil borbe je zelo 
enostaven, a je fi zično zelo izčrpa-
vajoč. Za visok nivo dvobojev bo 
potreboval tudi več fl eksibilnosti: 
to pomeni, da ne bo tekmecem 
poskušal vedno vsiliti samo svo-
jega načina borbe, po katerem je 
zelo prepoznaven. Kakovostna 
tekmečeva ekipa ga lahko hitro 
'prečita' in potem borbo prilago-
di temu. To se je v preteklosti že 
dogajalo proti tistim najboljšim, z 
najboljšimi ekipami, ki so se nato 
zoperstavili z ustrezno taktiko. 
Tako je bilo na skoraj vseh veli-
kih tekmovanjih, npr. proti kako-
vostnemu Kubancu, pa tudi na 
zadnjih mediteranskih igrah proti 

npr. zgodil poraz, to ne pomeni 
nič za njegovo nadaljnjo kariero. 
Gre za fanta, od katerega je v tej 
kategoriji boljših le malo Zemlja-
nov.«

Kaj pa Manny Pacquiao, ki je 
kljub dopolnjenim 40 letom prej-
šnji teden vknjižil svojo 61. profe-
sionalno zmago?

D. Zavec: »To je zares izjemno 
in dokaz, da se lahko ob zadostni 
podpori ekipe kljub tem letom še 
veliko stori. Gre pa zagotovo za 
izjemo, saj pri svojih 40 letih še 
vedno boksa s takšno frekvenco, 
kot le malokateri mladenič pri 20. 
Ob tem premore izjemno psihično 
moč, kar ga res dela izjemnega. 
Takšen borec se ne rodi pogosto.«

»Velike stvari lahko 
pričakujejo samo 
garači«

S katerimi stvarmi pa se ti še 
ukvarjaš?

D. Zavec: »Šport je posredno in 
neposredno še vedno tisti, ki za-
vzema veliko mojega časa. Za ve-
liko podjetij delam team buildinge 
in različna predavanja. Moram pa 
reči, da sem šele sedaj dokončno 
končal prehodno obdobje iz tek-
movalca v neaktivnega športnika. 
Težave so bile bistveno večje, kot 
sem si predstavljal in pričakoval. 
Sedaj lahko jasno vidim, zakaj 
marsikateri športnik po karieri 

ni takšen, kot od njega pričaku-
je družba. Srečo imam, da lahko 
počnem to, kar počnem, da sem s 
tem zadovoljen in se lahko mirno 
usedem v naslanjač in se zavem, 
da se je nekaj velikega zgodilo v 
mojem preteklem športnem živ-
ljenju.

V tem 'naslonjaču' pa iščem in 
pričakujem garače, ki bodo prišli 
in bodo želeli narediti rezultat v 
boksu. Kdorkoli bo prišel s tem 
namenom in je pripravljen vložiti 
nekaj let dela, lahko potem priča-
kuje res velike stvari.«

Je na vidiku kakšnem tak borec 
v Sloveniji?

D. Zavec: »Spet se bom vrnil na 
to, da imamo v Sloveniji res veli-
ko talentiranih borcev, ne samo 
povprečnih, ampak celo izjemnih 
talentov. Skrbi pa me to – in to je 
srž tega časa –, da ni garačev. Ko 
se bodo ti talenti spremenili v ga-
rače, potem ni zgornje meje.«

Kakšna pa je tvoja vloga na 
Fundaciji za šport, si član Sveta 
fundacije?

D. Zavec: »To je ena izmed 
stvari, ki ji prav tako namenjam 
precej časa. Trenutno zasedam 
tudi mesto predsednika Komisije 
za ferplej, antidoping in promo-
cijo športa. Sama Fundacije mi je 
prav tako dala na nek način globlji 
pogled na šport in je dragocena 
izkušnja.«

Jože Mohorič

Slovenska mladinska reprezen-
tanca do 21 let, ki jo vodi Ormo-
žan Saša Prapotnik, je poleti 2018 
osvojila zlato kolajno na evrop-
skem prvenstvu v Celju. Zdaj se ta 
ista reprezentanca pripravlja na 
nastop na svetovnem prvenstvu, 
ki bo poleti potekalo v Španiji, na-
tančneje v Vigu. 

Na Madžarskem 
peterica Ormožanov

V sklopu priprav na zadnje ve-
liko tekmovanje te generacije 
letnika 1998 in mlajši se je izbra-
na vrsta pred tednom mudila na 
Madžarskem in odigrala tri prip-

ravljalne tekme. Po zmagi (Češka 
30:26), remiju (Srbija 29:29) in po-
razu (Madžarska 24:27) so mladi 
Slovenci zasedli 3. mesto.

Barve naše države je zastopalo 
pet Jeruzalemčkov, ki danes igra-
jo v ormoškem Jeruzalemu (Tilen 
Kosi, Dominik Ozmec, Tinček He-
bar), velenjskem Gorenju (Miha 
Kavčič) in Ribniškem Riku (Gašper 
Horvat). Fantje so se prikazali v 
solidni luči, čeprav zmorejo še 
veliko več; skupaj so dosegli 31 
zadetkov od 83 slovenskih (Hor-
vat 12, Kosi 11, Kavčič 7, Hebar 1). 
Čeprav se ni vpisal med strelce, je 
znova glavno vlogo v fazi obram-
be odigral Ozmec, ki pa je žal po 

prihodu s turnirja staknil hujšo 
poškodbo in bo dalj časa odsoten 
z rokometnih igrišč. Če bo šlo vse 
po načrtih, bi slovenski „Stefan 
Kretzschmar“ mogoče lahko celo 
ujel nastop na SP v Španiji.

Polakova kadetska 
reprezentantka

Dres slovenske izbrane vrste 
kadetinj je v preteklem tednu 
na pripravljalni tekmi proti Ptuju 
oblekla tudi igralka Jeruzalema 
Neja Polak. Gre za reprezentanco 
letnika 2002 in mlajše, ki jo poleti 
čaka domače evropsko prvenstvo 
v Celju. 183 cm visoka igralka, ki 

Nekdanji Dejanovi tekmeci še vedno aktivni
Erislandy Lara (Kuba, 30 borb, 2 poraza) – po Dejanu (merila 

sta se novembra 2015 pri Miamiju) je v ring stopil še štirikrat, po 
treh zmagah je nazadnje v borbi za svetovnega prvaka (WBA, IBF, 
IBO) z neporaženim Jarrettom Hurdom doživel poraz, naslednjo 
borbo ima marca;

Keith Thurman (ZDA, 28 borb, 28 zmag): po Dejanu (merila sta 
se 2013 v New Yorku) je slavil še na naslednjih osmih borbah, še 
vedno je neporažen, je nosilec pasu WBA-verzije;

Andre Berto (ZDA, 37 borb, 32 zmag): z Dejanom sta se merila 
leta 2011 v Biloxiju, v nadaljevanju kariere se je boril tudi s Floydom 
Mayweatrom, zadnjo borbo je imel lani in jo tudi zmagal
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Boks � Dejan Zavec

»V Sloveniji imamo res veliko
talentiranih boksarjev«

Rokomet � Mlajše državne selekcije

Kup Jeruzalemčkov v mlajših 
reprezentancah

Neja Polak, kadetska reprezentantka Slovenije iz Ormoža

Foto: Črtomir Goznik

Dejan Zavec: »Še vedno se učim trenerstva, želim pa si, da moji varovanci postanejo prepoznavni po 
sistematičnem delu.«

igra na poziciji levega zunanjega, 
je proti prvoligašinjam s Ptuja do-
segla 1 zadetek. Ormožanka, ki 
blesti v državnem prvenstvu, je 
proti Ptuju zaigrala preveč zadr-
žano v obeh smereh, saj gre sicer 
za najboljšo strelko državnega pr-
venstva in igralko, ki odlično igra 
v obrambi. 

Še dva mlajša kadeta
V ormoškem klubu se lahko 

pohvalijo še z reprezentantoma 
mlajših kadetov, letniki 2002 in 
mlajši, vratarjem Alešem Zemlji-
čem in krožnim napadalcem Deni-
som Škrinjarjem. 

V klubu so ponosni na prav 
vsakega igralca v klubu, dodatno 
pa še na vse, ki oblečejo dres z 
reprezentančnim grbom. Konec 
koncev je rokomet panoga, ki je 
malemu mestu Ormož prinesla 
prvega olimpijca - Marka Bezjaka.

Uroš Krstič
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Moškanjci-Gorišnica – 
Trimo Trebnje 
20:33 (11:14)

MOŠKANJCI-GORIŠNICA: Bra-
tuša, Ranfl , Mendaš; Lorenčič 1, 
Šandor, Bedrač 1, Petek, Ozmec 
4, Letonja 1, M. Geč 1, N. Geč, B. 
Geč 9(6), Sok 1, Ivančič 1, Tement 
1, Leben. Trener: Siniša Radujković

SEDEMMETROVKE: Moškanjci-
-Gorišnica 6/6, Trimo Trebnje 3/3.

IZKLJUČITVE: Moškanjci-Go-
rišnica 10 MINUT, Trimo Trebnje 
6 MINUT.

Rokometaši Gorišnice so v pe-
tek v domači dvorani igrali zao-
stalo tekmo osmine fi nala Pokala 
Slovenije. To je bil zanje odličen, 
a izjemno težaven preizkus pred 
nadaljevanjem prvenstva v 2. dr-
žavni ligi. Res pa je, da jih tudi tam 
ne čaka ravno lahek tekmec, po-
merili se bodo namreč z vodilno 
ekipo Ljubljane. 

Domači varovanci trenerja Sini-
še Radujkovića so odlično začeli 
tekmo in do 10. minute držali po-
ravnan izid (3:3). Sledila je prva 
odločnejša serija gostov, ki so v 
petih minutah z delnim izidom 
1:6 naredili otipljivejšo prednost 
(4:9). Domača vrsta ni vrgla puške 
v koruzo, ampak je bolje zaigrala 

v obrambi in začela manjšati zao-
stanek. Pri tem je svoji ekipi z do-
seženimi zadetki največ pomagal 
Blaž Geč, ki je že v 1. polčasu v pol-
no zadel sedemkrat. V končnici 
se mu je pridružil še Žan Ozmec, 
tako da je bila razlika ob polčasu 
pičle tri zadetke prednosti v korist 
gostov. 

Gostje si seveda na noben način 
niso želeli tekme z napeto končni-
co, zato so že na samem začetku 
drugega polčasa na igrišče poslali 
svoje najboljše može. Po osmem 
golu Geča in znižanju na 12:14 so 
z zelo angažirano igro v obrambi 
onemogočali domačine v njihovih 
napadalnih akcijah, posledično pa 
se jim je ponujalo veliko priložnos-
ti za »lahke zadetke« iz protina-
padov. Pri tem je prednjačil Anže 
Dobovičnik, ki je v kratkem času 
zabil kar pet zadetkov. Gostje so 

s serijo 1:12 (13:26) do 45. minute 
dokončno odločili srečanje in si 
zagotovili napredovanje v četrtfi -
nale pokalnega tekmovanja. 

V gostujoči ekipi trenerja Benja-
mina Teraša so bili najbolj razpolo-
ženi Dobovičnik (6), Marko Kotar 
in Uroš Udovič (5).

Pokalno tekmovanje seveda 
ni bila prioriteta moštva 
Gorišnice, veliko bolj zavzeto 
in ambiciozno se bodo lotili 
nadaljevanja prvenstva v 2. 
ligi, kjer jih do konca sezone 
čaka še devet tekem. Njihov 
prvi tekmec bo v soboto, 2. 
2., ob 18.00 v večnamenski 
dvorani v Gorišnici ekipa 
MRK Ljubljana. 

JM

Mesec dni so trajale priprave 
rokometašev Jeruzalema na dru-
gi del prvenstva. Odigranih je bilo 
pet pripravljalnih tekem in prav 
toliko zabeleženih zmag. Roko na 
srce nasprotniki niso bili na nivoju 
Ormožanov, zato tudi pet zmag 
ne čudi. Priprave bodo ostale v 
slabem spominu zaradi hude po-
škodbe mladinskega reprezen-
tanta Dominika Ozmeca, sicer 
prvega moža ormoške obrambe. 

»Sestaviti obrambo bo naš naj-
večji problem v drugem delu se-
zone. Znova bo treba nekaj nove-
ga naštudirati, tu nas čaka največ 
dela. Proti Dravi se je že videlo, da 
obramba ni na želenem nivoju. 
Z igro v napadu sem še do neke 
mere zadovoljen. Samo z discipli-
nirano igro nam bo uspelo zbrati 
dovolj točk za obstanek v ligi. Tre-
ba bo ceniti prav vsako osvojeno 
žogo, število tehničnih napak zni-
žati na minimum in ob vsem tem 
biti še srčen ter borben. Treba je 
vztrajati pri marljivem delu na tre-
ningih in treba bo biti zelo strpen 
s to ekipo,« je po tekmi, generalki 
pred nadaljevanjem sezone, po-
vedal trener Saša Prapotnik.

Jeruzalem Ormož - 
Drava Ptuj 30:27 (18:15)

Jeruzalemčki so ugnali Dra-
vo, kjer pa so po prikazanem po 
tekmi lahko bili bolj zadovoljni v 
taboru 1. B-ligaša iz Ptuja, ki se je 
pri Veliki Nedelji pokazal v všečni 
luči. V ekipo Jeruzalema se je po 
poškodbi vrnil kapetan Bojan Ču-
dič, ki bo skupaj s Tilnom Kosijem 
dirigiral ormoškemu rokometne-
mu orkestru. Vedno pomembnej-
šo vlogo v ekipi dobiva Žak Ciglar 
(letnik 1999), ki bo eden tistih, ki 
bodo morali zakrpati luknjo v ob-
rambi po odsotnosti Ozmeca.

Ciglar: »Z Žuranom se 
še iščeva«

»V tandemu z Ozmecem sva se 
v obrambi zelo dobro razumela. 
Z Žuranom se še iščeva, ampak 
iz tekme v tekmo se mi zdi, da je 
videti bolje. Obramba je ključ do 

vseh uspehov in tej fazi igre bo za-
gotovo namenjenega največ pou-
darka v tem zadnjem tednu pred 
začetkom sezone. Pripravljalni 
del bi ocenil z oceno tri; zmore-
mo veliko več. S petimi zmagami 
v pripravah si ne mažemo oči. Je 
bilo nekaj zelo dobrih stvari in 
tudi veliko takšnih, s katerimi se 
ne moremo pohvaliti. Čakajo nas 
težke tekme proti Dobovi, Dolu in 
Svišu. Proti tem ekipam si mora-
mo nabrati čim več točk, proti eki-
pam, ki so višje uvrščene, pa iskati 
kakšno presenečenje. Verjamem 
v ekipo, da je brez večjih zapletov 
sposobna zelo hitro osvojiti do-
volj točk za miren obstanek v ligi,« 
je povedal Ciglar, ki bo v nadalje-
vanju sezone dobil pomembno 
vlogo predvsem v igri v obrambi.

Ormožane v soboto, 2. 
februarja, čaka gostovanje 
v Ško� i Loki, pri trenutno 
šestouvrščeni ekipi, ki že 
vrsto let z domačim kadrom 
dosega vidne rezultate. 
Gorenjci bodo v tekmi 
proti Ormožanom v vlogi 
absolutnega favorita, ampak 
pri Jeruzalemčkih nikoli ne 
veš, v katero smer se bo 
obrnila tekma. 

Prvo »domačo« tekmo bo ekipa 
iz malega mesta ob Dravi odigra-
la šele 16. februarja proti Dobovi. 
Vse tekme bodo odigrane pri Veli-
ki Nedelji, razen tekme proti Celju, 
ki si jo Ormožani želijo odigrati v 
Ljutomeru.

Uroš Krstič
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Pokal Slovenije, rezultati osmine fi nala: 
Krško – Krka 24:26 (12:13)
Celje Pivovarna Laško – Maribor Branik 42:25 (23:14)
LL Grosist Slovan – Riko Ribnica 25:26 (15:14)
Ljubljana – Sviš Ivančna Gorica 24:26 (15:13)
Cerklje Radovljica – Grosuplje 21:28 (8:12)
Dol TKI Hrastnik – Gorenje Velenje 26:33 (13:17)
Herz Šmartno – Koper 2013 28:38 (13:21)
Moškanjci-Gorišnica – Trimo Trebnje 20:33 (11:14)

Vital Ljubljana – 
ŽOK SETO Ptuj 1:3 
(25, -13, -10, -19)

ŽOK SETO PTUJ: Stavbar, Sako-
vič, Paternost, Oancea, Pignar, K. 
Milošič, Horvat, Tomanič, Vedlin 
Gojčič, N. Milošič, Pučnik, N. Fišer, 
T. Fišer. Trener: Bojan Novak.

Ptujske odbojkarice so se na 
srečanje v Ljubljano s tamkajšnjo 
ekipo Vital odpravile z obolelo 
Saro Sakovič. Njihova najboljša 
igalka je imela vročino in se je sla-
bo počutila, tako da jo je trener 
Bojan Novak v prvem nizu pustil 
na klopi za rezervne igralke. Po 
izgubljenem uvodnem nizu je 
odlično sprejemalko-napadalko 
moral poslati v igro in naredila je 
odločilno razliko na igrišču na poti 
do nove zmage.

V kadru ptujske ekipe je bila 
tokrat prvič Tina Fišer, a ta 15-le-
tna odbojkarica ni zaigrala. So pa 

ostale v glavnem mlade igralke, 
kljub odsotnosti Sare Sakovič, 
solidno odigrale večino prvega 
niza. Ves čas so vodile za dve, 
tri točke, za to prednost je imela 
največ zaslug v napadu razpolo-
žena Lena Pučnik. V končnici je 
Vital zaigral bolje in je najprej ize-
načil na 20:20, nato pa je unovčil 
ta pozitivni zalet in osvojil niz s 
25:23. 

Izgubljen niz je bil znak, da je 
trener Bojan Novak poslal v igro 
Saro Sakovič. Z njenim prihodom 
se je zgodila očitna razlika, pred-
vsem pa je bila igra ekipe veliko 
bolj zanesljiva. Sakovičeva je 
dobro servirala, sprejemala in za-
ključevala napade, kar je prineslo 
občutno prednost Ptujčankam. 
Pri njih sta bili na mreži solidni Ana 
Horvat in Klara Milošič, še vedno 
pa je šlo v napadu zelo dobro Leni 
Pučnik. Višji nivo igre je prinesel 
gostjam dva gladko dobljena niza 
z izidom 13:25 in 10:25. 

Sledil je četrti niz, ki ga je Ženski 
odbojkarski klub SETO začel pre-
več sproščeno in je dovolil, da so 
Ljubljančanke nudile čvrst odpor. 
Rezultat je bil poravnan tja do pet-
najste točke, ko je zadeve v svoje 
roke ponovno vzela Sara Sakovič 
in je s serijo treh ali štirih točk na-
redila odločilno razliko, tako da se 
je tekma zaključila z 19:25. 

Ptujske odbojkarice tudi v pri-
hodnjem krogu ne bi smele imeti 
pretežkega dela na poti do nove 
zmage, saj bodo v soboto ob 
17.30 igrale v športni dvorani Gi-
mnazije Ptuj proti zadnjeuvrščeni 
ekipi Pirana.

David Breznik

Foto: Črtomir Goznik

Mlade ptujske odbojkarice je v Ljubljani iz zagat reševala Sara Sakovič (na fotografi ji).

Odbojka � 1. B DOL (ž), 13. krog

Obolela Sakovičeva 
naredila razliko

Rokomet � RK Jeruzalem Ormož

Pred Ormožani še veliko dela

Rokomet � Pokal Slovenije, osmina fi nala

Odpor trajal le en polčas

Foto: Črtomir Goznik

Žak Ciglar (Jeruzalem Ormož)

Foto: Črtomir Goznik

Gorišniški rokometaši so v zaostali tekmi osmine fi nala Pokala Slovenije gostili prvoligaša iz Dolenjske, 
Trebanjci so bili zanje previsoka ovira.

1. B DOL (ž)
REZULTATI 13. KROGA: Piran – 

Prevalje 0:3, Vital Ljubljana – ŽOK 
SETO Ptuj 1:3, OD Krim - Swa-
tycomet Zreče 1:3, Mozirje – ŽOK 
Triglav Kranj 1:3, Nova KBM Branik 
II – ATK Grosuplje 0:3.  
1. ATK GROSUPLJE 13 12 1 36:6 35
2. ŽOK SETO PTUJ 13 11 2 36:13 32
3. SWATY. ZREČE 13 10 3 34:16 31
4. TRIGLAV KRANJ 13 9 4 32:22 26
5. OD KRIM 13 7 6 26:22 21
6. MOZIRJE 13 6 7 23:25 20
7. PREVALJE 13 5 8 20:27 16
8. VITAL LJUBLJANA 13 3 10 13:35 7
9. NKBM BRANIK II 13 2 11 12:35 6
10. PIRAN 13 0 13 8:39 1
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REZULTATI 13. KROGA: Extrem 
Sodražica – Futsal klub Dobrepo-
lje 1:4, KMN Velike Lašče – Dlan 
Logatec 6:6, FC Hiša daril Ptuj 
– ŠD Mlinše 7:3, Kix Ajdovščina 
– KMN Tomaž ŠIC Bar 1:7, Futsal 
klub Kebelj – KMN Miklavž 7:3.
1. FC HIŠA DARIL PTUJ 13 12 0 1 36
2. KMN TOMAŽ ŠIC BAR 13 11 1 1 34
3. KIX AJDOVŠČINA 13 7 1 5 22
4. ŠD MLINŠE 13 6 3 4 21
5. DLAN LOGATEC 13 5 1 7 16
6. KMN VELIKE LAŠČE 13 4 4 5 16
7. FK DOBREPOLJE 13 4 3 6 15
8. KMN MIKLAVŽ 13 4 2 7 14
9. EXTREM SODRAŽICA 13 3 1 9 10
10. FUTSAL KLUB KEBELJ 13 1 0 12 3

FC Hiša daril Ptuj – 
ŠD Mlinše 7:3 (5:1)

STRELCI: 1:0 M. Senekovič (5.), 
2:0 Klemenčič (7.), 3:0 Ramada-
ni (11.), 4:0 Vindiš (13.), 4:1 Povše 
(18.), 5:1 M. Senekovič (20.), 6:1 
M. Senekovič (27.), 6:2 Lipovšek 
(27.), 6:3 Močnik Guna (29.), 7:3 
Klemenčič (40.).

FC HIŠA DARIL PTUJ: Stepišnik, 
Domjan, Vindiš, U. Senekovič, Ka-
tan, Tušek, Kotnik, Ramadani, M. 
Senekovič, Klemenčič, Letonja, 
Vrabel. Trener: Dejan Kraut

Ekipi FC Hiša daril Ptuj in KMN 
Tomaž Šic bar sta imeli v tem 
krogu dokaj težki nalogi, saj sta 
ju čakala obračuna s 3. in 4. uvr-
ščenima ekipama lige. A sta jih 
oddelala z odliko ter tako v dobri 
formi pričakujeta njun medseboj-
ni obračun, ki se bo v petek zgodil 
v Ljutomeru. 

Na Ptuju so v petek gostovali 
igralci iz Zagorja ob Savi, ki pa jim 
ni uspelo resneje ogroziti zmage 
domačinov, ki jih vodi trener De-
jan Kraut. Odločilno prednost so si 
z odlično igro domačini priigrali v 
uvodnih 13. minutah tekme, ko so 

prišli do prednosti štirih zadetkov. 
V tem obdobju so se med strelce 
vpisali štirje različni igralci, začetek 
serije je sprožil Marko Klemenčič, 
ki je bil tudi v nadaljevanju strelsko 
najbolj razpoloženi domači igra-
lec, na koncu je dosegel hat-trick. 
Z dvema doseženima goloma se 
mu je pridružil Bjan Klemenčič.

Kix Ajdovščina – Tomaž 
ŠIC bar 1:7 (0:1)

STRELCI: 0:1 Kos (16.), 1:1 Slu-
ga (25.), 1:2 Marot (28.), 1:3 Kos 
(29), 1:4 Kos (31.), 1:5 Marot (32.), 
1:6 Dragosavac (32.), 1:7 Klajnšek 
(40).

TOMAŽ ŠIC BAR: Caf, Klanjšek, 
Školiber, Kos, Goričan, Gašparič, 
Marot, Dragosavac, Krajnc. Tre-
ner: Bojan Cunk.

Člani, končnica za prvaka
REZULTATA 9. KROGA: ŠD ZG. 

Pristava – ŠD AS 4:7, KMN Majolka 
člani – NK Tržec R21 8:4-
1. ŠD AS 9 7 1 1 49:21 22
2. ŠD ZG. PRISTAVA 9 7 1 1 57:33 22
3. KMN MAJOLKA  9 5 2 2 63:31 17
4. NK TRŽEC R21 9 3 1 5 40:37 10

Od 5. do 8. mesta
REZULTATA 9. KROGA: ŠD Se-

lan – ŠD Lancova vas člani 8:4, 
ŠD Pobrežje člani – NK Tržec Bar 
Osmica 7:1.
5. ŠD SELAN  9 4 3 2 42:33 15
6. ŠD LANCOVA VAS  9 3 0 6 39:60 9

7. ŠD POBREŽJE  9 2 0 7 40:67 6
8. NK TRŽEC OSMICA 9 1 0 8 23:71 3

Veterani
REZULTATI 9. KROGA: ŠD Pob-

režje veterani – KMN Majolka 
veterani 2:8, ŠD Lancova vas Bar 
Osmica – Bar Videm 2:2. Prosta 
je bila ekipa ŠD Selan Gostilna 
Kozel.
1. KMN MAJOLKA  8 7 0 1 37:22 21
2. ŠD SELAN KOZEL  7 6 0 1 51:14 18
3. BAR VIDEM 7 3 1 3 24:23 10
4. ŠD POBREŽJE  7 0 1 6 15:33 1
5. ŠD LANCOVA VAS (-1) 7 0 2 5 13:48 1

Darko Lah

Prvi letošnji grand slam 
turnir v Melbournu je 
tako močno premešal 
razvrstitev na svetovni 
ženski računalniški lestvici, 
kot le malokateri pred tem. 
Sprememba se je zgodila 
tudi na vrhu.

Drugi zaporedni grand slam 
turnir je osvojila Naomi Osaka, v 
odličnem fi nalu je ugnala Petro 
Kvitovo z rezultatom 7:6(2), 5:7, 
6:4. 21-letna Japonka se je s tem 
uspehom zavihtela tudi na vrh 
WTA-lestvice, mesto za njo pa je 
sedaj Kvitova. Simona Halep je 
s trona zdrsnila na 3. pozicijo, še 
večje nazadovanje pa je doživela 
branilka naslova Caroline Wozni-
acki - iz 3. na 9. mesto. Med tistmi, 
ki so se vzpele, je v ospredju še 
Karolina Pliškova (iz 8. na 5. mes-
to).

Slovenke bo še naprej vodila 
Tamara Zidanšek, ki je pridobila 
štiri mesta in je sedaj 74. igralka 
sveta, Dalila Jakupovič je 81., Po-
lona Hercog pa 89.

Zidanškova bo v tem tednu 
nastopala na WTA-turnirju na Taj-

skem, igralke se bodo borile za 
nagradni sklad 250.000 dolarjev. 
V 1. krogu se bo v torek pomerila 
z Madžarko Timeo Babos (65.), ki 
je lani ta turnir osvojila. 

Manj je sprememb pri moških, 
kjer sta fi nalista, Novak Djokovic 
in Rafael Nadal (6:3, 6:2, 6:3), za-
držala mesti na vrhu, precej pa je 
izgubil Roger Federer, ki je iz 3. 
nazadoval na 6. mesto. Najbolj-
ši Slovenec ostaja Blaž Bedene 
(65.), novopečeni očka Blaž Rola 
pa je na 203. mestu. 

JM

Fantje
V sredini januarja je v športni 

dvorani OŠ Gustava Šiliha v Lapor-
ju potekalo območno tekmovanje 
v odbojki za starejše učence letni-
ka 2004 in mlajše. 

Po slavju v polfi nalu sta se v fi -
nale in s tem za vstopnico za če-
trtfi nale državnega tekmovanja, 
podali ekipi OŠ Markovci in doma-
čini. Finale je bil izjemno izenačen 
in napet, na koncu pa so daljšo 
potegnili domačini.

Rezultati: 
OŠ Velika Nedelja – OŠ Markov-

ci 0:2, OŠ Gustava Šiliha Laporje – 
OŠ Breg 2:0;

tekma za 3. mesto: OŠ Velika 
Nedelja – OŠ Breg 0:2;

tekma za 1. mesto: OŠ Mar-
kovci – OŠ Gustava Šiliha Laporje 
1:2.

Vrstni red:
1. OŠ Gustava Šiliha Laporje
2. OŠ Markovci
3. OŠ Breg 
4. OŠ Velika Nedelja

Pri dekletih napredujejo 
Bistričanke

V sredini januarja je bilo v Špor-
tni dvorani Juršince v organizaciji 

Zavoda za šport Ptuj in izvedbi 
domače osnovne šole izvedeno 
območno tekmovanje v odbojki 
za starejše učenke letnika 2004 in 
mlajše. 

Nastopali sta po dve ekipi iz 
bistriškega in ptujskega obmo-
čja, smetano pa so pobrale Bi-
stričanke. V fi nalu je bila ekipa OŠ 
Pohorskega odreda Slovenska 
Bistrica boljša od vrstnic iz ekipe 
OŠ dr. Jožeta Pučnika Črešnjevec, 
s čimer si je priborila nastop v če-
trtfi nalu državnega tekmovanja.

Rezultati: 
polfi nale: OŠ Juršinci – OŠ Po-

horskega odreda Slovenska Bistri-
ca 0:2, OŠ Breg – OŠ dr. Jožeta 
Pučnika Črešnjevec 0:2;

tekma za 3. mesto: OŠ Juršinci 
– OŠ Breg 1:2;

tekma za 1. mesto: OŠ Pohor-
skega odreda Slovenska Bistrica – 
OŠ dr. Jožeta Pučnika Črešnjevec 
2:0.

Vrstni red:
1. OŠ Pohorskega odreda Slo-

venska Bistrica
2. OŠ dr. Jožeta Pučnika Čreš-

njevec 
3. OŠ Breg
4. OŠ Juršinci

UR
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Mali nogomet � ONL Videm

Tenis � Svetovna lestvica

Osaka št. 1, Zidanškova 
nekaj mest višje

Šolski šport � Odbojka

Laporčani v tesnem 
finalu boljši od 
Markovčanov

Futsal � 2. SFL, 13. krog

Ptuj in Tomaž pred derbijem v dobri formi

Foto: Črtomir Goznik

Igralci FC Hiša daril Ptuj (v rdečih dresih) so na tekmi 13. kroga v dvorani Center ugnali ekipo ŠD 
Mlinše, s čimer so potrdili dobro formo pred petkovim derbijem s  KMN Tomaž Šic bar v Ljutomeru. 

KMN Majolka - veterani

Tamara Zidanšek

Generalka pred petkovim (1. 
februar) derbijem 2. slovenske 
futsal lige je uspela. Tomaž ŠIC 
bar je z izvrstno igro v drugem 
polčasu zlomil tretjeuvrščeni Kix 
iz Ajdovščine in za vodilnimi Ptu-
jčani še naprej zaostaja dve točki. 
Z zmago na Primorskem si je pr-
leška ekipa že priigrala najmanj 
dodatne kvalifi kacije za nastop v 
1. SFL.

Pred odločilnimi dvoboji za na-
slov prvaka v 2. SFL je Tomaž ŠIC 
bar okrepil Aleš Marot, ki je še v 
minuli sezoni z Dobovcem osvojil 
državni naslov. Marot je že v debi-
tantskem nastopu pokazal, da bo 
pomemben člen v uresničitvi cilja, 
uvrstitvi v višji rang tekmovanja. 
S svojo igro in dvema zadetkoma 
je pomagal do visoke zmage, ki je 
bila priborjena v drugem polčasu. 

V prvem polčasu je trdna doma-
ča obramba na čelu z vratarjem 
Markom Birso onemogočala ve-
selje varovancem Bojana Cunka, 
ki so imeli več žogo v posesti, pri-
igrali so si tudi številne priložnos-
ti. Terensko premoč je kronal De-
jan Kos, ki je v 16. minuti postavil 
izid polčasa. 

Gostitelji so preko Klemna Slu-
ge v 25. minuti rezultat izenačili, 
nato pa je bila na parketu le še 
ena ekipa. Zmagovalec je bil od-
ločen med 28. in 32. minuto, ko 
je Tomaž ŠIC bar dosegel kar pet 
zadetkov. 

V petek ob 20. uri bo v 
Ljutomeru derbi 2. SFL med 
Tomažem ŠIC barom in Hišo 
daril Ptuj.

JM, MŠ

Zmagovalna ekipa območnega tekmovanja v odbojki pri fantih– OŠ 
Gustava Šiliha Laporje

Območne prvakinje v odbojki so pri dekletih postale članice ekipe 
OŠ Pohorskega odreda Slovenska Bistrica.

Lestvica WTA 
(28. januar 2019):
  1.  (4) Naomi Osaka (Jap) 7030 
  2.  (6) Petra Kvitova (Češ) 6290
  3.  (1) Simona Halep (Rom) 5582
  4.  (5) Sloane Stephens (ZDA) 5307
  5.  (8) Karolina Pliškova (Češ) 5100
  6.  (2) Angelique Kerber (Nem) 4965
  7.  (7) Jelina Svitolina (Ukr) 4940
  8.  (9) Kiki Bertens (Niz) 4430
  9.  (3) Caroline Wozniacki (Dan) 3566
 10. (11) Arina Sabalenka (Blr) 3485
...
 74. (78) Tamara Zidanšek (Slo) 802
 82. (83) Dalila Jakupovič (Slo) 726
 89. (92) Polona Hercog (Slo) 684
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Foto: MH

Nagrajene čurke in vina
Vseh 20 možnih točk je po oceni strokovne komisije prejela 

kmetija Munda Šprah za črno čurko, po mnenju potrošniške 
komisije pa Gostilna pr’ Matičku. Poleg že omenjenih so zlato 
priznanje za črno čurko prejeli še: kmetija Koroša, Domačija Žinko 
ter Kmečka sirarna in predelava mesa Perc. Pri sivih čurkah so z 
zlatim priznanjem nagradili: Domačijo Žinko, Roka Cimermana, 
Danija Horvata, Renato Požgan Bubek ter kmetijo Munda Šprah, 
ki je po mnenju potrošniške komisije pridobila še naziv naj siva 
čurka. Pri belih kašnatih klobasah pa sta bili komisiji enotni: zlato 
priznanje ter naziv naj bela čurka sta podelili Kmetiji Žinko.

Vinski poznavalci pa so izmed vin sedmih kogovskih vinarjev 
sklenili, da se je k črni čurki najbolje podala modra frankinja 
iz Vinske kleti Liam in Sinead Cabot, k sivi šardone letnik 
2017 iz Turistične kmetije Hlebec in k beli čurki šardone 2017 
Vinogradištva Plemenič.

Novoimenovana mini županja je 
svojo prvo sejo vodila skupaj z Nu-
ško Gajšek, županjo mestne občine 
Ptuj. Gajškova je dejala, da je po-
nosna, da se je Ptuj na Unicefovem 
seznamu otrokom prijaznih mest 
znašel prav na njeno pobudo. Prepri-
čana je, da morajo otroci in mladi 
pomembno soustvarjati dogajanje in 
razvoj mesta.

O konkretnih predlogih in pobu-
dah pa so mladi mestni svetniki go-
vorili pri pregledu realizacije sklepov 
prejšnje seje. Takrat so predlagali, 
da se na vseh osnovnih šolah uve-
de projekt »Dan brez telefona«. Po-
doben projekt so na OŠ Ljudski vrt 
že izpeljali, želja osnovnošolcev pa 
je, da postane stalen na vseh petih 

osnovnih šolah. „Povedali ste, da je 
veliko nasilja na spletu in da je tudi to 
eden izmed razlogov, ker si želite ta 
projekt uresničiti. Omejitev aktivno-
sti na telefonu, pa čeprav za en dan, 
bi po vašem mnenju situacijo izbolj-
šala, kar smo predstavili tudi ravna-
teljem,“ je pojasnila Jasmina Krajnc, 
strokovna sodelavka MO Ptuj. 

Da si dejansko šolarji želijo druga-
čen način druženja, so dokazali še z 
eno pobudo: tako imenovanih aktiv-
nih odmorov. Vnovič so podprli tudi 
predlog, da se organizirajo šolski ple-
si. Vsaj eden v posameznem šolskem 
letu. Krajnčeva je pojasnila, da naj bi 
ravnatelji s tem sicer soglašali, a obe-
nem predlagali, da naj to prevzame 
Center interesnih dejavnosti Ptuj. Za 

vse šole bi organizirali skupni ples. 
Na pobudo otroškega mestnega 
sveta bo ta namenjen osmošolcem, 
saj imajo devetošolci priložnost za 
ples na valetah.

Ptuj � Zasedal je otroški mestni svet

Politiki, ki si želijo druženja, plesa in dneva brez telefona
V lanskem letu je bil ustanovljen Otroški svet Mestne občine Ptuj. Kot pravi politiki so tudi oni izbirali vodstvo. Funkcija prve mini županje je bila zaupana 
Zali Vučak, od torka naprej pa je vodenje „otroške“ občine prevzela Ela Černila iz OŠ Ljudski vrt. Podžupana pa sta postala Zarja Malovič, OŠ Olge Meglič, 
in Luka Habjanič, OŠ Breg.

Foto: ČG

Zala Vučak, dosedanja mini županja

Konec tedna je v okviru že tradi-
cionalnega Antonovanja na Kogu, ki 
ga pripravlja istoimensko društvo ob 
godu svetega Antona Puščavnika, 
dišalo po čurkah. Potekala je namreč 
deseta Čurkarijada s pokušino. Ta je 
tokrat zaživela v nekoliko drugačni 
obliki. Organizatorji so namreč prip-
ravili kulinarično doživetje za vse, 
dogodek pa je potekal v stilu odprte 
kuhinje. Odzivi obiskovalcev so bili 
pozitivni, je zadovoljno dejal predse-
dnik Društva Antonovanje na Kogu 
Slavko Perc in dodal: »Za pokušino 
smo pripravili 35 kg kašnatih klobas 

različnih vrst – črne, sive in bele, oko-
li 20 kg pečenic, 30 kolačev kruha ter 
zelje in repo po 20 oz. 25 litrov.«

Na prireditvi so tudi letos nagra-
dili najboljše izdelovalce te tradicio-
nalne kmečke jedi ter pridelovalce 
kogovske vinske kapljice, ki se naj-
bolje ujema z nagrajenimi čurkami. 
Na edinem ocenjevanju kašnatih 
klobas v Sloveniji, ki je potekalo dva 
dni pred Čurkarijado, sta strokovna 
in potrošniška komisija ocenili 25 
čurk s 13 kmetij iz bližnje in daljne 
okolice. Podelili sta pet zlatih pri-

znanj pri črnih čurkah, tri pri sivih in 
eno pri belih.

Poleg podelitve priznanj in pokuši-
ne so bile na voljo tudi stojnice lokal-
nih ponudnikov, razstava na temo 
reje prašičev, prireditev pa so začinili 
še z nastopi. Nastopili so Kogovski 
dečki in učenci tamkajšnje osnovne 
šole, prleški kantavtor Tadej Vese-
njak pa je uglasbil in premierno izve-
del himno dogodka – Himno čurki, 
za katero je besedilo napisal prleški 
pesnik Marko Kočar. Organizatorji 
so poskrbeli še za eno zanimivost – 
med vsemi vstopnicami so izžrebali 
srečneža, ki je za nagrado odpeljal 
živega pujsa.

Sicer pa je bilo na pokušini kašna-
tih klobas tokrat opaziti tudi števil-
ne visoke goste, med njimi kar dva 
evropska poslanca (kot je namignil 
moderator Peter Kirič: bližajo se vo-
litve v Evropski parlament) Lojzeta 
Peterleta in Igorja Šoltesa, državno 
sekretarko ministrstva za kmetij-
stvo, gozdarstvo in prehrano Tanjo 
Strniša, ormoškega župana Danijela 
Vrbnjaka in središkega župana Jurija 
Borka, državnega svetnika Branka 
Šumenjaka, poslanca državnega 
zbora Mojco Žnidarič in Alojza Kova-
čiča, pa slovensko vinsko kraljestvo 
s 6. kogovsko vinsko kraljico Nives 
Plemenič … 

Ormož � Čurkarijada z rekordnim obiskom

Na pokušini 35 kilogramov čurk …
Kašnate klobase oz. čurke, kot jim na Kogu pri Ormožu rečejo domačini, so na jubilejno, deseto Čurka-
rijado privabile rekordno število čurkoljubcev od blizu in daleč. 

Foto: MH

Obiskovalcem so bile postrežene najboljše čurke in vina.

Varne točke
Eden izmed realiziranih 

ciljev je vzpostavitev Varnih 
točk v mestu. Ravnatelje so iz 
ptujske občine pozvali, naj jih 
skupaj z učenci tudi obiščejo 
in jih predstavijo, obenem pa 
spregovorijo o njihovem na-
menu. Vzpostaviti namerava-
jo še nekaj novih Varnih točk.

HIMNA ČURKI
Anton se po brodi čoha,
friške čurke je zavoha.

Že se z Bolfenkom je svada
znavi je Čurkarijada. 

V enih čurkih krf, hajdina,
v drügih ječmen, riž, proso,
v fseh pa plüča pa glavina

pa v ocvirkih pa meso.

Čurke s Koga, čurke s Koga,
črne, bele ali sive,

čurke s Koga, to je droga
za vse svece pa za žive.

Čurke s Koga, čurke s Koga,
skočejo s talerof v vüsta.

Niti čüdež ne pomaga,
ka bi kero čurko püsta. 

Medžimurje, Prlekija,
tü je jesti poezija,

ke so duma švic pa žüli.
Bar v želocih naj ne krüli. 

Gor na čurke piti paše,
sinfonija vin je Kog.

Te pa s piskra ali s fl aše,
kak nan špila lübi bog.

Foto: MH

Himno čurki, ki jo je na lan-
ski Čurkarijadi javnosti prvič 
predstavil pesnik Marko Kočar, 
je na tokratni uglasbil in premi-
erno izvedel Tadej Vesenjak.

Foto: ČG

V torek je potekala tretja redna seja otroškega občinskega sveta. Prav na dan, ko je v obnovljeni 
Mestni hiši, 22. 1. 1908, potekala prva seja mestnega sveta.

Občina je naziv »Ptuj – otrokom prijazno Unicefovo mesto« prejela oktobra 2017 in se tako 
pridružila Unicefovi mreži. »V okviru projekta smo se zavezali, da bomo pospešeno razvijali otrokom 
prijazno mesto in organizirali projekte ter akcije v korist otrok v mestu ter skrbeli za zagovorništvo in 
zaščito pravic vseh otrok. Zato smo v letu 2018 vzpostavili Otroški mestni svet, ki omogoča otrokom, 
da lahko javno spregovorijo in predstavijo svoja mnenja, ideje, dileme o vprašanjih, ki so pomembna v 
obdobju odraščanja v okolju, kjer živijo,“ poudarjajo na ptujski občini.

V Sloveniji je v tem projektu petnajst mest: Nova Gorica, Ruše, Piran, Ljubljana, Velenje, Maribor, 
Trbovlje, Domžale, Kamnik, Zagorje ob Savi, Radlje ob Dravi, Hrastnik, Postojna, Ptuj in Kidričevo. Foto: ČG

Nova županja otroškega mestnega sveta Ela Černila iz 
OŠ Ljudski vrt
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Ansambel Refren je na sceni 
od leta 2014. Njegovi člani pri-
hajajo iz Slovenskih goric in s 
Ptuja. Sedež ansambla je v Vito-
marcih. Od leta 2017 nastopajo 
v zasedbi: David Šalamun, Anja 
Zorjan in Urban Lenart.

„Predlog za ime ansambla je dal 
prijatelj Tadej, s katerim Refrenov-
ci še danes sodelujemo, ko je naš 
tonski mojster na kakšni veselici. 
Refren je besedilo, ki se v pesmi re-
dno ponavlja, zlasti na koncu verza 
ali kitice. Pesmi so del nas. Radi jim 
prisluhnemo, še raje zapojemo. Se-
veda pa refrene, tako kot vsi, pono-
vimo,“ sta povedala Anja in David. 

Ansambel Refren preigrava slo-
vensko narodno-zabavno glasbo: 
Slakove, Avsenikove, Miheličeve, 
Klavžarjeve melodije. Radi izva-
jajo tudi skladbe ansambla Mladi 
Dolenjci, Alpskega kvinteta, Štirih 
kovačev in drugih, zabavno glasbo 
slovenskih in tujih izvajalcev. V 
letu 2018 so posneli prvo lastno 
skladbo, poskočno polko z naslo-
vom Sreče dal mi ni denar, skupaj z 
videospotom. Melodijo je ustvarila 
kitaristka Anja Zorjan, besedilo 
njena sestra Jasmina Zorjan, aranž-
ma pa je skupno delo Refrenovcev. 
Z ustvarjanjem lastne glasbe bodo 
nadaljevali, njihov cilj je, da bi 
avtorsko glasbo v celoti ustvarjali 
sami. Prva je led prebila Anja. 

„V Sloveniji je malo triov v posta-
vi dva fanta in dekle, kjer je prisotna 
tako diatonična kot tudi klavirska 

SKRINJA SLOVENSKIH VIŽ  —  Ansambel Refren

Avtorska glasba – harmonija drugačnosti
„Festivali so pomembni. Lani 

smo se udeležili tekmovanja v 
Dobju Pokaži kaj znaš in festivala 
v Dolenjskih Toplicah. Odmevnih 
rezultatov še nismo dosegli, je pa 
vsak dober nastop motivacija za 
nadaljnje delo. Slabost festivalov 
vidimo v slabi medijski podpori 
ansamblom. Včasih so bili festivali 
v živo predvajani po TV, ljudje so 
lahko glasovali tudi po telefonu, 
radijske postaje so vrtele skladbe 
vseh ansamblov, ki so sodelovali 
na festivalu in ne zgolj dela na-
grajenih. Pozdravljamo dejstvo, 
da so organizatorji v lanskem letu 

stopili korak naprej, predvsem na 
festivalu Ptuj in Vurberk. Veseli 
smo tudi, da se vrača največji fe-
stival Slovenska polka in valček. 
Naši načrti za prihodnost so jasni. 
Smo ambiciozni in zagnani, zato 
bomo še naprej pridno vadili, saj 
pravijo, da kar imaš rad, ni težko. 
Želimo ustvarjati avtorsko glasbo, 
se udeležiti tekmovanj in festivalov, 
izvajati kakovostno glasbo, igrati in 
razveseljevati ljudi. Še naprej pa 
želimo ostati tako dobri prijatelji 
kot doslej,“ so pogovor sklenili 
člani ansambla Refren, ki nasto-
pajo povsod, kamor jih povabijo. 
Narodno-zabavno glasbo poslušajo 
že vse življenje. Je njihov ponos in 
veselje, ki ga delijo med ljudi, ko 
so na odru, zadovoljno občinstvo 
pa je tisto, ki jih motivira, jim bo-
gati dušo in srce ter spodbuja pri 
ustvarjanju novih avtorskih skladb.

Foto: zasebni arhiv

Ansmabel Refren

Imeli smo lepo otroštvo
Nuška Gajšek je rojena Ptujčanka, ki že celo življenje živi v bloku, 

najprej v Kraigherjevi ulici, zdaj pa v bloku na Potrčevi. Njeno 
otroštvo je bilo zelo lepo, tisti čas je v njeni ulici živelo okrog 100 
otrok, ki so se veliko družili, kar se ji po njenih besedah pozna še 
danes. Iz teh časov je ta njena „prirojena“ potreba in sposobnost, da 
veliko govori, da nima težav pri navezovanju stikov in ko je treba 
nekaj povedati. To je zagotovo rezultat odraščanja v tem okolju, pove. 
„Mislim, da smo imeli lepo otroštvo, da imamo kljub vsemu na Ptuju 
in tudi v Sloveniji še vedno lepo življenje. Morda je za koga malo težje. 
Mogoče pa bi bilo lahko še za malenkost boljše, če bi to znali ceniti in 
spoštovati in iz tega izhajati, da spoštujemo drug drugega, cenimo 
drug drugega in smo radi drug z drugim.“

Ptuj � V Kavarni pod odrom z Nuško Gajšek

Tudi v Ljubljani „živela“ s Ptujem
V Kavarni pod odrom, kjer že nekaj časa potekajo pogovori z znanimi Ptujčani in drugimi znanimi oz. uspešnimi 
na različnih področjih življenja in dela, so 17. januarja letos začeli novo sezono. Prva gostja je bila nova ptujska 
županja Nuška Gajšek, ki jo je voditelj Vojo Veličković tako kot vse dosedanje goste upodobil v intarziji.

Nuška je skoraj petnajst let živela 
in delala v Ljubljani, skupaj s študi-
jem. Pred izvolitvijo za županjo je bila 
strokovna sodelavka v parlamentu v 
poslanski skupini SD. V parlamentu 
je pokrivala področje dela, družine, 
socialnih zadev in zdravstva. Ptuj je 

bil tudi v tem času vedno z njo, ker 
je Ptuj Ptuj, ki ti zleze pod kožo in te 
ne „zapusti“, poudarja. Ni ji vseeno, 
kaj se dogaja s Ptujem in Ptujčani. 
Nadvse aktivno se je vključila v lokal-
no politiko kot mestna svetnica, ki je 
zastavila tudi največ vprašanj in po-

bud, vse zato, da se neka težava reši 
tako ali drugače. Vedno je bila zelo 
delovna in odgovorna, vztrajna, za-
veda se, da vseh problemov, četudi 
je človek še tako vztrajen in priza-
deven, ni mogoče rešiti. Tudi sedaj, 
ko je županja, je v svoji pisarni že ob 

sedmi uri zjutraj. Svojo župansko po-
litiko je zastavila na povezovanju in 
sodelovanju ter konsenzu, ker v sku-
pnem sodelovanju vseh in vsakega 
vidi razvojne prednosti in boljšo pri-
hodnost za mesto, občino in njene 
občane na vseh ravneh. 

Foto: Črtomir Goznik

V Kavarni pod odrom se je začela nova sezona pogovorov z znanimi Ptujčani. Odprla jo je nova ptujska županja Nuška Gajšek. Na fotografi ji z voditeljem 
Vojem Veličkovićem. 

harmonika; po tem se razlikujemo 
od drugih. Kot zanimivost lahko 
povemo, da smo se vsi člani učili 
igranja na harmoniko. Vsak zna 
zaigrati na vsaj tri instrumente. Za-
gotovo pa je nekaj posebnega, dru-
gačnega naše igranje 'na suho', ko 
Anja odloži kitaro in zatrobi v svoj 
bariton. Tudi naša avtorska glasba 
je drugačna, ker jo ustvarimo sami. 
Emocije in misli prenesemo s pe-
smijo do poslušalcev. Vsak posame-
znik čuti drugače, tudi harmonije 
ustvari vsak edinstvene. Če bi nam 
pesmi pisal nekdo drug, se z njo ne 
bi mogli povsem poistovetiti, saj to 
ne bi bili mi,“ so prepričani Refre-
novci, ki uživajo v narodno-zabavni 
glasbi in na svojih nastopih, kjer se 
jim dogaja marsikaj zanimivega. Na 
enem od lanskih nastopov so, šele 
tik preden so šli na oder, ugotovi-

li, da so s seboj vzeli napačno vrečo 
z oblačili. Anja ni imela obleke in 
petk, David pa ne srajce. Morali so 
se znajti, nastopili so v „civilu“ in 
kot vedno zažgali. 

Ekspanzija narodno-zabavnih 
ansamblov v Sloveniji je po mne-
nju Refrenovcev dokaz, da se v 
Sloveniji zavedamo, da najlažje in 
najučinkoviteje širimo in vzdržuje-
mo slovenski jezik prav s pesmijo. 
Z novimi ansambli tudi dvigujemo 
kakovost narodno-zabavne glasbe, 
kar je še kako pomembno, poudar-
jajo. Opažajo pa tudi, da se vse več 
ansamblov odloča za mentorstvo, 
za katerega pa se sami niso odlo-
čili, ker se zaradi tega dogaja, da 
ansambli zvenijo zelo podobno: 
ni razlike v stilu ali izvedbi, da bi 
lahko po pesmi, ki jo prvič slišiš, 
ugotovil, za kateri ansambel gre.

Zbiranje prispevkov – 
simbolični prvi korak za 
rdečo šolo

S prvim pogovorom v Kavarni pod 
odrom se je na pobudo Voja Veličkov-
ića začela simbolična akcija zbiranja 
sredstev za obnovo „rdeče šole“ za 
potrebe glasbene šole, ki trenutno 
deluje v neprimernih prostorih in ki 
že dolgo čaka, da bodo imeli njeni 
učenci, ki dosegajo vrhunske rezul-
tate doma in v tujini, skupaj z učite-
lji normalne pogoje za delovanje in 
razvoj ter nove vrhunske glasbene 
dosežke. Darovalci so za prispevek 
prejeli zbornik glasbene šole ob 
140-letnici glasbenega šolstva na 
Ptuju, obdobje 2008–2018, z naslo-
vom Glasba, naše življenje in koledar.

Simboličnemu dejanju naj bi sledi-
la konkretna dejanja in začetek ureja-
nja „rdeče šole“ s prizidkom. Kot je 
povedala županja, je bila v prejšnjem 
mandatu kot svetnica zelo tečna gle-
de urejanja prostorske problematike 
GŠ Karola Pahorja Ptuj. „Še vedno 
sem prepričana, da bi bila najboljša 
rešitev 'rdeča šola', skladno s pred-
stavljenimi načrti, tako lokacijsko kot 
prostorsko. Dejstvo je, da bo stavbo 

treba pregledati, ker obstajajo resni 
pomisleki glede statike. To je res, 
tega si ni nekdo izmislil. Resnično si 
želim, da bi se ta zgodba dejansko 
uresničila. Obstoječi prostori, na po-
vabilo ravnatelja Štefana Petka sem 
si jih ogledala, resnično niso primer-
ni, niti niso dostojni tega, kar počne-
jo. Kompliment za to, da v takih raz-
merah ustvarjajo vrhunsko delo, kar 
je tudi svojevrsten dosežek. Treba 
bo najti rešitev, spet smo pri denarju, 
vse začne in konča pri denarju. Verja-
mem, da če bomo projekt primerno 
zastavili in predstavili, da bodo vsi 
tisti, ki o tem odločajo, dobili obču-
tek odgovornosti do tega, da bomo 
skupaj dosegli široki konsenz glede 
novih prostorov za glasbeno šolo. 
Morali pa se bomo veliko pogovar-
jati, s tem nimam problemov. Sicer 
pa tega ne vidim kot težavo, bolj je 
izziv, mora pa to biti naš skupni cilj,“ 
je sklenila Nuška Gajšek.

S kulturnimi nastopi so pogovor 
z županjo Nuško Gajšek obogatili 
učenci Glasbene šole Karola Pahorja 
Ptuj: kitaristki Eva Ertl in Mila Kodrič 
Cizerl (mentorica Tadeja Belčič) in 
harmonikar Luka Ogrizek (mentor 
Vid Ščavničar).
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Pripravila: Alenka 
Šmigoc VinkoKaj bomo danes jedli

Sestavine: testo: 600 g moke, 1 žlička soli, 20 g kvasa, 20 g sladkorja, 1 jajce, 300 do 350 ml mleka, 1 žlica 
kisle smetane, 50 g masla; nadev: 300 g suhega sadja (fige, jabolčni krhlji, hruške, slive), 3 žlice sladkorja, 80 
g masla, 50 g narezanih orehov, 1 žlička cimeta, nastrgana limonina lupina, rum (po okusu), 1 žlica drob�n, 2 
dl ruskega čaja, 1 jajce za premaz.
Kvas nadrobimo v toplo mleko, mu dodamo žličko sladkorja in moke ter damo vzhajat. V skledo presejemo 
moko, ob robu dodamo sol (da ne pride takoj v s�k s kvasom), v sredini moke naredimo vdolbino in vanjo damo 
jajce, sladkor, kislo smetano in vzhajan kvas. Med gnetenjem (z mešalnikom s spiralnimi nastavki) počasi doliva-
mo mlačno mleko. Ko se sestavine premešajo, dodamo staljeno maslo in gnetemo tako dolgo, da se loči od skle-
de in mešalnika (ali rok). Pokrijemo ga in damo na toplo vzhajat. Za nadev suho sadje narežemo (ali nasekljamo 
z mul�prak�kom) in skuhamo v sladkanem ruskem čaju. Ko tekočina povre, dodamo ostale naštete sestavine. 
Vzhajano testo razvaljamo, namažemo z nadevom, zvijemo in položimo v namaščen model. Po�co prepikamo in 
pus�mo, da še enkrat vzhaja. Nato jo premažemo z jajcem in pečemo 45 minut pri 200 stopinjah Celzija.

Sestavine: za omako (uporabimo �sto zelenjavo, ki jo imamo pri roki): 1/2 (rjave) čebule, 1 por, 1 (rdeča) pa-
prika, 1 jajčevec, 1 zelena bučka, 1 svež feferon, 6 vejic svežega ali 1 žlička suhega �mijana, 2 sveža paradižni-
ka, 0,4 l paradižnikove kaše, sol, poper, olje; za kuskus: 200 g kuskusa, 300 g vrele vode, 1 ščepec soli, poper, 
2 žlici olja, 1 mala pest svežega peteršilja.
(Ta zelenjavna omaka se odlično zamrzne, zato je pole� naredimo veliko, jo razdelimo na porcije in zamrznemo). 
V kozici segrejemo olje in na njem prepražimo čebulo in por. Ko se zmehčata, dodamo na kocke narezano pa-
priko in sesekljan feferon ter pražimo naprej. Dodamo na kolute narezan jajčevec in bučko ter na kocke narezan 
svež paradižnik. Ko se zelenjava zmehča in začne zmanjkova� tekočine, dodamo toliko paradižnikove kaše, da je 
vsa zelenjava pokrita z njo, ter �mijan, sol in poper. Počasi kuhamo približno 15 minut, da nastane gosta omaka. 
V skodelico damo kuskus, ga posolimo (previdno, ker je slana že omaka), dodam 1 žlico olja ter zalijemo z vrelo 
vodo. Pokrijemo in pus�mo sta� 5 minut, da se kuskus napije vode. V ponvi segrejemo žlico olja ter nanj z vili-
cami razdrobimo namočeni kuskus. Premešamo. Umešamo ga v omako. (Namesto kuskusa lahko izberemo tudi 
testenine ali ajdovo kašo.)

TOREK SREDA ČETRTEK PETEK SOBOTA NEDELJA PONEDELJEK

cvetačna juha, čufti 
v paradižnikovi 
omaki, pire krompir, 
palačinke

krompirjev golaž, 
jogurtove miške

zelenjavna juha, 
pečena piščančja 
bedra, mlinci, zelena 
solata, marmeladna 
pita

čebulna juha, ocvrt 
oslič, krompirjeva 
solata, kompot

bograč, sadna potica goveja juha, dunajski 
zrezek (svinjski ali 
puranji), kuskus z ze-
lenjavno omako, sola-
ta, jabolčni zavitek

ričet s prekajenim 
mesom, lena pita

Kuskus z zelenjavno omako Sadna potica

Njegov izvor je jugovzhodna Azija. Sodi med najstarejše 
znane začimbnice. Rastlina zraste do 50 cm visoko, veliki, ze-
leni suličasti listi pa čez poletje pošiljajo hranila v razvejano 
koreniko. Mene nekoliko spominja na korenike perunik, so 
pa nežnejše. 

Na Kitajskem sodi med najbolj cenjene zdravilne rastline. 
Tudi z moje strani preizkušeno preprečuje oziroma zmanjšu-
je simptome slabosti na potovanjih v avtobusu, avtu, na lad-
ji … Zasledila sem tudi, da deluje proti driski. Ker je anti-
septik (uničuje mikroorganizme), preprečuje okužbe, ki jih je 
danes v zraku in drugje veliko. Pomaga tudi pri boljši prebavi, 
spodbuja in pospešuje izločanje želodčnega soka, preprečuje 
napenjanje, vetrove, pomirja krče. Lajša celo težave pri artri-
tisu in revmatizmu, zmanjšuje otekline in bolečine. Zelo bo 
všeč moškim, saj se uporablja tudi kot afrodiziak. Vendar ga 
ne uporabljajte zvečer, saj deluje spodbujevalno, zato lahko 
povzroča nespečnost. Pa še veliko več najdete na spletu, prav 
čudežna rastlina je. 

Kako ga pridelati doma?
Zatakne se že pri sadikah. Trenutno je edina možnost, da 

pridemo do sadik, če kupimo v trgovinah ponujene korenike. 
Doma jih z veliko potrpežljivosti skušamo zbuditi iz spanca, v 
katerega so ga umetno potisnili zato, da ne bi prehitro kalili. 
Kot so mi povedali na vrtnariji, kjer so ga že sadili, jim je od 
10 korenin iz ene uspelo dobiti lepo rastlino. Če imate mož-
nost kje nabaviti ekološko pridelane rizome (korenine), imate 
veliko večjo možnost, da bodo kalili. 

Začeti bi morali kar takoj, da bo mogoče jeseni že kakšna 
korenina viška tudi za uporabo. V naslednjih letih, ko bos-

Zeleni nasveti

Ingver se predstavi
Ingver smo Slovenci »odkrili« pred kratkim. Rastlina 
sicer raste v tropskih in subtropskih krajih. Pri nas bo 
torej uspevala poleti, pozimi pa mora na toplo. Po mo-
jem tudi neogrevan rastlinjak ne bo zadoščal za prezi-
movanje.

v rastlinjakih pa v sredini aprila, če je dovolj toplo. Ingver na 
prostem pri nas ne prezimi, saj je to tropska rastlina. Dobro 
zavarovan, prekrit tudi s slamo, ne samo z agrokopreno, pa bo 
v neogrevanih rastlinjakih prezimil večino zim. 

Sama pa bi ga prvo leto zanesljivo sadila v lonec, da pridem 
do lastnega sadilnega materiala. Lonec naj ima premer vsaj 30 
cm. Za sajenje v lonce uporabimo kupljen substrat za rože. 

Za sajenje zunaj izberemo (POZOR) delno zasenčena mes-
ta, najbolje je, da ga senčita paradižnik ali visok fi žol, ne pa 
drevesa. Zadovoljen bo, da ga bo sonce obsijalo samo zjutraj. 
Gnojimo samo s kompostom ali kupljenimi organskimi gno-
jili, nikakor pa s hlevskim gnojem. Sadimo ga vsaj 20 cm na-
razen, med vrstami pa nekoliko več, v en lonec premera 30 cm 
pa posadimo dve rastlini. Pri sajenju naj očesa (če jih vidimo, 
gledajo iz zemlje. Sadimo torej zelo plitko, preko korenin naj 
bo le centimeter ali pa še manj zemlje. Po sajenju je potrebno 
redno zalivanje, dokler ne opazite prvih poganjkov. Na toplem 
bodo pognali v nekaj dnevih (iz lastnega sadilnega materiala), 
lahko pa čakate tudi več tednov. Vsekakor ga je treba ves čas 
pridno, redno, a ne preveč zalivati. Ko požene in so poganjki 
dolgi 5 cm, priporočam, da tla okoli rastlin prekrijete z zastir-
ko. Najboljša je pokošena trava (sveža), ki zemljo tudi hladi. 
Seveda lahko uporabimo katere koli sveže pokošene rastline. 
Prva tako je uporabna tudi ovčja volna. Ingver v tropih goji-
jo povsem v senci, ker so korenine tik pod vrhom zemlje, ne 
mara, da po njih žge sonce. Pri nas je popolna senca lahko zanj 
prevlažna in tudi prehladna, a tla morajo vseeno biti čim bolj 
hladna za hitro razraščanje korenin, rizomov, ki so naš pride-
lek. Zato je zastiranje tal nujno. Tudi v loncu prekrijte zemljo 
z volno, travo, listjem …

Izkopljemo ga šele, ko se nadzemni deli v jeseni posušijo, 
takrat razvije največ arome, seveda pa pred prvim hujšim mra-
zom. Če listi še niso posušeni, potem izkopljemo rastline z listi 
vred in jih sušimo v suhem, prepišnem, a ne mrzlem prostoru 
tako dolgo, da se nadzemni deli posušijo. Nato jih očistimo 
in hranimo v ne prehladnem prostoru (10–15 oC), kjer pa je 
zračna vlaga visoka. V prvem letu po sajenju pa je najbolje, da 
pustite rastline kar v loncih, kjer jih pozimi ne zalivate, samo 
shranite nekam, kjer ne zmrzuje. V rastlinjaku pa jih prekrijte 
najprej z agrokopreno, nato pa v popolni zimi tudi z listjem 
ali senom ali slamo. 

Prepričana sem, da ste mnogi že poskusili. Z malo sreče po-
leti zraste nekaj rizomov tudi za nas. 

Miša Pušenjak

Foto: Miša Pušenjak

te imeli svoj sadilni material, lahko začnete šele v začetku apri-
la. Pred sajenjem lahko rizome (to je pravilno ime za korenine 
ingverja) razrežete tako, da ima vsak košček 2–3 očesa, poganjke. 
Razrezane rizome pustite dva do tri dni v suhem prostoru, da se 
rane zarastejo. Nič ne bo škodilo, če jih posujete s sajami, pepe-
lom, algami ali tudi namočite v žajbljev ali kamilični čaj. 

Po treh dneh jih posadite v lonce. Lahko jih sadite tudi nepos-
redno v zemljo, a na prosto jih lahko sadite šele v sredini maja, 

Foto: Miša Pušenjak

Ingver lahko sadimo v ratslinjak, dobro pa bo uspeval tudi v loncu.
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ob glavni cesti so postajali vedno 
redkejši, nato pa je vsake toliko časa 
počivališče s klopco in morda malo 
sence, drugega pa nič. To naju sprva 
ni motilo, skrbeti pa naju je začelo 
nekaj drugega. Avto je bil z gorivom 
napolnjen do vrha, kar bi v običaj-
nem evropskem avtu pomenilo vsaj 
kakšnih 800 kilometrov dosega. Ko 
sem takole spremljal črtice za gori-
vo, sva naredila dobrih 200 kilome-
trov, črtice pa so bile še vedno vse 
prižgane. Kmalu je pojenjala prva 
črtica, kar seveda ne bi predstavljalo 
neke krize, če ne bi v stotih kilome-
trih naenkrat poniknilo šest črtic. Ja, 
hudirja, naredila sva 300 kilometrov, 
tričetrt rezervoarja pa po tej teoriji 
že praznega. Bolj sva gledala naok-
rog, bolj ni bilo nikjer nobene civili-

zacije. Vozil sem dokaj varčno, kljub 
temu pa naju naenkrat preseneti še 
neljubi pisk, ki ga sovraži vsak šofer 
– prižgala se nama je lučka za gorivo! 
In še vedno nikjer nič! Kaj sva hotela, 
peljala sva dalje, pa bo, kar bo. Čez 
nekaj kilometrov končno srečava 
neke delavce na cesti in povprašava, 
ali je blizu kakšna bencinska črpalka. 
Sogovornik nama pove, da je čez 
slabih 10 kilometrov na poti nek tak 
kraj. Pomirjena sva vozila naprej, čez 
10 kilometrov pa srečava drugo sku-
pino delavcev, ki so nama povedali, 
da še vsaj 40 kilometrov ni nobene 
bajte. Nemo sva se spogledala, zah-
valila in peljala dalje, pripravljena na 
vse. Goriva nama je po teoriji že čisto 
zmanjkalo, ko sva v daljavi končno 
zagledala neke silose in obrise hiš. 
Vasica tega imena ni zaslužila, ime-
la pa je bencinsko črpalko, ki je bila 
podobna bolj prastari oljarni. Vesela 
sva se odpravila naprej.

Odločila sva se, da bova šla tan-
kat na vsaki črpalki, ko bova nekje 
na polovici z gorivom. Z enim re-
zervoarjem sva prevozila slabih 400 
kilometrov, zato nisva hotela tvegati 
preveč. Čez dobri dve uri sva končno 
prispela v malo večji kraj, kjer sva si 
 privoščila sladoled. Avto se je do se-
daj poleg vsega ropota držal dobro, 
vendar pa se je od sedaj naprej zače-
la neasfaltirana cesta, ki je obetala 
nove dogodivščine.

BASAR, Jernej - slovenski rimskokatoliški duhovnik, pridigar in pisatelj, CASALS, Pablo - španski violončelist, skladatelj in dirigent,          
RAINIS, Janis - latvijski pesnik, pomemben lirik, SALK, Jonas - ameriški zdravnik imunolog, ki je razvil cepivo proti otroški paralizi
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Naslov: Radio-Tednik Ptuj, p. p. 95, Osojnikova cesta 3, 2250 Ptuj; tel.: 
(02)749-34-10, faks: (02) 749-34-35. Štajerski tednik je naslednik Ptujskega 
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rokopisov ne vračamo in ne honoriramo. 

Tisk: Salomon, d. o. o. Davek na dodano vrednost je vračunan v ceno izvoda in 
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Dani Zorko � Zgodbe iz Afrike - 21. del

Mahindra
Po daljšem obdobju je znova napočil čas, da bi se z Jernejem spet malce popeljala naokrog z 
lastnim izposojenim avtom. Že prejšnji dan sva si približno začrtala pot po Namibiji, vendar se 
nisva preveč sekirala, če ga docela ne bi izpolnila. Zjutraj sva si pripravila hrano za ves dan, po 
zajtrku pa sem se sam odpravil iskat najin avto.

Ko sem se narisal v pisarni, sem 
najprej moral malce počakati, da so 
pripravili vozilo, kar mi je bilo mal-
ce čudno, saj je bilo pripravljeno že 
prejšnji dan. Pa mi je moj agent Ja-
vier pojasnil situacijo, da je tistega 
chevroleta, ki sva ga praktično mid-
va že rezervirala, včeraj oddal neki 
družini, da pa ima zame en super 
avto, ki mi ga da še ceneje. Ja no, 
gremo najprej pogledat to vozilce, 
pa se bomo potem pogovarjali nap-
rej. Na parkirišču mi je predstavil 
mahindro. Že ko sem avto zagnal, 
je ropotal kot star traktor, vožnja 
pa me je močno spominjala na staro 
rusko nivo, saj snovalec notranjosti 
verjetno ni imel kaj prida domišljije. 
Od opreme sva imela samo klimat-
sko napravo, ki pa je k sreči delala 
brezhibno. Ko me je Jernej zagledal 
s tem prednikom lojtrnega voza, je 
tudi on najprej naredil tri kroge okoli 
avta, preden se je vanj usedel. Je pa 
res, da je bila mahindra stara slabo 
leto, tako da nekih težav nisva priča-

kovala. Kakorkoli že, dobre volje sva 
se odpravila na pot.

Namenila sva se čisto na jug, do 
kanjona Ribje reke, nato pa sva na-

meravala počasi obiskovati zanimive 
točke nazaj na sever. Čakala naju je 
kar dolga vožnja, saj država ni pre-
več poseljena, poleg tega pa tudi 

velik delež cest ni asfaltiran. Nekaj 
hrane in pijače sva imela že v avtu, 
za ostalo pa se nisva preveč sekirala. 
Bova prenočila, kjer pač bova. Načrt 
države sva dobila v eni izmed pisarn, 
ko sva iskala avto po mestu, z orien-
tacijo pa ni bilo nobenih težav. Še 
največjo težavo predstavlja v Nami-
biji percepcija, saj so na zemljevidu 
včasih označeni neki kraji, ki obse-
gajo samo hišo ali dve in se včasih 
ne moreš niti oskrbeti. Za tujca, ki 
krajev ne pozna, lahko to predstavlja 
rahlo težavo. 

Čakalo naju je dobrih šest ur 
vožnje po neobljudeni pokrajini, ki je 
potekala tekoče in nemoteno. Kraji 

Foto: Dani Zorko

Mahindra-deveto čudo sveta

Mahindra
 Vozilo indijske izdelave, ki je na 

prvi pogled izgledalo kar všečno. 
Prostora je imel avto dokaj veliko, 
bil je tudi malce višji, pa še ceno 
sem zbil skoraj za četrtino že 
tako ugodnega zneska. Ja nič, z 
Javierjem sva sklenila posel, dal 
pa sem mu tudi depozit, če se kaj 
zgodi. Slutil sem, da bo vožnja s 
tem indijcem prava dogodivščina 
in nisem se motil. 
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Foto: Dani Zorko

Ceste v Namibiji so dobro vzdrževane, le da je veliko neasfaltiranih.
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Foto: Dani Zorko

Počivališče ob poti



Štajerski TEDNIK torek, 29. 1. 2019     COLOR CMYK stran 21

Od torka do torka

Tadejev znakoskop
Sudoku � Sudoku

Izpolnite prazne kvadratke s številkami od 1 do 9. Pazite: vsaka 
številka se lahko v isti vodoravni ali navpični vrstici ter v istem 
manjšem kvadratu pojavi le enkrat.

Tednikova nagradna razrezanka � Kaj je na fotografiji?

Sestavil: Tadej Šink, horarni astrolog

Velja za teden od 28. januarja do 4. februarja 2019
1 znak – slabo, 2 znaka – dobro, 3 znaki – odlično

 Ljubezen Posel Denar Zdravje
Oven ��� ☺☺☺ €€ �

Bik �� ☺ €€€ ��

Dvojcka ��� ☺☺☺ € ��

Rak �� ☺☺ €€€ �

Lev ��� ☺ €€ ���

Devica � ☺☺☺ €€€ �

Tehtnica �� ☺☺ € ���

Škorpijon ��� ☺ €€ ���

Strelec ��� ☺☺ €€€ �

Kozorog � ☺ €€€ ��

Vodnar �� ☺☺ € ���

Ribi �� ☺☺☺ €€€ ��

Da boste lažje ugotovili, vzemite v 
roke škarjice, razrežite fotografi jo po čr-
tah in nato na novo sestavite kvadratke 
ter jih nalepite na papirnato podlago.

Pravilno sestavljeno razrezanko 
s svojimi podatki pošljite na naslov 
Radio-Tednik, d. o. o., Osojnikova 3, 
2250 Ptuj, do ponedeljka, 4. februarja. 
Lahko jo tudi fotografi rate (skupaj s ku-
pončkom z izpolnjenimi osebnimi podat-
ki) in jo pošljete na elektronski naslov: 
tednik@radio-tednik.si.

Izmed tistih, ki nam boste poslali pra-
vilno sestavljeno fotografi jo z izpolnjenim 
kupončkom, bomo vsak teden izžrebali 
dobitnika lepe knjižne nagrade. Podarja jo Založba Učila. Zdaj pa veselo na delo.

Srečna izžrebanka Tednikove nagradne razrezanke je: 
Angela Korošec, Cirkovce.
Knjižno nagrado prejme po pošti. Iskrene čestitke!

Tednikova nagradna razrezanka - kuponček

Ime in priimek: ______________________________________

Naslov: ____________________________________________

Pošta: _________________________________________

�

Torek, 29. januar

18:00 Ptuj, Špajza modrosti, Lackova ul., predavanje Zlatka 
Zimeta Čuječnost in sproščanje

Sreda, 30. januar

18:00 Fram, Otroci pojejo slovenske pesmi in se veselijo
19:00 Ptuj, Dom kulture Muzikafe, 59. Huda pokušnja, 

literarno-vinski večer, Bronja Žakelj in Andrej Saj-
ko, predstavitev prvenca, avtobiografskega romana 
Bronje Žakelj Belo se pere na devetdeset, predstavitev 
Kobal Wines

19:30 Slovenska Bistrica, grad, Dixie standards and covers 
of all geners

Četrtek, 31. januar

17:00 Salon umetnosti, Prešernova 1, Ptuj, odprtje razstave 
najnovejšega likovnega opusa slikarja Jožeta Foltina: 
Nosonje – kurenti, Pokrajinski muzej Ptuj-Ormož

17:00 Ptuj, Galerija mesta Ptuj, odprtje razstave Prisotnost 
svetlobe, Elio Ciol in Stefano Ciol

18:00 Ptuj, Kulturna dvorana Gimnazije, občni zbor Go-
barskega društva Ptuj

Petek, 1. februar

20:00 Ptuj, Terme, grand hotel Primus, klub Gemina XIII., 
Primusove vinske zgodbe, Muškat, Večer muškata ob 
spremljavi kulinarike in animacijskega programa

Mestni kino Ptuj

Sreda, 30. januar: 13:00 Z dojenčkom v kino: Poj mi pe-
sem; 20:00 Liffe po Liffu: Vrhunec.

Četrtek, 31. januar: 20:00 Nominiranci za oskarja: Zelena 
knjiga.

Petek, 1. februar: 16:00 Kako izuriti svojega zmaja 3; 18:00 
Nominiranci za oskarja: Zelena knjiga; 20:15 Liffe po 
Liffu: Vrhunec.

Prireditvenik 

Foto: ČG
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Ne vem, kako se je to nameri-
lo – ampak zadnjič me je zažejalo 
ravno takrat, ko sem se peljal skozi 
središče videmske fare. (Mogoče 
pa se moj avto obnaša enako kot 
konji Koručovega Jakeca tam v 
času malo po drugi svetovni vojni, 
saj so se sami ustavili pred vsako 
gostilno med Krapino in Suho 
vejo, pa čeprav je njihov kočijaž 
vmes malo zadremal.) Kakorkoli 
že – moral sem se ustaviti. Posle-
dično sem za šankom slišal marsi-
kaj zanimivega.

Naj za začetek omenim Dese-
tega brata, prvi slovenski roman, 
ki ga je napisal Josip Jurčič. Naj-
brž se spomnite, da so se tudi naši 
pra-pra-pra...dedi radi ustavljali v 
gostilni. Jurčičeva se je imenovala 
Pri Obrščaku in eden najzname-
nitejših pogovorov tamkajšnjih 
možakarjev (potem ko so najbrž 
že vdihnili kar nekaj alkoholnih 
hlapov) je bil tisti o hudiču: ali je 
ali ga ni. Nadaljevanje najbrž poz-

nate – vsaj če ste končali osnov-
no šolo v Sloveniji: namreč, da 
hudič je in da ga je sam Krjavelj 

presekal na dvoje. Torej sta 
sedaj dva. Eden od njiju je 
v videmski fari, sem slišal 

pri Obrščaku. Njegovo priso-
tnost so zaznali tudi videmski 
župniki, zato so v preventivni 

namen starše svojih letošnjih 
birmancev in njihovih botrov 
nedavno tega vabili na pre-
davanje nekega izganjalca 

hudičev. (No, predavanje 
je odpadlo, tako da če 

je bil pri sv. Vidu 
hudič, je tam 
še vedno, ker 
ga ni nihče 
izganjal.)

Kaj se je to-
rej v tem okolju tako zelo 

spremenilo, da bi lah-
ko imel prste vmes 
hudič? Pamet, ki se 
je zbrala za šankom, 

ugiba, da imajo sicer res novega 
župana – ampak ta ni videti, kot 
da bi bil s hudičem v žlahti. Imajo 
novega občinskega direktorja, ki 
pa tudi ne izgleda, kot da bi bil iz 
peklenskih krajev. Nimajo pa več 
banke – kar bi lahko bilo hudiče-
vo maslo. Pa tista njihova pošta je 
tudi videti kot neka celica iz zad-
njega kroga pekla. Da o tem, kako 
so po videmski občini razmetane 
hišne številke, ne govorimo. Niti 
domačini ne vedo, kje je kakšna 
hiša, in celo poštni šefi  so novinar-
ki razlagali, da se bodo preselili v 
sosednjo vas, pa se bodo v resnici 
na novo hišno številko v Vidmu. 
(Še dobro, da nam pošte ne ra-
znašajo poštni šefi  (ali novinarji), 
pač pa poštarji, ki vedo, kje je kdo. 
Samo nihče jih o tem ne vpraša.)

Ja – pa tudi šank je hudičeva 
pogruntavščina. Ampak na srečo 
tja nihče ne pošlje izganjalcev (raz-
kurjene žene pridejo same, ko se 
dovolj načakajo).

Pa lep dan!

nate – vvsas j če ste končali
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Kje ima hudič mlade?
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NAROČITE ŠTAJERSKI TEDNIK IN PRIDOBITE NAGRADO

Potem je sedaj pravi čas, saj smo za vas pripravili privlačne nagrade. 
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Vsi, ki se boste v času trajanja akcije naročili na Štajerski tednik, boste prejeli tri čudovite nagrade:

• 20 brezplačnih prilog s koristnimi nasveti

• 20-odstotni popust pri naročilu malih oglasov v Štajerskem tedniku

• Avtobus zvestobe (izbrani izleti po ugodnejših cenah)

• praktična darila za nove in obstoječe naročnike

S SKLENITVIJO NAROČNIŠKEGA RAZMERJA PRIDOBITE TUDI DRUGE UGODNOSTI:

POSTATI NAROČNIK ŠTAJERSKEGA TEDNIKA SE RESNIČNO SPLAČA!

Otroška flis odeja z medvedkom 
(120 x 80 cm)
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mmmmmmm šk flflii dd

Športna vetrovka 
s kapuco 
(velikosti: M, L, XL, XXL, 
barva: modra)

Flis odeja 
(150 x 120 cm)

Niste naročnik Štajerskega tednika, a bi to radi postali? 

Do nagrade ste upravičeni novi naročniki, ki pred tem vsaj 6 mesecev niste bili naročeni na 
Štajerski tednik in se zavežete, da boste naročnik ostali vsaj eno leto.

Cena vstopnice: 10 €. Predprodaja vstopnic: tajništvo Radio-Tednik Ptuj. 

Informacije na tel. 02 749 34 10.

Z GLASBO DO SRCA

Nedelja, 24. marca 2019, 
ob 16.00
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Spomini so kot iskre,
ki pod pepelom tlijo,
a ko jih razgrneš,
vedno znova zažarijo.

SPOMIN
30. 1. bo minilo 20 let od smrti naše drage

Štefke Malek
in

25. 12. 2018 je minilo 10 let od smrti 
našega dragega

Martina Maleka
IZ KICARJA 71

Vsem, ki se ju spominjate, hvala.

Vajini domači

Noč v korakih mirnega sna
vzela je, kar življenje da ....

ZAHVALA

V hladnem zimskem popoldnevu se je pos-
lovil naš dragi

Franček Kristovič
IZ DORNAVE 140
2. 12. 1952–21. 1. 2019

Zahvaljujemo se vsem dobrim sosedom, prijateljem, sovašča-
nom ter nekdanjim sodelavcem iz Velenja, Celja, ki so Frančka 
pospremili na zadnji poti.
Pot, kjer sonce ga več ne zbudi, kjer konec je njegovih skrbi.
Hvala za darovano cvetje, sveče in maše.
Iskrena hvala vsem!

Užaloščena družina

Prazen dom je in dvorišče,
naše oko zaman te išče,
solza, žalost in bolečina
te zbudila ni.

V SPOMIN
V ponedeljek, 28. januarja, je minilo eno 
leto žalosti, odkar nas je zapustil naš dragi

Gorazd Petrovič
IZ MOŠKANJCEV 53A

Iskrena hvala vsem, ki se ga spomnite in postojite ob njegovem 
preranem grobu.

Tvoji najdražji

Vsa tvoja ljubezen
in vsa tvoja dobrota
ostajata vedno z nami.

V SPOMIN
29. januarja mineva eno leto globoke 
žalosti in bolečine, odkar nas je zapustil 
dragi mož, oče, tast in dedi

Vili Pajenk st.
IZ JIRŠOVCEV 56A

Hvala vsem, ki ga ohranjate v lepem spominu.

Tvoji najdražji

Mali oglasi

PRODAM trisobno stanovanje v 
bloku, v centru Ptuja, CMD 5, 3. 
nadstropje. Stanovanje je bilo 
adaptirano l. 2000, je vzdrževano, 
svetlo, vgrajena so novejša PVC-
-okna z roletami in vhodna vrata. 
Stanovanje zajema tri sobe, kuhi-
njo, kopalnico, wc, dva balkona 
oz. loži in en francoski balkon, k 
stanovanju spadata ozimnica in 
drvarnica. Blok, zgrajen l. 1961, 
je dobro vzdrževan, nova fasada, 
urejena streha. Tel. 070 770 234.

PO ZELO ugodnih cenah od-
kupujemo vse vrste hlodovine, 
predvsem hrast in bukev. Možnost 
odkupa tudi na panju. Aleksander 
Šket, s. p., Irje 3d, Rogaška Slatina. 
Tel. 041 785 318.

STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova drva 
vseh dimenzij in bukovo hlodovino 
ter zelo kakovostne smrekove pelete, 
brezplačna dostava, ugodna cena. Hor-
vat – drva, Moškanjci 1d. Tel. 051 667 
170.

Vsako
sredo

ZA ZVEZDE

KMETIJSTVO

KUPIMO traktor, traktorsko prikolico, cis-
terno za gnojevko, krožne brane, cepilnik 
za drva in preostalo kmetijsko mehaniza-
cijo. Telefon 041 923 197.

NESNICE, rjave, v 19. tednu, bomo za-
čeli prodajat v sredini februarja. Naročila 
sprejemamo na telefonu 040 531 246 ali 
02 688 13 81. Rešek, Starše 23.

PRODAM 4 odojke. Tel. 755 31 21.

PRODAM bikca simentalca, starega 3 
mesece, in kupim simentalce, stare do 14 
dni. Tel. 041 387 979.

NEPREMIČNINE

www.tednik.si    www.radio-ptuj.si

Jožef Drevenšek, Grlinci 6, roj. 1932 – umrl 15. januarja 2019; 
Jožef Novak, Preša 5b, roj. 1950 – umrl 16. januarja 2019; Marija 
Mlakar, roj. Javernik, Spodnje Jablane 10, roj. 1930 – umrla 16. 
januarja 2019; Marija Kaučevič, roj. Pečnik, Zgornja Pristava 50, 
roj. 1933 – umrla 17. januarja 2019; Terezija Žnidar, roj. Strejnšak, 
Njiverce, Cesta na Hajdino 20, roj. 1935 – umrla 18. januarja 
2019; Franc Ferenčič, Zagorci 79a, roj. 1958 – umrl 19. januarja 
2019; Neža Medved, roj. Planinšek, Lovrenc na Dravskem polju 
59, roj. 1933 – umrla 20. januarja 2019; Franc Kristovič, Dor-
nava 140, roj. 1952 – umrl 21. januarja 2019; Jožica Bezjak, roj. 
Ferk, Ptuj, Vodova ul. 21, roj. 1940 – umrla 21. januarja 2019; 
Verona Murko, roj. Pšajd, Dolič 14, roj. 1931 – umrla 18. januarja 
2019; Marija Plohl, roj. Šoštarič, Hlaponci 8, roj. 1932 – umrla 20. 
januarja 2019.

Umrli so 

ROLFIJEV RAJ nudi oskrbo, varstvo, 
sprehajanje, osnovno nego ter 
prevoze psov. Prodajamo tudi ka-
kovostno švicarsko pasjo in mačjo 
hrano. Rolfi jev raj, s. p., Dvorjane, 
telefon 041 962 037.
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Ptuj � Prazno mesto – meka za vlomilce

V noči na četrtek več zaporednih vlomov v lokale 
V noči na četrtek je bilo v centru Ptuja vlomljeno v več poslovnih lokalov; od Slomškove, preko Slovenskega trga do Prešernove ulice. Storilec sicer kakšne večje vsote 
denarja ni našel, je pa povzročil škodo v višini okrog 2.500 evrov s tem, ko je ukradel nekatere predmete in uničil vrata več lokalov. Ob tem je tudi prestrašil tiste, ki se 
trudijo denar s svojo poslovno dejavnostjo v že tako težkih časih zaslužiti pošteno.

Danes bo sprva oblačno, po niži-
nah bo zjutraj in dopoldne megla. 
Popoldne se bo od zahoda delno 
razjasnilo. Na Primorskem bo še 
pihala šibka burja. Jutranje tem-
perature bodo od -5 do -1, v alp-
skih dolinah do -9, na Primorskem 
malo nad 0, najvišje dnevne od 
0 do 5, na Goriškem in ob morju 
okoli 10 °C.

Vir: ARSO

4-dnevna napoved za Podravje

Kot je potrdil tiskovni predstav-
nik Policijske uprave Maribor Miran 
Šadl, so 24. januarja, v noči s srede 
na četrtek, v centru Ptuja zabele-
žili več vlomov: »Neznani storilec 
je vlomil v skupno pet trgovin in 
cvetličarn, iz katerih je odtujil in si 
protipravno prisvojil več različnih 
predmetov. Skupna materialna ško-
da znaša okoli 2.500 evrov.« 

Policisti PP Ptuj so pri obravnavi 
opisanih kaznivih dejanj velike tat-
vine (vlomov) zbrali prva obvestila 
in opravili ogled kraja dejanja. »Več 
podatkov zaradi zbiranja obvestil, 
in ker je preiskava še v teku, v tem 
trenutku ne moremo posredovati,« 
so pojasnili. 

»Ni toliko pomembna 
škoda kot občutek 
strahu, ki ostaja«

Na terenu smo izvedeli, da je 
neznanemu storilcu uspelo razbiti 
ključavnice ter vstopiti v lokale. „Pri 
nas so razbili ključavnico, vse raz-
metali v trgovini, odnesli pa le sen-
zor gibanja, ki je nad vhodnimi vrati. 
Očitno je, da so si vzeli čas, zato mi 
ni jasno, kako nihče ni slišal ali videl 
ničesar. Ne gre za to, da so kaj od-
nesli, bolj gre za grozen občutek 
strahu, ko si po tem dogodku sam v 
lokalu. Večkrat so v mestu že razbi-

jali izložbe, okna ipd.,“ pravi Tama-
ra Ivnik, hči Suzane Zemljič, ki ima 
trgovino z opremo za dom S dekor. 

Iz cvetličarne Roža 
odnesli nekaj denarja

V 33 letih, kolikor ima cvetličarno 
v centru mesta, je za Brigito Miško 

v Roži to drugi vlom. Tudi njej so 
uničili ključavnico, povzročili škodo 
na vratih in tako vstopili v cvetličar-
no. Miškova se sicer pošali, da so 
pustili vse lončnice, tudi šopka si 
bojda vlomilci niso naredili. So pa 
odnesli menjalni denar, nekaj de-
set evrov. Ker ima svojo poslovno 
dejavnost v mestu že tri desetletja, 

lahko primerja dogajanje nekoč in 
danes. Kot ugotavlja, je ljudi vedno 
manj, ker je mesto prazno, pa imajo 
vlomilci več možnosti za izvršitev 
kaznivih dejanj. Miškova meni, da 
bi se policija lahko pogosteje vozi-
la skozi mesto, tudi ponoči. „Pa bi 
morda preprečili takšen dogodek,“ 
še dodaja. 

V trgovini Pod gradom 
jih je ustavila druga 
ključavnica

Da so tudi k njim skušali vdreti, a 
neuspešno, je potrdila tudi Breda 
Mojsilovič iz trgovine Pod gradom. 
„Pri nas sta dve ključavnici, eno jim 
je uspelo uničiti, druge ne, zato 

niso mogli vstopiti. Vidi se sicer, a 
so začeli razbijati tudi zgornjo klju-
čavnico, a je možno, da jih je kdo 
zmotil pri njihovi nameri. To je prvi 
tak poskus vloma pri nas. Je pa ob-
čutek strahu, ob zavedanju, da je 
nekdo skušal priti noter, izjemno 
neprijeten,“ pravi Mojsilovičeva. 

Foto: Timat

V centru mesta so v noči na četrtek vlomili v več lokalov.

Foto: Timat

Velikih vsot denarja vlomilci niso našli, so pa tistim, ki imajo svojo poslov-
no dejavnost v mestu, povzročili škodo in vnesli strah. 

»V torek zjutraj je na MMP Gru-
škovje v našo državo vstopal 51-letni 
Turek, voznik tovornega priklopne-
ga vozila turških registrskih oznak. 
Pri pregledu tovornega vozila je CO2 
tester pokazal verjetnost prisotno-
sti ljudi v priklopnem vozilu. Reagi-
ral je tudi indikator srčnega utripa. 
Zaradi tega so policisti opravili te-
meljito mejno kontrolo priklopnega 
vozila in v notranjosti tovornega 
prostora odkrili dva državljana Af-

ganistana, stara 18 in 23 let ter tri 
državljane Pakistana, stare od 19 do 
22 let, ki so se tako želeli izmakniti 
mejni kontroli,« je sporočil Miran 
Šadl iz PU Maribor. 

Popoldne so na istem mejnem 
prehodu, prav tako v tovornjaku, ki 
ga je vozil turški državljan, z enakimi 
metodami našli še tri Afganistance, 
zgodaj zvečer pa se je praktično 
enak scenarij (spet v tovornem vo-
zilu s turškim voznikom) ponovil še 

tretjič: tokrat so policisti v priklopni-
ku našli še dva Afganistanca.

V vseh opisanih primerih so vsem 
zavrnili vstop in jih še isti dan predali 
hrvaškim varnostnim organom.

Ormož: preplezali 
ograjo in zaprosili za 
mednarodno zaščito

Ormoški policisti pa so isti dan, si-
cer zgodaj zjutraj, ko je še tema (4.15) 

s termovizijo zaznali štiri osebe, ki so 
preplezale panelno ograjo v bližini 
romskega naselja Parag v Hrvaški, v 
smeri naselja Središče ob Dravi. Takoj 
po nedovoljenem prestopu državne 
meje so jih policisti prijeli in ugotovili, 
da gre za dva Alžirca, enega Libijca in 
enega Palestinca. Med postopkom 
so vsi štirje zaprosili za mednarodno 
zaščito v naši državi, zato so jih poli-
cisti odpeljali v Azilni dom v Ljubljani. 

Foto: PU Maribor

Gruškovje, Ormož � Vedno več prebežnikov v tovornjakih

Sreda: dan Afganistancev za poskuse ilegalnih prehodov meje 
Policisti na mednarodnem mejnem prehodu Gruškovje, pa tudi v Ormožu, imajo vedno več dela s prebežniki, ki – skriti v tovornjakih oz. priklopnikih – poskušajo ilegalno prestopiti 
meje naše države. V minulem tednu so tako v enem samem dnevu pri pregledih treh tovornjakov s priklopniki našli deset prebežnikov iz Afganistana. 

Rojstva: Nataša Zemljič, Podvinci 111, 
Ptuj – deček Jan; Ana Golc, Prvenci 12, Markovci – 

deklica Iva; Petra Zamuda, Ulica 1. maja 4, Ptuj – deklica 
Nuša; Monika Horvat, Vlahovičeva ul. 5, Kidričevo – 
deklica Ana; Mojca Požgan, Gerečja vas 2a, Hajdina – 
deklica; Nataša Šibila, Placerovci 23, Gorišnica – deček 
Jakob; Nuša Horvat, Pobrežje 158, Videm pri Ptuju 
– deklica Daša; Teja Klemenčič – deček; Lidija Kelc – 
deklica Gaja; Klavdija Veršič – deček Lukas; Katja Pulko 
– deček Jaka; Gloria Lendvai – deček Noel; Suzana 
Krajnčič – deklica.

Poroka – Ptuj: Dejan Vaupotič, Hajdoše 85, in 
Mateja Koren, Repišče 9b.
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